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P O L O V I C I M A N D A T A 

^ m t ^ i T i r ^ S ^ M t o h c u mandata nekoliko 
o J ^ r r ^ i ^ l ® f i 5 j & S ^ i r a m o > kakšno pol smo 
pf^io^TOg^g^i&l^ia tudi pretehtamo, kaj nas 
čak8^sMM|t(J* 
Konec leta T^fcTje tudi polovica prvega man
data 1995-1998 v novi lokalni samoupravi. 

izgradnja zadrževalnika poplavnih voda pri 
Brezju 

•v* začetek gradnje nove šole in večnamenske 
telovadnice v Grosupljem 

«Y> sofinanciranje rekonstrukcij republiških 
. . cest 

Z vidika župana sta bili prvi dve leti n<j^j^^^ organiziranje izgradnje posjjv 
občine Grosuplje izredno zahtevni. Ne da'' 
se navzven zadeve videle, je bilo potrebno: 
*v* formalno organizirati občino 
•v" oblikovati novo občinsko upravo 
-v- konstituirati občinski svel in njegove organe 

razmejiti pristojnosti med občino in 
državnimi institucijami' 

•v* razdeliti naloge na tri novonastale občine 
•v* pripraviti nov razvojni družbeni plan občine 

preoblikovati okrog 50odlokovm pravilni
kov (ostalo pa jih je vsaj še tfl^Jj) ^ { f 
izdelati predlog delitve pre 
kov in obveznosti stare <£fy 
organizirati družbene dejav 
gospodarske službe 

•Y" organizirati prebivalce v kraj 
stih in«^paah društev ter ne 
n i z a ? 8 ^ 

Poleg lega pa smo uspeli še redno peljati: 
obnove in novogradnje cestne in komunal
ne infrastrukture 

•v* adaptacije in novogradnje objektov os
novnih šol, vrtcev, knjižnice, športnih ig
rišč in upravno-poslovnih prostorov 
izvedbo gospodarskih razvojnih program
ov na področju turizma, kmetijstva, male
ga gospodarstva in gradnjo infrastrukture 
za potrebe gospodarstva. 

Posebno smo veseli^da nam je uspelo organi 
irati komunalf l^eđfctvJun sprejeti ukrepe"^ 
ureditev G2rJ»a^^iwHfedožega mestnega sre
dišča, v ^ g f t K i M ^ ^ ^ ^ p b ^ o b č i n s k e g a pre
moženja i | W t W w j @ ^ y M « o c i a l n e , izo-
b r a ž e v a l ^ t h ^ ^ ^ © « ^ pomoči posamezni
kom, d r u s t ^ ^ l / K ^ b i T ^ i f i podjetjem. 
Potrebno je izV&i&-šđWeliko nalog, ki pa jih 
kljub nujnosti prelagamo v drugo polovico 
mandata: m ^ 
v sprejetje zazidalnih načrtov za gradnjo 

poslovnih in stanovanjskih objektov 

V Grosuplje 
dokončno uvedbo ločendfejajp 
nalnih odpadkov in uredite 
nove komunalne deponijS^s 
nama Ivančna Gorica in Do^ppča 

Tudi na političnem področju smo v o l 
suplje relativno uspešni, saj smo odgovorni 
svoje lokalne, osebne pa tudi strankarske in
terese podredili skupnemu razvoju, dogo
varjanju in aktivnemgs^d^CoAimu. Mogoče so 

^ tudi zadnje zelo Uspešne drzavnozborske 
^oli tve v naši obč i l i po vol i mi udeležbi in 
podpori v razvoj in demokracijo usmerjenim 

Jf^frankam, odraz dela ter vrednot najbolj iz
postavljenih javnih funkcionarjev. 

ŽUPAN 
Rudolf Rome 

N o v o l e t n a številka 
v a m p o l e g o b i l i c e 
i s k r e n i h voščil 
prinaša: 
• Izidi državnozborskih vo

litev in referenduma 
• Agonija sredi Grosuplja 

Teden vseživljenskega uče
nja 
Gradnja v "Kekcu" se je 
začela 
Poročila s seje občinskega 
sveta 
Premoženje nekdanje 
občine razdeljeno 
Poročila z naših prireditev 
Pogovor z gostom meseca 
Jožetom Galetom 
Javno komunalno podjetje 
o bodočem delu... 
in še mnogo zanimivega 
branja... 

tor 
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IZVOLILI S M O * * * IZVOLILI S M O * * * IZVOLILI S M O 

SKUPNI REZULTATI GLASOVANJA ZA DRŽAVNI ZBOR V VOLILNEM OKRAJU 
V O L I L N A ENOTA 4 VOLILNI O K R A J 3 
oddanih gi: 18249 neveljavnih gi: 868 veljavnih gl.: 17381 
Štgl. % ime liste * primek in ime kandidata 

151 0,87 1. ZELENI SLOVENIJE, ZELENI 
ŽAFRAN VINCENCIJ 

273 1,57 2. SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA - SNS 
VOLF JOŽEF 

1149 6,61 3. ZDRUŽENA LISTA SOCIALNIH DEMOKRATOV 
GENORIO DR. RADO 

115 0,66 5. ZELENA ALTERNATIVA - ZELENA ALTERNATIVA SLOVENIJE 
FRBEŽARIVAN 

3144 18,09 6. LDS LIBERARNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 
LESJAK JANEZ 

6996 40,25 7. SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE 
JANŠA JANEZ 

49 0,28 8. SLOVENSKA NACIONALNA DESNICA (SND) 
POZNIČ VANJA 

173 1,00 9. DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV SLOVENIJE - DeSUS 
PREBIL IVAN 

35 0,20 10. NAPREJ SLOVENIJA - NPS 
PETRIČ MARJAN 

187 1,08 11. SLOVENSKO OBRTNO PODJETNIŠKA STRANKA-STRANKA CENTA -SOPS 
LAMPRET BRANKO 

59 0,34 12. KOMUNISTIČNA PARTIJA SLOVENIJE 
KOŽELJ VITO 

32 0,18 13. NACIONALNA STRANKA DELA 
ROMBO PETER 

40 0,23 14. LIBERALNA STRANKA 
BIZOVIČAR JOSIP 

10 0,06 15. REPUBLIKANSKA ZVEZA SLOVENIJE (RZS), REPUBLIKANCI SLOVENIJE (Re) 
MEH VOJKO 

22 0,13 16. NOVA STRANKA 
KODERMAC PETER 

48 0,28 17. KRŠČANSKO - SOCIALNA UNIJA - KSU 
BREGAR CIRIL 

30 0,17 18. SLOVENSKI FORUM - SF IN DEŽELNI STRANKI: ZVEZA ZA PRIMORSKO - Z 
PODGORŠEK FRANC 

279 1,61 19. DEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE - DEMOKRATI SLOVENIJE - DS 
ŠTEGER ZDRAVKO 

1913 11,01 20. SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI - SKD 
JAMNIK ALOJZ SLAVKO 

2676 15,40 21. SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA - SLS 
ROME RUDOLF 

ANKETA - VOLITVE 96 
O poteku volitev 96 in izidom rezultatov smo 
povprašali naključne Grosupeljčane. Anketa 
je bila telefonska, izbor anketiranih pa nakl
jučen. 
T.K., 24 - študentka: 
"Izid volitev se mi zdi pošten in zadovoljna sem 
z izzidom. Jezi me edino stanje po volitvah, saj 
bi si nekateri predstavaniki strank kar med se
boj tazdelili poglavitne pozicije. Mogoče bi tudi 
tukaj moral igrati vlogo glas naroda." 
J.P., 66 - upokojenec: 
" Volitve so bile letos pravi cirkus. Polepljen s 
plakati je bil vsak štor ob cesti, televizija je 
govorila veliko o raznih strankah, ampak na 
koncu se mi je vse skupaj zdelo že pravo posil
jevanje s podatki. Mi l i da takšna norišnica lju
di samo zmede. Izzid volitev me ni presenetil." 
V.I., 43 - dipl.eko.: 
" Mislim, daje letos veliko pomagala propa
ganda preko medijev. Seznanitev s programom 
in delom posameznih strank je bila res podrob
na in natančna, vsaka stranka zase pa je vodila 
še lastno propagandno norijo. To je pozitivno 
in v Grosupljem sem zadovoljna z izzidom vo
litev ter upam, da bodo njihove obljube v pri
hodnjih štirih letih tudi obrodile sadove." 
F.Ž., 48 - kmet: 
" Volitve me ne zanimajo, posebno ne več od
kar se še nič od obljub iz prejšnjih let ni ure
sničilo. Ko bom občutil spet boljše življenje, 
bom verjel in hodil na volitve čestitat tistim, ki 
bodo za kaj dobrega zaslužni, sedaj pa škoda 
mojega časa." 
A.V., 34 - medicinska sestra: 
" Narobe pri volitvah je bilo to, da so ljudje 
gledali na stranko, namensto kandidata, ki j im 
je ustrezal. Demokracija v Sloveniji je še v 
povojih in tudi miselnost ljudi, zato bodo še 
marsikatre volitve ostale le dokazovanje moči 
že vnaprejšnih zmagovalcev. Nobena stranka 
nima v primerjavi z zmagovalnimi strankami 
toliko moči, da bi se povzpela, saj bodo te tri 
dominirale še nekaj let." 

Zbrala in uredila:A.P. 

Janez Janša, "prvak" na voliščih v 
našem volilnem okraju 
Ste pričakovali v občini Grosuplje tako visok 
volilni rezultat oz. drugače - ste računali na 
tako veliko podporo volivcev? 
Pričakoval sem dober rezultat, vendar me je 
tako velika podpora v celotnem volilnem okra
ju, ne samo v občini Grosuplje, prijetno prese
netila. Socialdemokratska stranka je že na 
lokalnih volitvah leta 1994 v občini prepričlji
vo zmagala, občinski odbor pa je dobro delov
al tudi po njih. Tudi vnaprej si bomo prizade
vali, da naše volilke in volilci ne bodo razoča
rani. 
Kaj vam osebno to pomeni? 
Zelo sem vesel, daje SDS dosegla najboljši 
rezultat v državi ravno v moji domači občini, 
čeprav je bila konkurenca znatna, saj so v našem 
volilnem okraju nastopili na listi drugih strank 

nekateri zelo dobri in ugledni kandidati. Težko 
bi deloval na državni ravni, če doma ne bi bilo 
podpore. Prav gotovo je k dobremu rezultatu 
prispevalo tudi odločilno delovanje našega 
občinskega odbora, njegovega vodstva in vo

lilnega štaba, v katerem so nesebično delali 
številni naši člani in članice. 
Velika podpora na volitvah pa je zame tudi ve
lika moralna obveza, da v nastopajočem man
datu uveljavim predvolilni program. 

V NAŠEM VOLILNEM OKRAJU (ST. 3) REZULTATI REFERENDUMA DOBRI 
ČEPRAV JE KONČNO STANJE ŽAL DRUGAČNO: 
Št. oddanih glasovnic - 10042 
št. neveljavnih glasovnic - 821 
skupno št. veljavnih glasovnic - 9221 
št. glasovnic vsa PROTI - 316 
št. preostalih veljavnih glasovnic - 8905 

št. glasov % Z A št glasov 
Z A od odd. PROTI 

glasovnic 
ref. vprašanje A 889 8,9 % 4725 
ref. vprašanje B 6303 62,8 % 1563 
ref. vprašanje C 1593 15,9% 4461 



(i ros u pe 1 j s k i od me v i 3 

IZVOLILI S M O * * * IZVOLILI S M O * * * IZVOLILI S M O 

SPOŠTOVANI OBČANI IN OBČANKE, VOLILKE IN VOLILO! 
Volitve v DRŽAVNI ZBOR so za 
nami. Socialdemokratska stranka 
(SDS) je v občini Grosuplje imela 
najboljše rezultate. To nam potr
juje, daje naša stranka, naše delo, 
naša vizija občanom in občankam 
znana. Ob tej priložnosti se želim 

zahvaliti vsem tistim občankam in 
občanom, ki ste svoj glas na volit
vah dali naši stranki. Vodstvu 
občinskega odbora SDS pa ste s 
tem naložili veliko odgovornost, da 
si tudi vnaprej z vsem trudom 
prizadevamo za uresničitev naše-. 

ga skupnega P R O G R A M A . 
V Sloveniji je zasijala nova LUČ, ki 
je pokazala NOVO POT, na katero 
so skupaj stopile STRANKE SLOV
ENSKE POMLADI. Od vseh nas -
Slovenk in Slovencev pa je odvis
no, kako kvalitetna bo ta pot. 

Spoštovane občanke in občani! ) 
V S E M , KI STE VOLILI N A 
S T R A N K O OB VOLITVA 
DRŽAVNI ZBOR IN lA 
STE PODPRLI N A RfJpe1||J& 
D U M U V E Č I N S K l / l S T E M , 
H V A L A ZA VAŠE ZAUPANJE. 

Predsednica OO SDS Grosuplje 
Angelca LI KOVIC, dipl. org. 
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LEŠNINA MG MILES - AGONIJA SREDI GROSUPUA 
D E L A V C I SO N A ČAKANJU 
S K O R A J LETO DNI, B R E Z PL
AČ. DIREKTOR M O R A VES TA 
ČAS HODITI N A D E L O , N E D A 
BI Z A TO DOBIL E N S A M TO
L A R . L A S T N I K U M A L O M A R 
O USODI ZAPOSLENIH. 
Ni dneva, ko ne bi časopisnih vrstic 
polnila poročila o težavah sloven
skih podjetij, o njihovih stečajih in 
likvidacijah, o delavcih brez plač 
in o stavkah. Žal je ta veter že dol
go nazaj zamajal tudi marsikatero 
grosupeljsko podjetje, pomiril pa 
se ni vse do danes. 
Korenine enega izmed takih pod
jetij segajo k enemu nekdaj na
jvečjih grosupeljskih podjetij, h 
Gradbenemu podjetju Grosuplje. 
Ker je v osemdesetih letih veljala 
"moda" celovitosti in zaokro
ženosti dela gradbenih podjetij, je 
grosupeljski gradbinec organiziral 
obrate, ki so služili kot dopolnilna 
dejavnost njegovi osnovni usmer
itvi. Poleg številnih drugih so bili 
to tudi Kovinsko lesni obrati, ki so 
se med drugim ukvarjali s proiz
vodnjo lesenih oken in vrat, sode
lovali pa so tudi pri številnih ob
novitvenih delih. 
GPG prisiljeno v spremembe. 
Prehod v tržno gospodarstvo in s 
tem nove možnosti poslovanja in 
organiziranja so tudi vodilne v 
GPG-ju spodbudile k spremem
bam. V novi konkurenčni borbi so 
bila podjetja prisiljena zniževati 
stroške. Tako je bila tudi z namen
om racionalizacije poslovanja 21. 
oktobra 1991 ustanovljena korpo
racija G P G, večina dopolnilnih 
obratov pa je bilo preoblikovanih 
v manjša podjetja v lasti omenjene 
korporacije. Tako seje zgodilo tudi 
z delom Kovinsko lesnih obratov, 
ki so dobili novo ime GPG Miles 
(gre za tisti del Kovinsko lesnih 
obratov, ki seje ukvarjal s predela
vo lesa). 
Dejstvo je, daje bil ta del Kovins

ko lesnih obratov ves čas nekakš
en privesek GPG-ja z dokaj majh
nim številom zaposlenih (29 na
sproti več kot 2600 zaposlenim v 
celotnem GPG-ju), prav tako us
peh poslovanja GPG-ja takorekoč 
ni bil odvisen od uspešnosti dela v 
tem obratu, plače za 29 zaposlen
ih pa tudi ni bilo težko zagotoviti, 
razmišlja g. Alojz Lampret, dan
ašnji direktor podjetja Miles (dan
ašnje uradno ime podjetja je Lesn-
ina M G Miles, a o tem več pozne-
je). 
Tako, dokaj lagodno življenje 
Kovinsko lesnih obratov je do
končno izbruhnilo na dan po reor
ganizaciji v samostojno podjetje v 
okviru holdinga GPG. 4 leta je 
Miles GPG posloval na meji rent
abilnosti, 90% svojih del oziroma 
naročil pa je dobil od holdinga. 
Mačehovski odnos matere. F i 
nančne težave so se vrstile po 
tekočem traku. "Ob razdružitvi 21. 
10. 1991 je moral Miles GPG (kot 
tudi ostala novonastala podjetja v 
kviru korporacije GPG) na zahtevo 
matere odkupiti določen del ne
prodanih zalog krovnega podjetja. 
Ker za ta nepričakovani ukrep nis
mo razpolagali z dovolj velikimi 
finančnimi sredstvi, smo se morali 
zadolžiti za 5 mio SIT. Še večje 
breme je predstavljalo 13.000 
D E M , ki jih je moral Miles GPG 
mesečno plačevati korporaciji za 
najeto zemljišče in delovne prostore 
v izmeri 2.000 m3. Težave je še 
zaostrovala zastarela oprema, stara 
v povprečju 26 let, veliki stroški 
vzdrževanja starega objekta, niz
ka produktivnost in nezainteresir
anost delavcev. Vzrok za slednje 
ne bi mogli iskati v plačah," pravi 
direktor Lampret, "saj so bile te 
višje kot v grosupeljskem Mizarst
vu za enako delo". V Milesu GPG 
so krovno podjetje večkrat opo
zarjali, da tako velikih prostorov 
za svojo proizvodnjo ne potrebuje

jo. Naleteli so na gluha ušesa, nji
hovi načrti, da bi zmanjšali izred
no visoke stroške najemnine, pa so 
padli v vodo. Glede na to, da ima
jo težave tudi ostala podjetja v tej 
panogi, ni čudno, da so v podjetju, 
ki praktično ni imelo svojih sred
stev (Miles GPG je imel vse v na
jemu), vse težave izbruhnile na dan 
še z večjo ostrino. 
"Dela je bilo vedno dovolj," zatr
juje direktor. Pohvalijo se lahko z 
obnovitvenimi deli na mnogih 
spomeniških in drugih pomembnih 
objektih: Plečnikova tržnica, ob
jekt Teritorialne obrambe v Gro-
suplju, prizidek šole v Šmarju Sap, 
študentski dom v Rožni dolini ter 
kulturni dom v Domžalah. Prave 
težave pa so se začele pri izvajan
ju del na pridobljenih projektih. 
Prenova Plečnikove tržnice je 
Milesu GPG prinesla 30 mio SIT 
vreden posel, dela pa naj bi bila v 
skladu s pogodbo končana v treh 
mesecih. Podjetju je uspelo dela 
končati šele v desetih mesecih, 
zaradi česar so tudi stroški daleč 
presegli dogovorjeno ceno: names
to za 3 mesece je bilo potrebno iz 
proračuna projekta zagotoviti 
plače za 10 mesecev (22,5 mio SIT 
bruto), za pokritje vseh ostalih 
stroškov je tako ostalo le 7,5 mio 
SIT. Računica je pokazala, da je 
moral Miles GPG samo pri tem 
projektu sam pokriti več kot 7 mio 
SIT nepokritih stroškov, kaj šele, 
da bi govorili o kakršnemkoli 
dobičku. Če so taki rezultati bolj 
ali manj pogosta praksa, ni potreb
no veliko, da podjetje zaide v rdeče 
številke. Direktor pa žal ni mogel 
hkrati iskati poslov, skrbeti za ce
lotno poslovanje podjetja (za 
vodenje računovodstva zunaj pod
jetja, za nakupe materiala, za 
odnose z lastnikom) in povrhu še 
nadzorovati delo zaposlenih. 
Sčasoma se je moralo podjetje 
začeti zadolževati, da bi lahko red

no poravnavalo svoje obveznosti 
do delavcev in dobaviteljev. Kred
itiralo jih je krovno podjetje in to 
v višini 36 mio SIT v letih od 1991 
do 1995 po obrestni meri T O M + 
13 %. Od tega so 7 mio SIT že us
peli vrniti v letu 1995. Sami pri 
banki niso mogli najeti posojila, 
ker je bilo vse njihovo imetje v lasti 
korporacije GPG in tako niso mog
li banki ponuditi zavarovanja v 
obliki hipoteke. 
V obdboju 1994/95 so se finančne 
in likvidnostne težave še zaostrile, 
zato seje holding GPG odločil za 
njegovo prodajo. Tako je 2. febru
arja 1995 podjetje Miles G P G 
100% (razen objektov in zemljišča, 
ki so ostali v lasti GPG d.d., ki 
mesečno na ta račun zasluži 7.000 
D E M najemnine) kupila Lesnina 
M G oprema d.d. Ljubljana in mu 
dalo novo ime Lesnina M G Miles. 
Apr i la 1995 so vse navedene 
težave privedle do blokade žiro 
računa podjetja, kar traja še danes. 
Tudi delavcem niso mogli več (kar 
prav tako velja še danes) izplače
vati plač. Ti so zadnje zaslužke 
prejeli v oktobru in novembru 1995 
in to za avgust 1995. Decembra 
istega leta so zaposleni začeli 
stavkati. Podatki kažejo, daje tudi 
Lesnina M G Miles imela težave s 
plačili kupcev, saj bilanca podjet
ja na zadnji dan decembra 1995 
kaže, daje imelo podjetje tega dne 
za 12,7 mio SIT neplačanih terjat
ev do kupcev, dolgovi pa so bili 
izkazani v višini 16 mio SIT, če 
izvzamemo obveznosti za plače. 
Začeta dela je direktorju v letu 
1996 uspelo končati s pomočjo 
kooperantov (brez delavcev Mile-
sa GPG), odpovedati je moral po
godbe, ki so bile že sklenjene ali 
pa so bile tik pred podpisom (od 
tega eno v vrednosti 23 mio SIT), 
stroji so se ustavili, material čaka 
v skladišču. Ker delavci niso bili 
več pripravljeni delati brez izplači-
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ia plač za nazaj, so dobili odločbe 
pjtakariju na delo. Najprej za 6 

$ev, nato so izkoristili letni 
za leto 1996, ter zopet odš-

icakanje za nadaljnjih 6 mese-
p 27. 1. 1997. Na čakanju ni 
direktor podjetja, ker sam 

he ijnore napisati odločbe, last
nik pa mu je tudi ne želi dati. Tako 
mora že od decembra 1995 hoditi 
vsak dan v podjetje, kjer ga čaka
jo prazna pisarna in zapuščeni ob
jekti, podjetje, kije praktično mrt
vo, obstaja le še na papirju. Čeprav 
je vsak dan na delovnem mestu, je 
prejel zadnjo plačo za avgust 1995, 
tako kot ostali zaposleni na čakan-^ 
ju. Sam zase pravi, da je^Ad^" 
nekakšen hišnik. Nemoč 
zuje, kako GPG išče koo 
tako dejavnostjo kot jo i 
na M G Miles za velike 
obnova Narodne univerzifStn 
knjižnice, bolnišnice MIadika-4j| 
objektov na Roški. Z zadoščenjem 
ugotavlja, da mu je v letu 1996 kl
jub vsemu uspelo z verižnimi ko
mpenzacijami v višini 6 mio SIT 
(medsebojne poravnave med upni
ki in dolžniki podjetja Lesnina M G 
Miles) poplačati vse kooperante. 
Skušal je pomagati tudi zaposlen
im, saj je bil direktor Mizarstva 
Grosuplje pripravljen zaposliti 7 
mizarjev podjetja Lesnina M G 
Miles. Zal nihče od 15 delavcev ni 
bil pripravljen sprejeti te pri
ložnosti, razen vodje proizvodnje 
po petmesečnem premisleku. Mož
nosti raznih del po pogodbi so 
danes vendarle večje in privlačnej
še kot kdajkoli prej ... 
Delavci so iskali svoje pravice pri 
varuhu človekovih pravic, ki je 
v podjetje poslal inšpektorja za 
delo. Poleg tega so za neiz
plačane plače tožili tudi podjetje. 
Toda v podjetju, kjer se ne dela, 
kjer ni rednih prihodkov, se pač 
tudi plač ne da zagotoviti, nad
aljuje g. Lampret. Zaposleni so 
tožili tudi lastnika Lesnino M G 
zaradi nepravilnega prenosa, os
novnih sredstev iz L e s n i i ^ ^ j ' * 
Miles na lastnika Lesnina MG d.d. 

•"tJr*-™ 
decembra 1995, ob začetku stSvke 
v Lesnini M G Miles. Tu se seveda 
postavlja vprašanje čemu sploh 
prenos, saj so bila sredstva že tako 
ali tako v lasti Lesnine M G . 
Kot sem že navedla, se 27. 1. 1997 
iztekajo zakonske možnosti čakan
ja delavcev na delo (neprekinjeno 
največ 6 mesecev). Do tega datu
ma je potrebno razrešiti negotov 
položaj. Podjetje bo šlo v stečaj ali 
likvidacijo. Posledice za delavce 

bodo v obeh primerih enake: steča
jna masa je namreč med drugim 
namenjena tudi za poplačila dol
gov do delavcev. Vendar direktor 
opozarja, da se z odlašanjem take 
"rešitve" položaj še zaostruje, saj 
tudi v času neobratovanja podjet
ja nastajajo določeni stroški. Ago
nijo je zato po njegovem mnenju 
potrebno čimprej zaključiti, toda 
sam pri tem nima moči. Stečaj pod
jetja bi lahko sprožili tako njegovi 
upniki kot tudi delavci. Slednji so 
bili že tik pred sprejetjem take od
ločitve, a so se v zadnjem trenutku 
premislili. 

igrice za iskanje koristi? Po 
se tudi Vam verjetno post
anje, čemu je sploh Lesn-

{£l. kupila podjetje, ki se 
o£alo z resnimi težavami. 

t d možnih odgovorov je 
^ ' c f u ^ j . Podjetja, ki žele danes 
.£»3elovati na licitacijah, morajo 
navesti 5 do 10 objektov, pri zidavi 
ali obnovi katerih so sodelovala (z 
znanjem ali s fizičnim delom) -
navesti morajo torej svoje refer
ence. Lesnina M G d.d. Ljubljana 
takih referenc iz preteklosti ni ime
la, kar je seveda fvaf&tavljalo veli
ko oviro pri pridobivanju poslov. 
Nakup podjet jaivPf GPG, ki se 
je lahko pohvalilo s številnimi 
pomembnimi projekti, je pome
nil elegantno pot do pridobitve 
krvavo potrebnih (Mile-sovih) 
referenc, ki si jih od nakupa pod
jetja prisvaja tudi Lesnina MG 
d.d. Ljubljana. Rezultat (premiš
ljenega?) "posla" so tudi dela v 
bežigrajskih dvorih, ki so bila pri
dobljena z Milesovimi referen
cami in so izključno v domeni 
podjetja Lesnina MG d.d. Ljubl
jana. 
Ne gre spregledati tudi dejstva, da 
je direktor podjetja Miles GPG, g. 
Alojz Lampret, kot enega izmed 
pogojev, da ostane na krmilu nove
ga podjetja Lesnina M G Miles, 
postavil jpjMeJfeyjo modernizaciji 
proizvodnje in strojev. Novi lastnik 
(Lesnina M G d.d.) mu je obljubil 
7 0 0 . 0 o f c j £ p | | ^ t i c i j v novo te
hnologijo. 'Lampret je tako s 
sodelavcem že v letu 1995 zrisal 
načrt nove linije za izdelavo oken 
ter pripravil predračun. Obljublje
ni znesek je bil kasneje znižan na 
350.000 D E M , vendar do danes o 
tem denarju ni ne duha ne sluha. 
Tudi sicer je bilo novemu lastniku 
za Lesnino M G Miles bolj malo 
mar. V celotnem obdobju je grosu
peljsko podjetje od lastniške firme 
dobilo le en posel, pa tudi sedaj 

lastnik ne kaže zanimanja za usodo 
podjetja in zaposlenih. 
"Zgodbo" (za zaposlene in direk
torja podjetja Lesnina M G Miles 
pa boleče izkušnje) zaključujem z 
vprašanji, ki ostajajo neodgovor-
jena: Kje lahko iščemo vzroke za 
mačehovski odnos korporacije 
GPG d.d. do Milesa GPG (ode
ruške najemnine, obvezen odk
up starih zalog...)? Zakaj zapos
leni ne sprožijo postopka steča

ja, saj se z njegovim odlašanjem 
stanje le zaostrjuje (obveznosti 
do davkarije in do občine, za 
opravljanje računovodskih sto
ritev,... se namreč še naprej ko
pičijo)? Od česa živijo ves ta čas 
delavci in nenazadnje direktor, 
ki mora poleg tega vsak dan pri
ti na delo'.' Kaj je bil pravi vzrok 
nakupa Milesa GPG s strani Les
nine pa verjetno nikoli ne bomo 
v ® i * ^ r < ¥ Tatjana Skubic 
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V mesecu novembru je Občina Grosuplje v sodelovanju z Gospodar
skim interesnim združenjem za pospeševanje razvoja podjetništva GIZ 
RIEDENBURG pripravila promocijski dan malega gospodarstva, ki so 
ga vodili strokovnjaki omenjenega združenja. Dan malega gospodarst
va je imel dva osnovna cilja in sicer: prikazati stanje malega gospo
darstva v občini Grosuplje ter ponuditi podjetjem, samostojnim podjet
nikom, obrtnikom in nezaposlenim v občini praktične nasvete. Aktivnosti 
so potekale preko celega dneva. V dopoldanskem času je potekal razgo
vor strokovnjakov Gospodarskega interesnega združenja za pospeše
vanje razvoja podjetništva GIZ RIEDENBURG s predstavniki občine, 
občinskega sveta, obrtne zbornice ter ostalimi predstavniki lokalnih ini
ciativ o možnostih razvoja malega gospodarstva, predvsem deficitarnih 
dejavnosti v občini Grosuplje. Predstavili so možnosti in način tesnej
šega poslovnega povezovanja med regijami in lokalnimi partnerji, kar 
se kaže v graditvi podpornega okolja, informacijske in strokovno servisne 
infrastrukture, vzpodbujanje lokalnih iniciativ in mreže pospeševanja, 
predstavili pa so tudi različne programe posj^e^anja malega gospo
darstva, ki bodo v prihodnjem letu razširjeni na 120 različnih program
ov, za katere je možnost pridobitve sredstev*s#Hpavo na razpise, objav
ljene v prihodnjem letu. V popoldanskem delu so strokovnjaki nudili 
brezplačno podjetniško svetovanje občanom, ob zaključku pro
mocijskega dneva pa so prisotni sprejeli nekatere sklepe za razvoj ma
lega gospodarstva. Kljub velikemu številu razposlanih vabil se srečanja 
s strokovnjaki ni udeležilo pričakovano število podjetnikov in obrtnik
ov. 

Urad za gospodarstvo in družbene 
dejavnosti Občine Grosuplje 

P O L J E D .O.O. 
VAS VABI V SALON POHIŠTVA V PROSTORIH STO-

« , . , n , n ^ LAR.NE DOBREPOLJE. 
NUDIMO: 
- ŠIROKO IZBIRO STOLOV IN MIZ V BARVNIH K O M B I N AC 
JAH LESA IN B L A G A NA SPOLIH PO VAŠIH ŽELJAH 
- OTROŠKE SOBE S L O V E N S K I H P R O I Z V A J A L C E V IN IZ 
UVOZA 
- O P R E M A Z A V I K E N D E - BOROVI STOL 

NOVOSTI V NAŠEM SALONI 
-SEDEŽNE GARNITURE - A K C I J / 
- POSTELJNO PERILO 
- PRTI IZ D A M A S T A 
- N O V O L E T N A DARILA - UNIKATNI ROČNI IZDELKI 

DELOVNI ČAS: V MESECU DECEMBRU OD PONEDELJKA 
DO PETKA OD 9. DO 18. URE, V SOBOTO OD H. DO 12. URE. 
TEL/FAJC: 061 787 292 
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TEDEN VSEZIVLJEJVJSMiEGA UČENJA 
Pod pokroviteljstvom župana Ru
dolfa Rometa je občina Grosuplje 
v sodelovanju s Collegeam za 
kvaliteto življenja od 30. septem
bra do 5. oktobra prvič priredila 
Teden vseživljenjskega učenja 
(TVU). V Družbenem domu so 
posamezniki, skupine in organiza
cije sodelovale v manifestacijah, 
katerih cilj je bil dokazati, da 
številni odrasli v občini Grosuplje 
slogan "Učeča se družba" delno že 
uresničujejo. 
V okviru T V U so bili prikazani 
najnovejši izobraževalni projekti 
in programi, razložene nove mož
nosti in oblike izobraževanja 
odraslih, organizirana je bila 
razstava učnih virov in pripomočk
ov, omizje, literarni večer in tudi 
kulturne prireditve, radijske odda
je ter podelitev priznanj. Sodelov
alo je kar 26 organizacij, ki so 

PONUDBA SKB banke 

prikazale oseminsedemdeset izo
braževalnih možnosti. Odzivnost 
javnosti je bila zadovoljiva, saj je 
bilo v dvorani dnevno od 32 do 108 
obiskovalcev, ki so imeli kaj vide
ti in slišati vsak dan. 
Prvi dan je župan v uvodnem, 
nagovoru predstavil svoje na
zore o učenju in izobraževanju 
odraslih. Dal je koristne napotke, 
kako bi lahko v občini ustvarili 
možnosti in priložnosti za učenje. 
Z referatom o strategiji vseživ-ljcn-
skega učenja v občini Grosuplje je 
Marinka Kristan, predstavnica 
Collegea za kvaliteto življenja na
kazala, kako bi lahko postopoma 
uresničili "učečo se družbo", ki bi 
zagotavljala mož-nosti za učenje 
vsem ljudem, s tem pa tudi oseb
nostno rast in bogatejše življenje. 
O tem, kaj konkretnega bodo pred
stavili obiskovalcem T V U , so spre-

Z v e z a v o p r i h r a n k o v 

d o v e č j i h z a s l u ž k o v 
SKB banka še vedno, tudi v mesecu decembru, ponuja vezavo to
larskih sredstev z devizno klavzulo. Ta vam omogoča, da svoje 
prihranke varno in donosno hranite v banki tudi v pogojih more
bitne inflacije in nihanja deviznih tečajev. 
Občani lahko v S K B banki vezete tolarska sredstva z devizno klavzu
lo, in sicer za dobo od 91 do 180 dni po fiksni obrestni meri 4,5 
odstotka, odjINI dni do 1 leta po liksni obrestni meri 5,0 odstotka in 
na I leto in 1 dan po fiksni obrestni meri 7,5 odstotka. 
V primeru vezave višjih zneskov, razen pri vezavi depozitov z devizno 
klavzulo na 1 leto in 1 dan, vas banka posebej nagradi. Obrestni meri 
prišteje odstotne točke, in sicer glede na višino vezanega zneska: 
• nad 500.000 do 1.000.000 SIT 0,2 odstotne točke 
• nad 1 mio do 2 mio SIT 0,3 odstotne točke 
• nad 2 mio SIT 0,5 odstotne točke 
• nad 10 mio SIT (samo dol 80 dni) 0,7 odstotne točke. 
Vezana sredstva pa vam ne prinašajo samo obresti, ampak si lahko z 
njimi zagotovite tudi posojilo. Na osnovi vezanih sredstev, pa tudi na 
osnovi kupljenih obveznic SKB banke tretje izdaje, kijih banka v tem 
času prodaja, lahko namreč zaprosite za lombardno posojilo. 
Za dodatne informacije lahko pokličete S K B banko Agencijo Grosu
plje ali zeleni telefon 080 15 15. 

Vsem strankam 
in poslovnim partnerjem 

SKB banke Agencije Grosuplje 
se obenem tudi iskreno zahvaljujem za 

izkazano zaupanje v letu 1996 in vam želimo 
srečno ter veselja polno leto 1997. 

0# J. 

Š M I N K A M . 

Agencija Grosuplje 
Kolodvorska 2 

Tel.: 761-531 
Fax: 761-531 

govorili predstavniki nekaterih or
ganizacij in posamezniki. Po pred
stavitvi sodelujočih je moderator-
ka večera Betka Radelj povabila 
"na oder" izvajalce kulturnega pro
grama: folklorno skupino iz Račne, 
trobilni kvintet Glasbene šole in 
recitatorko Simono Zore Ram
ovš. S svojim nastopom so oboga
tili in prijetno zaključili prvi dan 
T V U . 
Drugi dan je organizator namenil 
učeči se organizaciji. Takšna or
ganizacija podpira posameznik
ovo učenje in sodeluje s šolami. 
Udeleženci iz podjetij so pred
stavili svoje metode za spodbujan
je stalnega učenja v svojih sredi
nah, ker se zavedajo, da znanje 
zelo hitro zastari in ga morajo 
nadomeščati z novim. Majda Ja
vom i k iz obrtne zadruge Magro je 
prikazala, kako uporabljajo spe
cialna znanja s področja računo
vodstva in financ. Ivanka Potokar 
iz podjetja Motvoz in platno je 
predstavila specifične izobra
ževalne programe, ki nastajajo na 
podlagi razvoja proizvodnje plat
na in drugih proizvodov. Posebno 
solidno predstavitev so pripravili 
J. Skarlovnik, D. To-mažin in T. 
Rigler iz Javnega komunalnega 
podjetja. Nanizali so tudi vrsto 
učnih ukrepov za premagovan
je težav, ki se nanašajo na pora
bo vode, odvoz odpadkov in up
ravljanje z deponijo odpadkov. 
Kako v večjih naseljih reševati 
problem odpadkov je nazorno 
prikazal Gramat-Gril s svojo 
maketo. Udeleženci omizja pa so 
ta večer obravnavali nove mož
nosti in poti do kvalifikacij in 
poklica. Tine Kopač iz SIC-a je 
razložil certifikatni sistem pridobi

vanja kvalifikacij. 
Tretji dan T V U sta svoje učne pro
jekte predstavila SE( i - Slovensko 
ekološko gibanje, Sekcija za zdra
vo prehrano in ACS - Andragoški 
center R Slovenije. SEG ima več 
kot 1000 članov in 2 sekcij s pro
jekti za rešitev Zemljet zato je 
Karel Lipič, glavni tajnik organiza
cije povabil prisotne k sodelovan
ju. Kako je možno sodelovati, sta 
s svojim nastopom pokazala Ma
rinka Kristan in Vasilij Širne, čla
na študijskega krožka "Jejmo bolj 
zdravo hrano". Direktorica A C S 
mag. Vida Mohorčič pa je pred
stavila projekte: Usposabljanje za 
življenjsko uspešnost, Središče za 
samostojno učenje, Borza znanja, 
Izobraževanje za demokracijo idr. 
ter vlogo A C S pri razvoju izo
braževanja odraslih v Sloveniji. 
Dan je bil sklenjen z literarnim 
večerom v Knjižnici Grosuplje. 
Zelo izčrpno in zanimivoje Mihae-
lo Zajc-Jarc ob njeni osemdesetlet
nici predstavila Ivanka Černelič s 
sodelavci. 
Četrti dan je bil namenjen pred
vsem komuniciranju, izmenjavan
ju znanj, informacij in izkušenj. 
Predstavnica Doma starejših ob
čanov Jožica Kralj je lepo pojas
nila, kako poteka izmenjava znanj 
in bogatih izkušenj v domu in z 
zunanjim okoljem. Edukacijsko 
vlogo radia Zeleni val je opisal 
direktor Boris Peterka in še 
predstavil svoje sodelavce, ki jih 
le slišimo po radiu in ki skrbijo 
za radijski program. Glavna in 
odgovorna urednica časopisa Gro
supeljski odmevi Alenka Adamič 
je razložila, kako nastaja časopis. 
Pri predstavitvi Z K O je Tatjana 
Lam-pert predstavila svojo novo 
so-delavko Simono Zore - Ram
ovš, ki je razložila metode, ki jih 

Nagrade najboljšim 
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bq uporabljala pri usposabljanju čl
anov ljubiteljske kulture. Direktor 
GeosvetalVinko Petrič je govoril o 
težavah,; ž'e ljudje ne znajo urejati 
katasterskežžfdeve bivalnega okol
ja. Jože Miklič pa je prisotnim pred
stavil prijetne in neprijetne pojave 
iz sveta naravne in kulturne dediš
čine. 
Peti dan so se v domu zbrali člani 
strokovnih in ljubiteljskih društev. 
Dejstvo je, da se v društvu člani hitro 
"nalezejo znanja" z določenega po
dročja. Članica K D Račna Olga 
Gruden je opisala proces usposabl
janja plesalcev v sekciji za folkloro. 
Malči Žitnik in Miroslav Vreg sta 
predstavila dejavnosti TD Županova 
jama. Zvedeli smo, daje Županova 
jama postala za jamarje in osnovno
šolce priljubljena učna jama. Ško
da, da se tega ne zavedajo dovolj 

Maketa sodobne čistilne naprave GRAMAT GR1L 
številni krajani, ko se odločajo za T V U je župan podelil priznanja 
izlet in tudi ko načrtujejo razvoj vsem, ki so aktivni pri uresničevanju 
podeželja, so dejali udeleženci pet- strategije vseživljenjskega učenja, 
kovega srečanja.Zadnji, šesti dan Priznanje so prejeli: Ambrozia, An

dragoški center, Center za socialno 
delo, College za kvaliteto življenja, 
Dom starejših občanov, Geodetska 
uprava, Glasbena šola, Gramat-Gril, 
Ivo-press, Jože Miklič, Javno ko
munalno podjetje Grosuplje, Knji
žnica Grosuplje, Kovinastroj -Gas
tronom, Kulturno društvo Račna, 
MISS, Motvoz in platno, Radio 
Zeleni val, TD Županova jama Gro
suplje, TA Gulivcr, Urad za delo, 
Slovensko ekološko gibanje in Zve
za kulturnih organizacij. 
Po slovesni podelitvi priznanj je 
Štefan Huzjan seznanil udel-ežence 
s pobudami in nadaljnimi usmerit
vami vseživljenjskega učenja v 
občini Grosuplje. Predlagal je tudi 
številne ukrepe, da strateški cilj 
"Grosuplje, učeče se mesto" ne bi 
postal moteča parola. 

Štefan HUZJAN 
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VAJA PRIPADNIKOV CIVILNE ZAŠČITE 
V soboto, 26. oktobra 1996, je 
potekala v Občini Dobrepolje, 
Grosuplje in Ivančna Gorica vaja 
pod imenom "POTRES 96". Vaja 
je del letnega programa dela občin
skih štabov civilne zaščite vseh 
treh občin kot tudi njihovih gasil
skih zvez. Nameni vaje so bili us
merjeni v proučitev in dodelavo 
ocene ogroženosti občin in do
polnitev načrta potresnih področij 
ter praktični preizkus delovanja 
vseh radijskih zvez v sistemu 
zaščite in reševanja, ki jo uporabl
jajo tako štabi civilne zaščite kot 
gasilskih enot. Seveda pa je bil 
osnovni cilj preveriti možnosti 
zaščite in reševanja ob eventuelni 
naravni nesreči. Zato je imela vaja 
ime "POTRES 96". 
Vaje so izvajali občinski štabi 
civilne zaščite posameznih občin 
in občinske gasilske zveze v sode
lovanju z Izpostavo za obrambo 
Grosuplje. 
Ob zaključku vaje je bilo ugotovl
jeno, daje tovrstna usposobljenost 
pripadnikov civilne zaščite in gasil
skih enot primerna in daje potreb
no z usposabljanjem pripadnikov 
na vseh nivojih zaščite in reševan
ja nadeljevati. Radijske zveze, ki 
jih posedujejo tako štabi kot gasil
ske enote, so dobro delovale, pre
tok informacij je bil hiter in zanesl-
jiv, prav tako pa so bile uspešno 
opravljene tudi zveze z višjimi or
gani v republiki. Zaključka vaje, ki 
je bil v Občini Ivančna Gorica, so 

se udeležili vsi udeleženci vaje 
(70), prisotni pa so bili tudi župana 
Anton Jakopič, Jernej Lampret, 
tajnik Občine Grosuplje, predsed
nik Občinskega sveta Občine Do
brepolje ter predstavniki občinskih 
zvez. 

Vinko BLATNIK 

O B V E S T I L O ! 
Sklad kmetijskih zemljišč in go
zdov je v 46. številki glasila Kmeč
ki glas, dne 13.11.1996, objavil 
Razpis za oddajo kmetijskih zem
ljišč v zakup. Na območju občine 
Grosuplje so ta zemljišča v ko
mpleksih Ob avtocesti, Pece, Ba
nat, Amerika, Žalna, Gatina, Bre
zje III, Pod Brvacami (pod progo), 
Elektrostrojna. Zakupna pogodba 
se sklene le za tista zemljišča, ki 
niso vključena v postopku denacio
nalizacije oz. tista, ki do datuma 
objave razpisa v postopku denacio
nalizacije še niso bila vrnjena ter 
le za dobo enega leta oz. do spravi
la posevkov. Natančnejši pogoji za 
pridobitev zemljišč v zakup so 
navedeni v razpisu, dodatne infor
macije pa dobite na Skladu kme
tijskih zemljišč, Izpostava Grosu
plje, Taborska 6, na tel. številki 
763-343 pri g. Stanislavu Okornu 
(sreda in petek od 8.00 do 12.00 
ure). 

Urad za gospodarstvo in 
družbene 

dejavnosti Občine Grosuplje 

O B V E S T I L O ! 
Samostojne podjetnike in male gospodarske družbe, ki se ukvarjajo z 
uvozom blaga in storitev, obveščamo, daje Nova ljubljanska banka d.d. 
uvedla kreditiranje uvoza blaga in storitev pod ugodnimi pogoji in sicer: 
obrestna mera: tolarski krediti 

7,0% letna boniteta komitenta A/I 
8,5% letna boniteta komitenta A/II in B/II 
tolarski krediti z valutno klavzulo (DEM) 
8,0% letna boniteta komitenta A/I 
9,5% letna boniteta komitenta A/II in B/II 

ročnost: do 6 mesecev 
V primeru kredita z valutno klavzulo se pri črpanju in vračilu kredita 
uporabi srednji tečaj Banke Slovenije na dan črpanja oz. vračila. Vse 
natančnejše informacije glede možnosti in pogojev za pridobitev kred
ita dobite na Novi Ljubljanski banki d.d., Poslovalnici Grosuplje, Ta
borska 3, Grosuplje ali na tel. št. 764-541 (ga. Tatjana Omahen, ga. 
Karmen Zupančič). 

Urad za gospodarstvo in družbene 
dejavnosti Občine Grosuplje 

Bo Javnemu komunalnemu podjetju 
uspelo zasaditi drevored na 
grosupeljskem pokopališču? 

Trudijo se namreč, da bi z okrasn- janj.... Le zakaj? In kdo si jemlje 
imi javorji uredili pešpoti napoko- to pravico? 
pališču in še polepšali ta kraj miru 
in spomina, pa 
jim to nikakor ne 
uspe. Najmanj tri 
drevesa so že un
ičena zaradi ob-
sekavanja in za 
livanja s strupi 
Skrajno nepre 
mišljeno dejanje! 
človeškega raz
mišljanja in de-



N E P R E Z R I T E * * N E P R E Z R I T E 

KABELSKA TV V GROSUPUU 
Končno se je na kabelski T V v 
Grosuplju le nekaj premaknilo. 
Podjetje PAP Telematika, ki je bilo 
na javnem razpisu izbrano za 
izgradnjo sistema, je moralo zara
di spremenjene zakonodaje pri
dobiti goro dovoljenj. Pred kratkim 
smo zbrali vsa potrebna dovoljen
ja in te dni pričakujemo gradbeno 
dovoljenje. 
V mesecu decembru bomo pričeli 
z izgradnjo glavne sprejemno 
ojačevalne postaje. Oprema v 
vrednosti dobrih 3 milijonov SIT 
že nekaj časa čaka v naših skladiš
čih. Pri opremi glavne sprejemne 
postaje smo se odločili za uveljav
ljeno avstrijsko podjetje HIR-
S C H M A N N , s katerim dobro 
sodelujemo že vrsto let. 
Zakaj se priključiti na kabelsko 
TV 
Sodobni kabelski sistemi omog
očajo kvaliteten prenos večjega 
števila zemeljskih ter satelitskih 
T V in radijskih programov. Enaka 
kakovost sprejema je zagotovlje
na vsem naročnikom. 
S K T V sistemom vam bomo omo
gočili sprejem 8 zemeljskih T V 
programov, kakor tudi sprejem 15 
satelitskih T V programov z ra
zlično programsko vsebino. V pro
jekt smo zajeli tudi 8 U K V ra
dijskih programov, in seveda gro
supeljski interni TV kanal, za kat

erega je precejšnje zanimanje. 
Vsak dan se soočamo z razvojem, 
ki je še posebej skokovit na po
dročju elektronike. Predvidevamo, 
da bo K T V omrežje služilo ne le 
spremljanju T V programov, tem
več bo omogočalo še celo množico' 
dodatnih storitev. Če smo ob pod
pisu koncesijske pogodbe omenili 
možnost t.i. domačega kina ali 
videa po želji, danes že lahko 
omogočamo priklop vašega oseb
nega računalnika preko omrežja 
K T V na lokalno računalniško 
omrežje ali pa kar na Internet. Tudi 
telefonski pogovori preko K T V so 
že realnost. 
Kako se priklopiti na KTV? 
Precej krajanov Grosuplja je že 
oddalo prijavnice. Ker bomo s fiz
ično izgradnjo sistema K T V pričeli 
pred koncem letošnjega leta, še 
enkrat pozivamo vse, ki se še niste 
prijavili za priklop na kabelsko TV, 
da to storite čim preje. S tem nam 
boste močno olajšali delo', saj 
bomo vaš priključek lahko up-
oštvali pri projektiranju moči ka
belskih ojačcvalnih mest. 
Cena za kabelski priključek v strn
jenem delu Grosuplja je 63.800,00 
SIT. Stroške priklopa na kabelski 
sistem lahko plačate v enem ali več 
obrokih. Pripravljeni pa smo vam 
ponuditi tudi kredit z mesečnim 
odplačevanjem na dobo 5 let, tako 

Nova Ljubljanska banka d.d., Ljubljana 
P o d r u ž n i c a M o s t e 

vabi k sodelovanju 

B L A G A J N I K E I N K O M E R C I A L I S T E 
v Poslovalnici Grosuplje 

Od kandidatk/kandidatov pričakujemo srednješolsko izobrazbo ekon
omske, komercialne ali splošne smeri, starost do 30 let, smisel zadelo 
s številkami, komunikativnost, vestnost, natančnost ter delovne izkuš-
nje pri podobnih delih. 

Kandidatkam/kandidatom brez delovnih izkušenj omogočamo oprav
ljanje pripravništva na omenjenem delovnem meslu. 

C-c vas zanima sodelovanje z nami, nam svojo ponudbo pošljite v 8 
dneh po objavi na naslov: 
Nova ljubljanska banka d.d., 
Sektor za kadrovske posle 
Trg republike 2, 1520 Ljubljana 

Dodatne informacije lahko dobile po telefonu 210-

/O ljubljanska banka 
mm uuiuimtii mam D :e.. LiUa L J A** 

da posamezni obrok ne bo bistveno 
posegal v družinski proračun. Cene 
imajo devizno klavzulo in so 
formirane na osnovi tečajne liste 
Banke Slovenije, z dne 27.11.1996. 
Apeliramo na vas, v kolikor še 
niste prijavljeni za kabelski T V 
priključek, da to storite čimprej. 
Izpolnite priloženo pristopno izja
vo in jo oddajte v nabiralnik KRS, 
ki je lociran na Kolodvorski 5, v 

Grosuplju, kjer ima prostore KS 
Grosuplje - nasproti občine ali sc 
osebno /.glasite vsako sredo V 
pisarni KS na med 15. m 17. uro, 
kjer vam bo naša sodelavka poda
la vse potrebne informacije/vsa' 
pojasnila v zvezi s K T V pa lahko 
dobite tudi v Ljubljani v podjetju 
PAP Telematika na tel '302 024. 

sodelavci 
PAP Telematike 

r ~ X -
Ime in priimek: Kabelski priključek želim: 

Naslov: DA N E 
I 

Telefon: 

Datum: 

Stroške investicije bom poravnal: ' 
a) v enem obroku 
b) v dveh obrokih 
c) na kredit z dobo vračanja 5 let | 

Podpis: 

I 
l 

D R U Š T V O U P O K O J E N C E V G R O S U P 
VABI V S E SVOJE ČLANE, POSEBEJ TISTE, KI STE ŽE IZPOLNI
LI 80 LET IN VEČ, NA BOŽIČNO - N O V O L E T N O SREČANJE, KI 
BO V DRUŽBENEM 
D O M U GROSUPLJE IN SICER: 
1. SKUPINA V SOBOTO, DNE 14.DECEMBRA 
2. SKUPINA V PETEK, 20. D E C E M B R A 
OB 15. URI. 
LETOS BODO D E D K O M IN B A B I C A M PRIČARALI PRAZNIČNO 
OZRAČJE NJIHOVI V N U K I IN PRAVNUKI - UČENCI POD M E N 
T O R S T V O M GE. M A R T E B E N E D I K IZ G R O S U P E L J S K E OS
N O V N E ŠOLE, KI JO VODI GA. O L G A ŽITNIK. 
ZA Z A B A V N O - K U L T U R N I P R O G R A M BODO POSKRBELI TUDI 
ČLANI K U L T U R N E SKUPINE NAŠEGA DRUŠTVA. 
PRIJAVE SPREJEMAMO NA SEDEŽU DRUŠTVA. PRISPEVEK Z A 
PRAZNIČNO POGOSTITEV JE 1.300 SIT. 
LEPO IN DOMAČE BO, PRIDITE! 

ZA ORGANIZACIJSKI ODBOR 
Marta HROVATIN, PREDSEDNICA 

Tri jame 
Grosupeljska občina je v novem 
A T L A S U SLOVENIJE (Mladins
ka knjiga, 1996) dobila kar tri jame 
na mestu nekdanje Taborske jame. 
Poimenovali so jih: Ledenica pod 
Taborom, Taborska jama in Žu
panova jama. 
Ledenica je bila znana že v Valva
sorjevih časih, župan Perme jo je 
kasneje povezal z novoodkrito 
jamo tako, daje ponovno izkopal 
prehod, ki ga je kamenje zasulo, 
ko so se vode, ki so jamo oblikov
ale, umaknile. Vendar pa sta ti dve 
jami nosili za javnost skupno ime; 
zadnji čas se spet uveljavlja ime 
Županova jama, uradno od maja 
letos. 
Obiskovalci imajo zaradi poimen
ovanja jame že zdaj težave, saj, ko 

na mah. 
si ogledajo Županovo jamo, išče
jo še Taborsko jamo. A l i bodo 
sedaj zahtevali ogled še tretje 
jame? 
Turistično društvo Županova jama 
Grosuplje upa, da bo ob tej obilici 
jam imelo še več obiskovalcev. 
Članom Turističnega društva 
Županova jama Grosuplje in 
vsem občanom ter prijateljem 
želimo vesel božič in srečno novo 
leto 1997. 

Turistično društvo Županova 
jama Grosuplje 

489/^1 
»n»»« /*<i» jj^ ua,„,c, poj 

Taborom 

t r . 
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iptilJA V GROSUPEUSKEM "KEKCU" 
DATNI PROSTORI ZA NAJMLAJŠE 

Premajhne zmogljivosti grosupeljskega Vzgoj
no varstvenega zavoda, bolj domače zveni -
otroškega vrtca, so že nekaj let srž problema, 
ki vznemirja predvsem tiste starše, ki po nega
tivnem odgovoru komisije za sprejem otrok v 
V V Z ne vedo, kje in kako zagotoviti varstvo 
za svojega otroka. O tej problematiki so neka
jkrat že razpravljali tudi svetniki grosupeljskega 
občinskega sveta in na predlog strokovnih služb 
in župana sprejeli sklep o gradnji dodatnih pros
torov V V Z - nadzidave V V Z na Trubarjevi, kar 
se je izkazalo za najprimernejši projekt pri
dobitve dodatnih prostorov. 
Tako je bilo po javnem razpisu za pridobitev 
izvajalca izbrano podjetje D I G R A D d.o.o. 
Ljubljana, kije že pričelo z začetnimi deli. Gle
de na to, daje obstoječi objekt projektiral Pro
jektivni biro GPG, je bilo potrebno od projek
tanta pridobiti soglasje za projektiranje nadzi
dave, katere projektant je Milan Štrukelj, dia, 
iz projektne organizacije E L E A , d.o.o. Dela 
nadzidave obstoječega objekta, kije bil do sedaj 
samo pritličen, so se torej začela, po planu pa 
naj bi bila zaključena v dveh mesecih. Seveda 
pa vse zavisi od vremena. Gre za nadzidavo v 
lahki jekleni konstrukciji s polnilnimi stenami 
in zamenjavo na celotnem objektu. V V Z bo s 
tem pridobil 240 m 2 koristnih površin oz. 3 
igralnice s spremljajočimi prostori. Vrednost 
investicije je cca 35 milijonov SIT. 

Vrtec naj bi ves čas posloval 
A l i bo gradnja ovirala delo v vrtcu, sem pov
prašala ravnateljico Dragico Drobnič, kije pov
edala, da bo za varnost otrok in osebja med 
gradnjo poskrbljeno, saj bo vrtec ves čas nor
malno posloval. Predvidevajo sicer nekaj or
ganizacijskih težav, vendar bodo, če bo šlo delo 
res po planu, dva meseca tudi te prebrodili. 
Glede na to, da so v letošnjem letu zagotovlje
na sredstva le za gradbena dela, fin. sredstva 
za opremo pa v začetku 1. 97, bi prihodnje leto 
dodatno lahko sprejeli 45 otrok v starosti od 1 
- 3 leta. "Za dodatne igralnice, kolikor jih bomo 
pridobili, normativi določajo 36 otrok, vendar 
bomo povečali skupine tako, da bomo sprejeli 
45 otrok in tako čimbolj zmanjšali to perečo 
vsakoletno problematiko," pove Dragica Drob
nič in postreže s podatkom, da so morali letos 
odkloniti kar 45 otrok od 1 -3 let in 29 3-letnih 
malčkov. 
Pred pričetkom poslovanja dodatnih 3 oddelk
ov bo V V Z Kekec v Grosupeljskih odmevih 
ponovno objavil razpis, na podlagi katerega 
bodo starši ponovno vložili vloge za sprejem 
otrok v V V Z . 
Čeprav za otroke, starejše od 3 let problem or
ganiziranega otroškega varstva še vedno ne bo 
povsem rešen, pa bodo pridobljene dodatne 3 
igralnice za Vrtec in občino Grosuplje velika 
pridobitev A. ADAMIČ 

SEZNAM OBJAVLJENIH ODLOKOV 
IN SKLEPOV 

V URADNEM LISTU REPUBLIKE 
SLOVENIJE 

( v mesecu novembru in decembru 1996) 
- Odlok o neprometnih znakih v Občini Grosu
plje 
(Uradni list RS, št. 61/96) 
- Odlok o spremembi odloka o proračunu 
Občine Grosuplje za leto 1996 
(Uradni list RS, št. 64/96) 
- Odlok o določitvi pomožnih objektov 
(Uradni list RS, št. 64/96) 
- Sklep o javni razgrnitvi strokovnih podlag za 
zazidalni načrt Nova šola Brinje 
(Uradni list RS, št. 64/96) 
- Sklep o dopolnitvi sklepa o določitvi cen pro
gramov v Vzgojnovarstvenem zavodu Kekec 
Grosuplje 
(Uradni'list RS, št. 64/96) 
- Odlok o spremembi odloka o plakatiranju in 
reklamiranju v Občini Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 66/96) 
- Sklep o spremembi statuta Sklada stavbnih 
zemljišč Občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 66/96) 
- Odlok o nagradah in priznanjih Občine Gro
suplje 
(Uradni list RS, št. 66/96) 
- Odlok o spremembi odloka o ustanovitvi Skla
da stavbnih zemljišč Občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 66/96) 
- Sklep o razpisu referenduma za nadaljevanje 
samoprispevka na območju Krajevne skupno
sti Račna 
(Uradni list RS, št. 68/96) 
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SPREJELI SKLEP 0 DELITVI PREMOŽENJA NEKDANJE OBČINE 
21. seja Občinskega sveta občine Grosuplje 
Sreda, 27.11.1996. Osrednja točka med enajsti
mi, kolikor jih je vseboval sklic seje, bi lahko 
imenovali točko: Delitev premoženja prejšnje 
občine Grosuplje na dan 31.12.1994. Kljub izčr
pno pripravljenemu gradivu strokovnih služb 
občine in kljub temu, daje bila to tema, katere 
so se svetniki lotevali že na marsikateri prejšn
jih sej, je bila tudi tokrat to "vroča tema", ki je 
zahtevala nova pojasnila, nove razprave. Kot je 
dejala predsednica občinskega sveta, jc vsaka 
ločitev prav ob delitvi premoženja, najbolj 
boleča. Svetniki v občini Dobrepolje so dan prej 
že potrdili sklep o delitvi premoženja. Po dogo
voru vseh treh občin, da bodo premoženje pr
votne občine razdelili po t.i. knjižni vrednosti, 
ključ pa je število prebivalcev, Dobrepolju pri
pada 9,91 %, Ivančni Gorici 41,99 % in Grosu-
plju 48,08%. Tudi grosupeljski svetniki so me
nili, da se je treba dogovoriti o delitvi. Morda 
jih jc malce sililo tudi dejstvo, da občina toliko 
časa, dokler delitev ni realizirana, ne more izva
jati večjih razvojnih programov in se ne more 
zadolževati. 

Imenovana jc bila posebna komisija, ki jc kar 

nekaj časa natančno delala na tem 
projektu in resnično ni imela lahkega dela. Kot 
jc povedal Franc Ahlin, so bila pogajanja, kako 
najbolj pravično razdeliti premoženje, izredno 
trda. Avgust Gril pa jc poudaril, da bi ta projekt 
lahko enačili z gordijskim vozlom, ki ga ni mog
oče rešiti tako, da bi bilo vsem čisto prav. Zato 
jc predlagal, da sc zadevo reši s strpnostjo in 
dogovorom. Kljub razpravam, mnenjem in 
pomislekom pa so svetniki izrazili zaupanje ko
misiji in strokovni službi. Po dogovorjenem kl
juču pripada občini Grosuplje 48,08 % prvotno 
skupnega premoženja, dejansko pa ga ima nekaj 
več, zato bo izplačala občini Dobrepolje 62,8 
milijonov tolarjev (gre za izplačilo denarja), 
občini Ivančna Gorica pa 147,86 milijonov SIT, 
vendar zahtevajo 50 % kompenzacij v ne
premičninah. Župan Rudolf Rome jc pojasnil, 
da bo dobila 19 stanovanj v Grosupljem, dva 
počitniška objekta (na Kaninu in v Crikvenici), 
nekaj pa tudi denarja od doslej prodanih stano
vanj na območju Grosuplja. 
IN KAJ BO OSTALO GROSUPELJČANOM? 
Po besedah župana ostanejo vsa zemljišča, 
poslovni prostori in tudi nekaj stanovanj v obči

ni Grosuplje. To premoženje jc župan ugodno 
ocenil. Vendar pa ne gre prezreti dejstva, na ka
terega so opozorili tudi svetniki, da bo izplačilo 

Razprave, presoje, sklepanja... In velika 
odgovornost svetnikov... 
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občinama v naslednjih treh letih za grosupeljski 
proračun veliko breme, da se bo zato, ker bo 
vsako leto za "izplačilo" namenjenih dobrih 40 
milijonov tolarjev iz proračuna, marsičemu tre
ba odpovedati. 
SKLEPI TOČNIH OPREDELITEV 
V sklepu o delitvi premoženja je še zapisano, da 
je premoženje, ki bi se odkrilo po sprejemu 
sklepa o delitvi premoženja in je bilo pridobl
jeno pred 31.12.1994, last tiste novo nastale 
občine, v kateri se nahaja. Tudi sredstva sklada 
stavbnih zemljišč so razdeljena na podlagi začas
nega sklepa županov med vse tri novo nastale 
občine v sorazmerju: 12,54 % Dobrcpolju, po 
43,73 % pa občinama Grosuplje in Ivančna Gor
ica. 
Zavedajoč sc velikih obveznosti in bremen, so 
svetniki predlagano delitev sprejeli, saj bo obči
na le tako lahko nemoteno delovala naprej. 
In nenazadnje velja povzeti besede predsed
nice sveta: "Ločujemo sc, obenem pa ostaja
mo v dobrih odnosih. Če bo potrebno, si bomo 
pomagali!" 
LASTENZDRAVSTEVENIDOM ali ŽELJE 
PO KVALITETNEJŠIH USLUGAH 
Osnutek odloka o ustanovitvi javnega zavoda 
Zdravstveni dom Grosuplje je pripravljen na 
osnovi sklepa Mestne občine Ljubljana o preno
su ustanoviteljskih pravic do Zdravstvenega 
doma Ljubljana - Enota osnovnega zdravstvene
ga varstva Grouspljc - za občine Grodupljc, Do-
brcpoljc in Ivančna Gorica. Želja delavcev 
ZD v Grosupljem je že dolgo časa, da bi sc os
amosvojili, oziroma odcepili od Ljubljane. 
Medtem, koje Ivančan Gorica zainteresirana za 
čimprejšnjo osamosvojitev tudi na področju 
zdravstva, pa občini Grosuplje in Dobrcpolje 
ustanavljata samostojen Zavod za območji 
svojih občin. Med svetniki jc takoj nastala dile

ma, zakaj na področju zdravstva združevanje z 
občino Dobrcpolje. V Zdravstveni dom Grosu
plje po bo po novem spadala tudi zdravstvena 
postaja v Strugah, ki jc bila do sedaj, oziroma 
trenutno šc jc, del ZD Kočevje. Prevladala je 
predvsem bojazen, ali si občina Grosuplje na ta 
način nc nalaga le novih stroškov in bremen. 
Županje bil v obrazložitiv precej realen: "Kot 
ustanovitelji smo odgovorni za poslovanje. 
Vemo, da jc zdravstvo običajno v krizi - zato 
tudi stalne izgube. Prednost vidimo le v vpli
vu na kvaliteto dela in na organizacijo dela 
zdravstvenega doma. Zavedati pa se mora
mo, da bodo za zdravstvo potrebna sredstva 
iz občinskega proračuna." 
Seveda pa sc zna zgoditi, da bo pomanjkanje 
kadra še hujši problem kot jc bil do sedaj. Tudi 
objekt zdravstvenega doma jc dotrajan, pred
vsem problematične so instalacije, oprema, ki 
ima zelo kratko "življenjsko dobo", pa je tudi 
draga. 
Skratka, ob upanjih, da bodo imeli občina in 
občani več vpliva in da bi tako izboljšali kvalite
to storitev, ki naj bi bile v zdravstvu le "naj", pa 
sc poraja toliko dvomov in dilem, da zaskrbl
jenost resnično ni odveč. 
Ker jc bil odlok dan kot osnutek, so svetniki 
določili 10 dni časa za pripombe. 
PRIHODEK PRORAČUNA GRADITI NA 
ODLOKU 
Obravnava osnutka odloka o nadomestilu stavb
nih zemljišč jc dala vrsto pripomb in pobud. 
"Nesprejemljivo jc, da bi izenačili mesto Gro
suplje z oddaljenimi vasmi!" so bili glasni svet
niki, ki prihajajo s podeželja, kjer morajo ljudje 
za vse, kar hočejo imeti, sami globoko seči v 
žep. Prav tako tehtne so bile pripombe o plačilu 
prispevka od objektov za kmetijske dejavnosti. 
Vendar pa sc, kot jc povedal Tone Kogovšck, ki 

je strokovno sodeloval pri pripravi, upj 
samo stanovanjski del objektov. Župan« 
zoril, daje sprejem odloka za občino nujcn^J 
s finančnega vidika, saj sc bodo sredstva^pn* 
na v te namene, stekala v proračun za programe, 
kijih občina sofinancira. Svetniki so vprcpričan-
ju, da bo potrebno zadeve še dobro preš tudi ra j 
določili 10 dni časa za pripombe. 
V nadaljevanju seje so dale šc pozitivno mnen
je o kandidatu za ravnatelja Glasbene šole. Še 
naprej jo bo vodil g. Marjan Sajovic. 
VVZ KEKEC PO NO VEM MANJŠI 
Po določilih Zakona o organizaciji vzgoje in 
izobraževanja in Zakona o vrtcih se mora tudi 
V V Z Kckec Grosuplje razdeliti, ker število 
oddelkov, sadaj jih ima kar 36, presega največje 
dovoljeno število oddelkov, ki jih opredeljuje 
zakon (30). Ker pa je občina Ivančna Gorica 
težila k ustanovitvi lastnega vrtca v občini, bo 
to tudi realizirala. Samostojen V V Z Kckec Gro
suplje pa bo imel 4 enote: Trubarjeva, Tovar
niška, Ljubljanska in Šmarje-Sap. 
POBUDE SVETNIKOV - KAZALO STVAR
NOSTI 
Med pobudami svetnikov nc gre prezreti one, 
ki se nanaša na pluženje. Adamičevo cesto naj 
bi Cestno podjetje splužilo tako, da bi bilo 
poskrbljeno vsaj za varnost pešcev. Ne pa, da 
so sneg odrinili ob stran, ljudje pa hodijo kar 
po cesti. Ker pa jc na tej cesti veliko šolarjev, 
je nevarnost šc toliko večja. 
Žal kaže tudi, da naše Grosuplje še zlepa nc bo 
tako, kot si ga želimo: ob eni vpadnici v Gro
suplje imamo spet avtoodpad, ob drugi pa rom
sko naselje (za železniško postajo), ki sc hito 
širi ... 
Ugotovitve so, vendar je to premalo, če bi ho
teli kaj več. 

Alenka Adamič 
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KAR DOBROTNIKI PODARIJO KNJIŽNICI -
KNJIŽNICA VRNE MED SVOJE OBISKOVALCE 
Knjižnica je taka dejavnost, da zelo težko ust
varja profit, saj nam priporočajo, naj čim več 
uslug ponudimo uporabnikom zastonj ali za 
minimalno plačilo in tako čim bolj približamo 
knjigo bralcem. Zato imamo vedno hude de
narne težave, kadar hočemo izpeljati kakšno 
dejavnost ali kaj nabaviti, da bi delo v knjižnici 
potekalo za delavec in obiskovalce prijetneje, 
pa ni v programu rednega financiranja. Takrat 
nam priskočijo na pomoč SPONZORJI. Brez 
njihove pomoči marsikak projekt v knjižnici ne 
bi mogli izpeljati tako, kot smo si ga zamislili. 
V letu 1996 smo s prispevki sponzorjev nabavili 
čitalec črtnih kod, terminal za uporabnike, po
hištvo in zavese v novem prostoru za obdelavo 
knjižničnega gradiva. Sponzorji so nam poma
gali tudi pri organizaciji prireditev v knjižnici, 
pri obdaritvi otrok, mnogi pa so obogatili naše 
knjižne police z novimi knjigami. 
Vsem se za njihovo dobrodelnost v imenu 
knjižničark in zadovoljivih obiskovalcev 

najtopleje zahvaljujem. 
V letu 1996 so bili naši sponzorji: vse tri 
občine: Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobre-
polje, Pekarna Grosuplje, Krajevna skupnost 
Grosuplje, Kolinska iz Ljubljane, Zveza kul
turnih organizacij iz Grosupljega, Open soci-
ety institute iz Ljubljane, Pionirska knjižnica 
iz Ljubljane. 
Lepo smo vse leto sodelovali tudi s knji
žničarkami in knjižničarji iz osnovnih šol Gro
supljega, Ivančne Gorice, Dobrepolje ter s 
Šolskim centrom iz Ivančne Gorice in z Gim
nazijo Želimlje. V novem letu želimo, da bi 
bilo sodelovanje še prijetnejše. 
Knjižnica Grosuplje vošči vsem svojim red
nim obiskovalcem in zvestim prijateljem ve 
sele božične praznike, v letu 1997 pa velik 
sreče, zdravja in osebnega zadovoljstva 
domačem okolju in na delovnem mestu. 
Ravnateljica knjižnice """""Sj W 

Marija SAMfiC 

m 

D r a g e občanke i n 
občani, s o d e l a v k e i n 

s o d e l a v c i , d r a g i p r i j a t e l 
j i našega časopisa! 

Spet se izteka leto, v katerem 
smo kar složno krmarili. Hvala 
Vam! 
Ne morem Vam seči v roko in 
Vam vsakemu posebej zaželeti: 

Ti praznični dnevi pa prinašajo 
čas, da človek prisluhne besedi 
in najde trenutek za mnogo 
lepih stvari... 

ato, prijatelji, naj bo 
Jhevno 

Ifeša urednica^ n , , 
mJ 

'S 
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in prijaznejša šolska vrata v 
v 

Smarju-Sap 
30. oktobra so se širše 
i osnovne šole Šmarje-

Sap. Dolgo pričakovani prizidek je 
uradno odprl predsednik države 
Milan Kučan, hram učenosti pa je 
blagoslovil šmarski župnik g. Mr-
var, 250 učencev je z novim priz
idkom dobilo kar devet novih 
učilnic za predmetno in nižjo stop
njo ter tri specializirane, kjer bo 
potekal pouk tehnike, računalništ
va in kemije. Naj večji del bremena 
je nosila občina Grosuplje, tretino 
pa Ministrstvo za šolstvo in šport. 
Osnovna šola Šmarje Sap je bila 
zgrajena 1959. S povečanjem kra
ja se je povečalo tudi število šo
larjev, zato so stene šole kmalu 
postale tesne, predvsem pa je man
jkala telovadnica. Volja in želja 
krajanov ter kar trije samoprispe
vki so pomagali, da se je hram 
učenosti širil tudi na podstrešne 
prostore. 1985.leta je stara stavba 
dobila prvi prizidek, veliko telo
vadnico. Telovadnica pa ni mogla 
rešiti problema prostrorske stiske, 
zaradi katere je moral pouk po
tekati v dveh izmenah. 1993 je na 
občini Grosuplje dobil zeleno luč 
projekt vzgoje in izo-braževanja 
ter vnašanje kulture v šolski sistem 
v nekdanji občini Grosuplje. Sep
tembra 1994 so se s pomočjo Min
istrstva za šolstvo in šport začela 
gradbena dela za prizidek h šmar
ski osnovni šoli. Načrt je naredil 
arhitekt Jurij Kobe, dela pa je pre
vzelo Gradbeno podjetje Grosupl
je. Vzporedno z novo gradnjo, ki 
meri 1443 kvadratnih metrov, pa 
so adaptirali tudi stari del šole, ki 
pa znaša 1575 kvadratnih metrov. 
Finančno breme še nima končnih 
številk, po dosedanjih izračunih pa 
je bilo težko 318 milijonov SIT, od 
tega je 91 milijonov SIT oziroma 
34 odstotkov pokrilo Ministrstvo 
za šolstvo in šport. 
Na sredini prireditvi v Šmarju-Sap 
so bili prisotni tudi predsednik 
države Milan Kučan, ki je ob tej 
priložnosti poudaril pomen šolst
va za tako majhen narod kot smo 
Slovenci in vzgojo mladih rodov, 
minister za šols tvo in šport 
dr.Slavko Gaber,ki je dejal, daje v 
Sloveniji še sto mest, ki potrebuje
jo boljše pogoje za osnovnošols
ko in srednješolsko izobraževanje, 
ter ostali predstavniki Ministrstva 

za šolstvo in šport in Zavoda za 
šolstvo. 
Ravnatelj osnovnih šol v občini 
Grosuplje pa je pohvalil delo in 
prizadevanje učencev Grosupel
jskih šol in zaželel tudi grosupljča-
nom čimprejšnjo vselitev v novo 
osnovno šolo z večnamensko telo
vadnico, kijev planu do leta 2000. 
Pomen prizidka je poudaril tudi 
grosupeljski župan Rudolf Rome 
in povedal, daje bilo v prostorih 
bivše grosupeljske občine kar se
dem novih objektov za delovanje 
osnovne šole. Novi šolski objekti 
namreč zagotavljajo kakovostno 
vzgojo in izobraževanje. 
Spodbudne za starše in učence pa 
so bile tudi zahvalne besde po-

Med gosti tudi predsednik države Milan Kučan 

močnice ravnatelja Milene Lunar, 
kije zbrane nagovorila s prijetelji, 
kajti vsi, ki so pomagali pri širjen
ju šolskih prostorov so prijatelji in 
njihova pomoč bo obrodila sadove, 
kajti:"Mladi bodo havležni, mladi 
ne bodo zatajili." 

Za veselo razpoloženje in dobro 
voljo so ves čas skrbeli krajani in 
učenci Šmarja - Sap. Na koncu pa 
je sledila tudi podelitev spomin
skih plaket in priznanj vsem, ki so 
pomagali pri izvajanju projekta. 

Andreja Podlogar 

TEŽAVE Z JAVMO RAZSVETLJAVO MA G R O S U P L J E M 
Krajani Grosuplja ste gotovo opa
zili , da posamezni deli našega kra
ja pogosto niso osvetljeni. Pri
bližno pred tremi meseci smo us
posobili javno razsvetljavo tako, 
da so vsa svetlobna telesa funk
cionirala. Prav po tem popravilu pa 
so se pričele težave. Dokler je 
svetilo le vsako drugo ali tretje 
svetlobno telo so električna napel
java, varovalke, števci prenesli to 
obremenitev. Po priključitvi vseh 
svetlobnih teles pa nam zgorevajo 
varovalke, zgorel je električni 
števec in tako so stalne težave zara
di obremenitve napeljave. 
Poleg tega nam težave povzročajo 
še občani sami in podjetja, ki pol
agajo komunalno infrastrukturo. 
Naj navedem le nekatere: 
Telekom je ob napeljavi telefon
skega omrežja poškodoval kabel 
javne razsvetljave na Taborski ces
ti in zaradi kratkega stika sta bili v 
temi cela Taborska in sosednja ul
ica. 
Občan na ulici Ob Grosupeljščici 
je na lastno pest in nestrokovno 
prestavil kandelaber javne razs
vetljave in povzročil izpad razs
vetljave za celo vejo. Krivec v 
očeh krajanov je KS, poleg tega pa 
še plačnik stroškov, ki niso majhni 
in jih povzročitelj noče plačati. 
Pogoste so poškodbe kandelabrov, 
v katera se zaletavajo z motornimi 
vozili. M i s pomočjo Policijske 
postaje Grosuplje, s katero dobro 
sodelujemo, storilca sicer odkr

ijemo, pot do plačila povzročene 
škode paje težka in dolga. 
Ker Grosuplje še ni mesto, so v 
navadi še vaški običaji, ki so lepi 
in gotovo nihče načelno nima nič 
proti njim - postavljanje mlajev 
mladoporočencem. Za postavitev 
mlaja se običajno koplje med as
faltom in mejo parcele, ki je še v 
makadamski izvedbi, a žal prav tu 
pogosto poteka kabel javne razs
vetljave ali morda še kak drug vod, 
ki se poškoduje. Nihče ne javi, da 
je poškodoval vod in ga nestrok
ovno popravi. Ob prvem močnem 
dežju pa pride do stika, ki ga je 
težko odkriti. 
Ukrepi za ureditev stanja: 
1. KS Grosuplje je v dogovoru z 
Elektro Ljubljana, Enota Grosupl
je, da se uredi še eno odjemno 
mesto in težav s preobremenitvijo 

bo konec. 
2. Krajane opozarjamo, da bomo 
krivce za poškodbe kabla, kande
labrov ali svetlobnih teles obreme
nili za nastalo škodo, če bo potreb
no pa tudi sodno izterjali. 
3. Ustrezni občinski službi bomo 
predlagali, da pripravi Odlok o 
posegih v zemljišče ob cesti, kjer 
poteka komunalna infrastruktura. 
4. Krajane prosimo, da poškodbe 
na napravah javne razsvetljave jav
ljajo takoj, ko bodo nastale, da jih 
bo lahko naš vzdrževalec strok
ovno popravil in naj tega sami ne 
delajo, saj s tem povzročajo dodat
ne težave zaradi iskanja napake. To 
pa je povezano tudi z velikimi 
materialnimi sredstvi in negodo
vanjem prizadetih, ki so brez jav
ne razsvetljave. 

Lojze POTOČNIK 

Podjetje GRAMAT GRIL d.o.o. želi vsem prebivalcem 
občine ob bližajočih se božičnih praznikih prijetno 

praznovanaje in tiho družinsko srečo. V prihajajočem 
letu 1997 pa zadovoljstvo, zdravja in uspešnost. 

Zahvaljujemo se za obiske v naših trgovinah, za nakupe 
in naročila. 

Opravičujemo se, če smo bili kdaj nerodni, ali da nismo 
zadostili vašim željam. 

Priporočamo se v naprej in poskušamo biti vse bojši. 
Trudimo se pod sloganom: 

KUPEC J E NAŠ JKRAXJ IN V T E J VLOGI VAS 
PPJČAKUJEMO! 
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IMPRESIJE Z RADENSKEGA POUA 
Nič kolikokrat sem se peljal ob 
robu Radenskega polja - od Mla-
čevega proti Račni ali obratno. 
Človek se tako sam sebe prepriča, 
da to naravno znamenitost dobro 
pozna. 
Ko sem se nekoč s kolegico spet 
peljal mimo »peharje vega retja in 
sva ob robu vode videla sivo čapl
jo, se nama je utrnilo spoznanje, 
da preleti mimo Polja še ne po
menijo doživetja tega prostora in 
njegovih naravnih in ustvarjenih 
lepot. Treba bi ga bilo prehoditi, 
se ustaviti ob zanimivem cvetu, 
poži ra ln iku, zaraščeni strugi, 
poiskati tipične močvirske živali. 
Ko sem v službi povprašal, kako 
dobro moji kolegi poznajo Raden
sko polje, s katerim živijo, so bili 
nemalo začudeni: "Kaj sprašujeješ, 
seveda vem, kaj je Radensko pol
je, o njem smo se učili v šoli!" 
"Nisem vas vprašal, če ste zanj 
slišali, ampak ali ga poznate, ali 
sle ga prepešačili, ga doživeli!" 
"7??" 

" Pa bi šli?" 
" A resno misliš, ja, seveda!" 
Pa smo šli. Danje bil zjutraj me
glen, tako da z Lobčka nismo mogli 
občudovati panorame s štreljem 
kopanjskega griča. Smo pa do
živeli pravo močvirno vzdušje, kot 
v časih, koje tu morda res bilo plit
vo jezero in so vanj vzorce vrezov-
ali drevaki. Vsi ki niso obuli ško
rnjev, so takoj obžalovali, saj so 
bili nekateri travniki nepokošeni in 
prepojeni z vlago. Prvo prese
nečenje nas je čakalo že pod 
boštanjskim gričem - skoraj popol
noma prazno Veliko retje s svoji
mi strmimi bregovi, ki menjajo 
barvo od temno zelene močvirnih 
trav do rdeče rjave nepropustne 
gline. Čisto na dnu pa na videz 
nepremična, motna voda. 
Proti jugu smo se čudili, kako 
kmetje vsako nekoliko višjo lego 
poskušajo izkoristiti in kako dobro 
vedo, kje je narava močnejša - bolj 
vztrajna. Kjer so poplave bolj pog
oste je ostal prostor za tiste rast
line, ki jih vlaga ne moti, jo celo 
nujno potrebujejo. Tako se poboč
ja požiralnikov obarvajo belo s 
poletnim zvončkom, pa rumeno s 
peruniko, naši vodniki pa so nas 
opozorili še na celo vrsto rastlin, 
ki niso tako kričeče, a kričijo po 
zaščiti in pravilnem vrednotenju. 
Med njimi je tudi rosika, majhna, 

neizpostavljena rastlinica, ki sem 
jo videl samo v knjigi in v cve
tličnem lončku, pa naj bi živela tudi 
na tem območju. Posebej mi je 
všeč, ker je mesojeda in vsaj malo 
vrača udarec živalskemu svetu. 
Pri vsaki stopinji so pred nas 
skakale majhne sivo rjave skokice. 
Mislil sem si: kobilice. Pa se ni čis
to prav vklopilo v moje predstave: 
skoki so bili premajhni, živalice pa 
nekako preokrogle. Naslednja mis
el je bila: aha, to so neka semena, 
ki jih s hojo sprožimo. Ko sem 
ravno premišlal, da so semena pre
cej prevelika, da bi tako odskoči

la, sem zaslišal: "Ste opazili, koli
ko mladih žabic poskakuje okoli 
nas. To bo gostija za štorklje, ča
plje in druge ptiče." Bilo jih je na 
tisoče. 
Šli smo do Srednic požiralnika in 
bruhalnika, ki nam je kazal svojo 
golo podobo - do skal spranega dna 
z globokimi razjedami, ki povezuje
jo podzemni kraški svet s tostran-
stvom. To retje je tako fotogenično, 
da se nismo mogli upreti: "Stopite 
čisto do roba, da vas slikam. Pa 
pazite, da ne bo kdo končal pri iz
viru Krke." Ko smo se mimo žabic 
in zarasti prebijali proti Kopanju, 

smo imeli še lekcijo o zgodov^i 
tega dela naše občine. Zapomni! 
sem si, da so bili ti kraji gost 
seljeni že stoletja pred n 
štetjem in da so se poplavnega 
ja vsi staroselci izogibali - bolje j 
bilo živeti na Slivniškem gradišč 
ali na Lobčku, glavno "mesto" pa 
je bilo Ma-gdalenska gora. Rimljani 
- osvajalci pa so mislili, da si lahko 
pokorijo tudi naravo, tako so gradili 
in bivali tudi po dolinah. Danes 
vemo bolje: kar poglejte, kam so 
postavljene vasi in graščine. 
Sonceje raztopilo meglo, okoli nas 
so brenčali komarji in nas silili, da 
smo hitreje stopili proti zavetju goz
da - osamelcu Kopanju, 
(nadaljevanje prihodnjič) 

Saša Galonja 

NABITO POLNA DVORANA V ŠMARJU 
V soboto, 16. novembra, smo bili 
organizatorji, Turistično društvo 
Šmarje-Sap,prijetno presenečeni. 
Gledališko predstavo "Mož moje 
žene", v izvedbi Iva Bana in Izto
ka Valiča, si je ogledalo rekordno 
število gledalcev. Precej se jih je 
odločilo, da si predstavo ogledajo 
kar stoje, ker je zmanjkalo sedišč. 
Čeprav je, po tradiciji, spet močno 
deževalo, gledalcev to ni motilo. 
To je dokaz, da si ljudje takih pred
stav želijo. 
Vprašanje je seveda, kako dobiti 
dovolj sredstev za pokritje strošk
ov takih prireditev. Dvorana je: 
prvič majhna, drugič vstopnice ne 
smejo biti predrage, tretjič in ne 
nazadnje, kvalitetne predstave so 
drage. Ce pa pomislimo tudi na to, 
da bi bilo nujno dvorano obnoviti 
(osvetljava, stoli...), pa jc organiza
cija le teh pravi hazard. 
Kljub črnogledim ugotovitvam v 

zgornjem odstavku, organizatorji 
ne mislimo obupati. Posebej še, ker 
je zadnji obisk pokazal, da se nam 
tudi v prihodnje ni treba bati, da bi 
ob podobnih prireditvah dvorana 
ostala prazna. Načrtov je še veli
ko. Upamo, da bomo že spomladi 
lahko spet pripravili kakšno zan
imivo predstavo. 
Vse člane in ostale bralce obvešča
mo, da smo zdaj dokončno uredili 
naš prostor na Lahovi 1. 
Vabimo vas, da se oglasite ob 
četrtkih od 18. do 20. ure. 
Zvedeli boste vse o delovanju 
društva. Veseli bomo novih predl
ogov in novih članov. Ta čas bomo 
lahko porabili tudi za prijetna 
družabna srečanja. 
Če bo dovolj interesa, bodo te 
uradne ure stalne, kar je seveda 
naša želja. Prisrčno dobrodošli! 
Ob tej priložnosti se želimo zah
valiti vsem, ki so kakorkoli pripo

mogli k našemu uspešnemu letu, z 
željo, da enako sodelujemo v 
naprej. 
Vsem in vsakemu posebej želimo 
prijetne BOŽIČNE PRAZNIKE, 
v NOVEM LETU 1997 pa veliko 
zdravja, veselja in uspehov. 

Za Turistično društvo 
ŠMARJE-SAP 

Olga MEGLEN 

A G R O S d . o . o . 

Sp. Blato 1A 
1290 Grosuplje 
Tel.:761-852 

Kmetijska trgovina AGROS vam 
v predsezonski ponudbi nudi 
umetna gnojila: 
NPK 15-15-15 
NPK 7-20-30 
NPK 8-26-26 
Po ugodnih cenah lahko nabav
ite tudi koruzo in sojine tropine. 

'ff.si'in .voo/Y//t /m/jce/n 

/ur ze/uitO ucsvfe 

f/iožfčfii' /f/Ufz/ii/ic i/t 

.s/H'Č/nt . S o o o fvio 

<U97. 

Kisla zelje. repu. 
k i s l e /jluve 

prodamz 

Dežman Slavka 
Polica 2, Grosuplje 

Mož moje žene 
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POMOČ NA DOMU V ZADOVOLJSTVO MNOGIH 
Ko smo v septemberski številki našega časo
pisa objavili prispevek Centra za soicialno delo 
Grosuplje o javnih delih v občini, je informacija 
delovala kot odrešujoča bilka marsikomu, ki so 
mu ostareli svojci velik problem v dopoldan
skem delovnem času. Vemo namreč, da so do
movi za ostarele prenatrpani, da so čakalne 
dobe dolge. Problemi pa ostajajo. Iz socialne
ga vidika omenjeno dejstvo, iz vidika zavoda 
za zaposlovanje pa v težnji po zaposlitvi neza
poslenih, je nastal tudi omenjeni projekt, ki se 
po besedah strokovne sodelavke Centra za so
cialno delo Grosuplje ga. Mojce Kotar, ki je v 
ta projekt vložila ogromno truda, da bi čimbol-
je zaživel, dobro obnese. 
Trenutno je v projekt vključena ena delavka, 
za občino Grosuplje in ena za občino Ivančna 
gorica, stroka jo poimenuje gospodinja. Kljub 
razpisu in številnem obisku na prvem sestanku, 
se jih več za to delo tudi ni odločilo. Sicer pa 
so na ta način trenutne potrebe nekako pokrite, 
čeprav je potreba še po eni delavki. Tako bi 
bilo delo lažje in zanesljivejše. Kajti, delavki -
gospodinji pripada tudi minimalni letni dopust. 
Drugi problem pa pri eni sami gospodinji lah
ko nastane v primeru bolniške... 
In kdo je ženska, ki trenutno skrbi za 8 naših 
občanov in občank, ki bi sicer dolge dopoldn-
eve sami čakali, da se vrne kdo od sorodnikov 
iz službe, poskrbi za njih, j im nameni toplo 
besedo?... 
Olga MALINIČ pravi: " V to delo sem se tako 
vživela, da bi kar težko brez teh mojih obiskov 
pri mojih prijateljih. Resnično, postali smo pr
ijatelji. Čutim, dame potrebujejo, zato mije to 
delo kljub napornim dnem v veliko veselje." 
Sama zase gospa Olga pravi, daje tiste vrste 
človek, ki zelo hitro naveže pristne prijateljske 
stike z ljudmi. Delo z invalidom, bolnimi in sta
rimi ljudmi j i že v družini ni bilo prihranjeno, 
zato je tudi ponudbo Centra in Zavoda za 
zaposlovanje sprejela kot izziv zase. "Preden 
sem naredila prvi odločilni korak in prestopila 
prag k ljudem, h katerim me vodijo delovne in 
človekoljubne dolžnosti, sem si postavila vodi
lo, da teh obiskov ne bom smela jemati kot svo
jo službo. Ti ljudje namreč ob vsem ostalem 
potrebujejo tudi človeka. Osamljenost je na
jhujše, kar jih pesti. Čestokrat hujša od bolez
ni. Vsak človek je samosvoja osebnost in če 
hočem "voziti" z njimi, jih moram kot takšne 
jemati. Postali smo prijatelji in vsi težki trenut
ki so poplačani, ko vidim, da najdemo skupne 
točke. Ob praznikih se jih spomnim z drobnimi 
pozornostmi. Spoznanje, daje še kdo, ki misli 
nanje, jim veliko pomeni..." pripoveduje Olga 
Malinič. 
Njeno delo, pravi, je raznoliko. Od pospravl
janja, likanja, pomivanja posode, do obiskov 
pri zdravniku, potem je treba v lekarno po 
zdravila, v trgovino... težko bi človek naštel vse. 
Zlato pa je pravilo, ki se ga drži in j i pomaga 
ohranjati iskrene, dobre stike s svojimi "varo
vanci", vedno vpraša, kaj naj bi opravila. 

Nobenega vsiljevanja svoje volje, ničesar, s 
čemer se obiskovani ne bi strinjal... Vsak dan 
pa izven Grosuplja (Mala Loka, Ponova vas, 
Mlačevo) vozi kosila iz Doma starejših 
občanov. Včasih, pravi, ob vsem delu prevozi 
tudi 50 km, vendar vedno mora v hišo prinesti 
vedrino, nasmeh. Če bi tega ne zmogla, potem 
bi njeno delo ne imelo smisla... 
Pogodba o izvajanju javnih del med Centrom 
za socialno delo, Zavodom za zaposlovanje in 
Občino se sklepa za eno leto in letno obnavlja. 
Z 31.12 96 bo obstoječa potekla. Upamo, da 

"Osamljenost je često hujša od bolezni" 
bo tudi nova sklenjena pravočasno, tako, da se 
bo marca začeto delo, nadaljevalo. 
V zadovoljstvo mnogih... 

Alenka ADAMIČ 

S 4 . r e g i j s k e g a s r e č a n j a k m e č k i h ž e n a 

JE ČAS, KO KMET ZEMLJO OBDELUJE, 
JE ČAS, KO MU ZEMLJA VRAČA... 
Torek, 3. decembra. Prenova grosupeljskega 
Motela gre h koncu in ni kaj, kaže, da bo prava 
paša za oči. In če zapišem, da je "uverturo" 
pripravilo približno 140 žensk, mi boste verje
li? Društvo podeželjskih žena "Sončnica" iz 
Grosuplja je bilo letos organizator in gostitelj 
4. tradicionalnega srečanja sorodnih društev 
ljubljanske regije, ki vključuje področja do 
Kranja, Kočevja in Novega mesta. Nedvomno 
velja zapisati, da so imele kmečke žene ta dan 
svoj praznik, saj so za en dan lahko "ušle" vsa
kodnevnim obveznostim in spoznale marsikaj 
zanimivega. Najprej so si ogledale grosupeljs
ko pekarijo, kjer so jih gostoljubno sprejeli, 
prav kmečke žene so tisti živelj, ki so z dejav
nostjo, kakršno ima Pekarija, nekako "toplo" 
povezane. Kmečka žena je tista, ki ve in zna 
ceniti, kako zraste pšenica, ki ve, kakšno bo
gastvo je zlato pšenično polje, kje "raste kruh"... 
Z zanimanjem so prisluhnile predavanjem ga. 
Petričeve, ki j im je pripovedovala o svojih 
spoznanjih s potovanja po Irski. Prijeten je bil 
tudi kulturni program, za katerega se je 
"žrtvovala" predvsem predsednica grosupel
jskega društva ga. Stanka Ahlinova, St iski 
kvartet pa je z ubranim petjem poskrbel za pr
ijetnejše vzdušje. Harmonika in narodnozabav-
ni ansambel pa je dvignil navdušenje tako, da 
so ženske veselo zaplesale in za nekaj trenutk
ov pozabile na vsakdanje skrbi. 
Na prireditvi so poskrbele tudi za prikaz starih 
običajev - tako je ga. Anica Šparovec sedla za 

Na srečanju sta bila povabljena tudi 
najstarejša Grosupeljčana Vinko in Frančiš
ka Kastelic. 

kolovrat, ženske pa so zapele "Predico", g. 
Mekuč je razstavil pravo zakladnico ročnih 
del (miniaturni vozovi), ga. Beti Trontelj pa je 
slikala na svilo. Vsak po svoje je bil deležen 
posebne pozornosti obiskovalk, in vsak po 
svoje je prispeval h zanimivejši prireditvi. 
Srečanja so se udeležile tudi vplivne gostje, med 
njimi predsednica Zveze kmetic Slovenije ga. 
Mihaela Logar, levji delež za organizacijo pr
ireditve pa gre ga. Irmi Lekan iz Kmetijsko 
svetovalne službe. 
Vzdušje je bilo pristno, neizumetničeno in do
bro počutje je gotovo odtehtalo poprejšnje skrbi 
organizatorjev prireditve. 
Torej, če bo dogovor s prireditve veljal, v kar 
pa ne gre dvomiti, bo prihodnje srečanje v 
Kočevju. 
Do takrat pa, kmečke žene, ki kljub obilici dela 
in težavam, vedno skrbite, da imajo vaše 
kmetije in domovi, dušo in toplo domače ogn
jišče - Srečno!... 

A. ADAMIČ 

trnrn čas 
SNEG POBELIL JE DOLINE, 
VSA NARAVA ŠLA JE SPAT, 
MRAZ POTRKAL JE NA OKNO, 
TO JE PRAVI ZIMSKI ŠKRAT 

ME POČITKA NE POZNAMO, 
TUDI V ZIMSKEM ČASU NE. 
SKOZ VSO ZIMO DELO IMAMO, 
VSE ZA POMLAD PRIPRAVIMO. 

NAJPREJ V NAVADI SO KOLINE, 
Z NJIMI VELIKO DELA JE, 
PA ŠIVATI, FIŽOL PREBRATI; 
POMLAD KAR HITRO JE PRED VRATI. 

PAČ KMEČKE ŽENE TAKE SMO: 
NARAVO, DELO SPOŠTUJEMO. 
KO POMLADNI ZVONČEK 
NAM ISKRO V SRCU OŽIVI. 
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T A B O R O B N O V E M B E R S K E M M O R J U 
Na Centru za socialno v Grosupl-
ju izkoristimo vsake šolske počit
nice za veselje otrok in mladostni
kov, ki jim Center nudi pomoč, in 
prostovoljcev, ki se s temi otroki 
in mladino ukvarjajo. Poleti smo 
imeli teden počitniških delavnic, 
jesenski prosti dnevi pa so nam 
prišli prav za naš tretji tabor. 
Ponovno je potekal v Božičih nad 
Ankaranom v hišicah društva 
Sonček, in sicer od 2. do 5. novem
bra. Priprave so potekale pod skrb
nim nadzorstvom Jožice, Erne in 
Mateje, ki na Centru med drugim 
tudi vodijo naše delo. 
Po vožnji, kije minila v smehu in 
pogovoru, smo se najprej posvetili 
športu in kuhinji. Brcanje žoge je 
nekatere precej segrelo, tako da 
smo okoli tekali kar v kratkih 
rokavih ali celo brez njih. Tega si 
doma ne bi mogli privoščiti! Neka
teri so se poglobili v zidarsko delo 
Z mivko in tam pustili močno pre
luknjan kup mivke, ko smo odšli 
na zasluženo kosilo. Za mizo nas 
je bila kar lepa družinica -12 otrok 
in 13 prostovoljcev (Melita, ki je 
bila "glavna", Tatjana, Nina, Jana, 
Vesna, Alenka, Dušan, Sašo, Pri
mož in še en Primož, Robi Andrej 
in Jože). Kuhinja nas je precej 
družila, saj si jc marsikdo želel 
sodelovati pri pripravi in pokazati 
kuharske sposobnosti. Vsem ku
haricam in kuharjem je delo šlo 
gladko od rok in prav vse je treba 
pohvaliti. 

Morje nas je z nevidnimi rokami 
klicalo na obalo in nismo se mogli 
upreti vabilu. Popoldanski izlet nas 
je "napolnil" s sončno energijo in 
nam dal možnosti za igro, kar smo 
seveda izkoristili. Kdo pa ne bi? 
Igranje jc potekalo še cel večer, ko 
smo se spoznavali, govorili sose
dom v krogu same lepe stvari in se 
smejali, da so nas že bolele obrazne 
mišice. Po telovadbi smo se na vso 
moč umivali in naj bi se odpravili 
spat. Pravim, naj bi se, a je to vel
jalo le za polovico, druga polov
ica pa je bila budna kot še nikoli 
prej. Treba je bilo povedati še ti
soč stvari, skakati s spalno vrečo, 
glasno govoriti, vse pogledati in 
raziskati, da ne govorim o tem, da 
je bila misel na spanje na zadnjem 
mestu. 
Vs i nestrpni smo pričakoval i 
nedeljsko kopanje v bazenu v Ko
pru. Čakale so nas cele štiri ure v 

vodi, zato nam je čas do takrat 
mineval bolj počasi. Predali smo 
se morju in tam lenarili. Pa kopan
je? Skoraj bi rekli, da je poletje, 
tako nas je prevzelo. Igrali smo se 
v vodi, plavali, se tunkali, skakali' 
v vodo, preizkušali plavutke in 
žoge, se špricali... Na kratko pov
edano, uživali smo. Na koncu smo 
bili tako izmučeni, da so nekateri 
med vožnjo do hišic kar zaspali. 
Vendar je bil kljub temu za vse pre
cej razigran in miganja poln večer, 
odločili smo se namreč, da bomo 
plesali. Če povzamemo besede 
udeležencev, bi rekli:"Super žurka, 
noro, krasno, nimaš boljšega!" 
Potem pa je vse popadalo v spalne 
vreče. 
Ponedeljek je bil v znamenju tur
izma in potepanja po slovenski 
obali, točneje po Sečovljah in Izo
l i . Seveda si nismo samo ogledov
ali znamenitosti, ampak smo se tudi 
igrali, kolikor se je le dalo. Pa 
večer? Najprej smo vsi okupirali 
kuhinjo. Spekli smo si pizze in se 
najedli, da smo komaj stali. Tako 
nam je prav prišel še en zabavni 
večer s šalami, smehom in plesom. 
To je bil hkrati tudi poslovilni 
večer, žal. 
Zadnji dan smo se prelevili v gos
podinje in se s krpami, metlami in 
podobnim lotili prahu in umaza
nije. Po končanem deluje bilo vse 
kot iz škatlice. B i l i smo precej 
ponosni na opravljeno delo, saj 
smo bili nadvse pridni. Pot domov 
je bila otožna, kot je zmeraj, kadar 
gremo z lepega kraja in se končuje
jo čudoviti dnevi. Če je bila otožna 
pot, pa še ne pomeni, da smo se 
tako tudi obnašali. Pri nas namreč 
ne gre brez smeha in veselja, ka
dar pa se peljemo proti domu, mis
limo na to, da sc bomo zopet srečali 
in se lepo imeli. In če bi koga 
vprašali, kaj smo delali vse te dni, 
bi odgovoril:"Ja, igrali smo se, kar
tali, žogali, kopali, plesali in sme
jali ." 

Alenka OBLAK 
DONATORU, ki so omogočili izved
bo tabora: 
HOTEL ŽUSTERNA KOPER 
DISKONT ŽEJA GROSUPLJE 
TRGOVINA ZLATA NIT GROSU
PLJE 
TABOR, Trgovina, gostinstvo in tur
izem, p.o. GROSUPLJE 
TASJA - NATURA GROSUPLJE 
Sa'dje - zelenjava - KUTIČ GROSU

PLJE 
SLOVEN1JAVINO LJUBLJANA 
RIBARNICA POREBER GROSU
PLJE 
PEKARSTVO IVANČNA GORICA 
PEKARNA PEČJAK ŠKOFLJICA 
PEKARNA MIŠMAŠ KRKA 
OLIMPIC SPORT, Trgovina za šport 
in prosti čas, GROSUPLJE 
MESARSTVO JAVORNIK GRO
SUPLJE 
MESARSTVO MIŠIC M&J IVANČ
NA GORICA 

MESARSTVO MIROSLAV Z U 
ŠMARJE - SAP 
MOTVOZ IN PLATNO GRO 
JE 
Trgovina MAČKON GROSUP 
L J U B L J A N S K E M L E K 
LJUBLJANA 
GROTEX GROSUPLJE 
GPG LJUBLJANA 
FOTO KRALJ GROSUPLJE 
FOTO ROZMAN GROSUPLJE 
DALJA GROSUPLJE 
HVALA VSEM! 

S R E Č E N S I , C E Z N A S O S R E Č I T I 
Zahvala Karitasa 
Ob tednu Karitas se njegove 
sodelavke prisrčno zahvaljujemo 
prav vsem našim krajanom za nese
bično finančno pomoč. Prav ta nam 
je omogočila, da smo lahko za 
Miklavža obdarili starejše občane. 

mo iz šole s solzami v očeh. 
Z vašim denarjem večkrat pomag
amo tudi krajanom v stiski s plače
vanjem položnic in pri ostalih de
narnih zadevah. 
Prav posebno se želimo zahvaliti 
družini Rozman Tineta iz Brezja, 

Prihoda sv. Miklavža se prav tako kot otroci, razveselijo ostareli, ki 
se vseprevečkokrat čutijo osamljene... 

Veseli smo, da jim lahko z vašo 
pomočjo dvakrat v letu popestri
mo in olepšamo bivanje v domu. 
Ob Novem letu pa obdarujemo tudi 
otroke s prilagojenim šolskim pro
gramom. Ta priložnost nas vsako 
leto obdaja s prav posebno prijet
nimi občutki, saj znajo ti otroci na 
prisrčen način izraziti hvaležnost 
za vsako pozornost. Njihova hva
ležnost nas tako gane, da odhaja-

ki nam nesebično pomaga pri pre
vozu hrane iz Ljubljane. Tudi nji
hova izdatna finančna pomoč je 
nadvse dobrodošla. 
Ob bližajočih praznikih želimo 
prav vsem dobrotnikom prisrčne 
tople božične praznike, veliko 
sreče, zdravja v letu 1997. Z 
željo, da bi se še v bodoče spom
injali Karitasa in polepšali živ
lje potrebnim pomoči. 

Sodelavke Karitasa 

ALOJZ ZUPANČIČ 

Tel./Faks: 061/701-617 

elektrostatično 
prašno barvanje 
Sp. Slivnica 94 
1290 Grosuplje 
S L O V E N I J A 
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obro uro pred pričetkom spo
znavnega večera z doktorjem Kih-
cćiri se je množica domačinov in 

ih krajanov že neučakano 
ala pred vrati osnovne šole, 

je organizator prireditve 
odpravljal še zadnje pomanjklji
vosti. Pa nič nenavadnega, saj so 
kihci poskrbeli za prav bom
bastično reklamno akcijo s plakat
iranjem, objavo v nacionalnih čas
nikih, lokalnem časopisju in pub
likacijah ter z zvočnimi sporočili. 
Nekaj težav jim je povzročilo le 
kislo vreme, drugače bi Grosupel-
jčane zasula še reklamna ploha iz
pod neba. 
Obiskovalcem so ob prihodu po
nudili celo vizitke s kratko karak
teristično oznako dejavnosti društ
va. 
Slavnostne fanfare trobilnega kvin
teta glasbene šole so napovedale 
težko pričakovani prihod gostje -
svetovne umetnice glasbene zvrsti 
- Tereze Kesovije, ki je v naši sre
dini z energičnostjo in vitalnostjo 
dokazala, da j i med mlajšimi 
zvezdnicami ni enake. Z nastopom 
v akustični izvedbi je impresion
irala publiko do te mere, da je ti-
sočglava množica od začetka pa do 
konca spontano sledila prireditvi z 
glasnim skandiranjem, petjem in 
srečnimi obrazi. Tudi T V zvezd
nika Mario Galunič in Desa Muck 
sta enkratno sovpadala z okoljem. 
Vmesne nastope so zapolnili ples
na skupina Stop & go, vokalna sk
upina Zvezdica s solistko Uršo 
Travnikar in obetavni vokal Darja 
Umek. 
Truma obiskovalcev, kije vse prej 
kot razočarana zapuščala spek-
takel, prepričljivo dokazuje, da 
kultura domačega kraja in z njo 

ZAŽIVEL S TE REZO KESOVIJO 
povezana zabava vendarle ni še 
stvar prominentnih oseb, ki naj bi 
seji že iz svojih javnih dolžnosti 
morali odzvati, temveč stvar vseh 
nas. Občinski delavci z županom 
na čelu so mladim izrazili podporo 
pri izvajanju nalog, ki so sijih zad
ali za v bodoče. Obenem je g. Ru
dolf Rome pozval občane in 
občinske organe, naj društvu 
izkažejo svojo podporo in pomoč, 
saj so jasno dokazali, da suvereno 
stopajo svojim ciljem na proti in 
jim niti nenaklonjenost niti nepoš
tena podtikanja nekaterih javnih de
lavcev ne morejo skaliti volje. 
Društvo za kulturo in hec razvija 
svoje poslanstvo na temeljih, kijih 
gradi duhovno bogata družba. 
Svojih upov za kontinuirano delo
vanje pa ne usmerjajo le v organiza
cijo podobnih šov programov, tem
več skušajo z ljudmi vzpostaviti 
globlji in pristnejši stik. Slednje 
bodo razvijali na strokovnih in akci
jah širokih razsežnosti. Ljudje in 
njihova duhovna kultura so tisti, za 
katere seje vredno boriti, dajih čas 

in skorumpirana družba ne pogolt
nejo v svojo sredino. Ne iluzionis-
tične predstave, pomembne so 
stvarne in neustrašne akcije, pred
vsem pa strumna načela. Dr. KiHEC 
je dokazal, da svojih sanj ni treba 
več zaklepati. 

Barbara PANCE 
Dr. KiHEC poziva vse, ki bi si želeli 
kakorkoli sodelovati pri oblikovan
ju programske sheme društva, naj 
se s svojimi predlogi in idejami 
oglasijo na sedežu organizacije. 
Ob tej priložnosti Dr. Kihec ne 
more opustiti misli, da se ne bi 
zahvalil naslednjim sponzorjem: 
- županu občine g. Rudolfu Ko

metu 
- predsednici OS ge. Angelci Lik-

ovič 
- g. Jožetu Miklavčiču 
- K o vi 11 as( roj u Gastronom 
- Edu Macuki 
- lepotilnemu centru Paradiž 
- predsedniku KS g. Alojzu Po

točniku 
- baru Flamingo 
- pensionu Podržaj 

- g. Avgustu Grilu 
- župnijskemu uradu Grosuplje 
- papirnici Kaja 
- podjetju Tabor 
- Citroenu Jerovšek 
- tekstilni trgovini Zlata nit 
- ravnatelju OŠ Grosuplje g. 

Božidarju Gabrielu 
- trgovini Daša 
- Mini Marketu 
- firmi Hvundai 
- baru Amazonka 
- g. Janezu Merviču in ge. Ale

ksandri Cetin 
- direktorju radia Zeleni val g. 

Borisu Peterki 
- akustiki Pirman 
- ge. Alenki Adamič 
- Grosupeljskim Grafitom 
Za uspešen začetek pa velja zah
vala predvsem novinarki Barbari 
in nenazadnje vse priznanje in 
zahvala g. Svetozarju Pancetu in 
njegovemu podjetju Grafis. 
Vsem hvala za zaupanje in ostan
ite še naprej z nami! 

vaši kihci 

P E L J A L I S M O S E 1 M I K L A V Ž E V I M V L A K O M 
Učencem in učiteljem Enote s 
prilagojenim programom se včasih 
pripeti kaj veselega in lepega. To se 
nam je zgodilo v petek, 29.11.1996. 
Poklicala nas je gospa Olga Žvanut 
iz Slovenskih železnic in nas pov
abila na Miklavžev muzejski vlak. 
Udobno smo se namestili v va
gonu, ki je bil zelo lepo okrašen. 
Predno je vlak odpeljal, seje pred 
njim sprehodil Miklavž. Vsi smo 
ga veselo pozdravljali. 
Čuha-puha je krenil na pot proti 
Škofji Loki. Vmes je veselo piskal 
in spuščal dim. Po vlaku sta se 
sprehajala Miklavž in parkelj. 
Miklavža smo vsi veselo pozdrav
ljali in komaj čakali daril. Prav 
vsakemu je podaril vlakec in 
čokolado. Bolj s strahom pa smo 
opazovali parkeljna, ki pa nam ni 
storil nič zalega. To pa še ni bilo 
vse. Sprevodnik, kije bil v starin
ski obleki inje imel košato brado, 
je delil spominske kovance, ki smo 
jih dobili tudi mi. 
Vse dogajanje so spremljali novi
narji s T V in časopisov. Snemali 
so nas in v nedeljo smo se lahko 
videli na televiziji. V Ljubljani smo 
se poslovili od Miklavža in se z 
rednim avtobusom odpeljali do 
Grosuplja. Tudi ta vožnja je bila 

zaradi prijaznega sprevodnika pr
ijetna in zabavna. Vsi se mu zah
valjujemo. 
Slovenskim železnicam, prav pose
bej pa prijetni gospe Olgi, ki so 
nam omogočili to lepo doživetje, 
se iz srca zahvaljujemo. 

Učenci OŠPP - Grosuplje 
in oddelek vzgoje in 

izobraževanja 

Všeč mije bilo, da sem dobil dari
la. 

Jernej in Jožko, 4.r 
Zelo sem bil vesel, da sem se pel
jal s starinskim vlakom. 

Simon, 4.r 
Meni je bilo všeč, da sem se vozil 
z vlakom. 

Leon, 4.r 
Zelo sem bil vesel igrače, ki mi jo 
je dal sv. Miklavž. 

Martin, 4.r 
Meni sta bila všeč M i 
klavž in parkelj 

Ramiza, 2.r 
Všač sta mi bila Miklavž 

in darila. 
Valerija, 3.r 

Vsega sem bil vesel: dari-I 
la, Miklavža in vožnje z — 
vlakom. 

Uroš, 6.r 

Mene je najbolj razveselilo, da nas 
je prišel sv. Miklavž obiskat na 
starinski, okrašen in lep vlak. 

Simona, 6.r 
Mene je najbolj razveselilo to, da 
je imel Miklavž darila za vse 
otroke na vlaku. 

Jure, 6.r 
Bila sem vesela, ker sem se videla 
na televiziji. 

Simona 
Bil sem vesel kovanca, ker se mi 
zdi zelo dragocen. 

Aleš, 6.r 
Všeč mi je bil starinski vlak Čuha-
puha in njegov oblak dima. 

Tomaž, S.r 
Všač mi je bil parkelj in vlak in 
okraski. 

Zejdina, 5.r 

Tereza Kesovija začarala 
publiko 
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SREČANJE MLADIH - ZASTAVITI ŽIVLJENJE! 

ZA KOGA? - SKUPAJ S ČUKI 

Mladi zmeraj iščemo možnosti, da 
se zbiramo, da nas je čim več sku
paj. V soboto, 7.12.1996, je bila 
za to prav lepa možnost, ki jo je 

marsikdo izrabil. V grosupeljski 
cerkvi je bilo namreč adventno 
srečanje mladih grosupeljske de-
kanije, "Zastaviti življenje! Za 
koga?" pa je bilo geslo srečanja. 
Zbrali smo se sredi popoldneva, ob 
15.30. Prišli smo iz raznih koncev, 
iz večine župnij (po moji približni 
oceni je bilo 150 ljudi). Srečali smo 
se s prijatelji, ki jih bolj redko vi
dimo. Zato je bilo ogromno vesel
ja in smeha. Vendar seje mladina 
umirila in se zbrala v molitvi, 
razmišljanju in pesmi. Spomnili 
smo se dogodkov v Postojni, ko 
nas je obiskal papež. Tudi tu nas 
je, vendar le s pomočjo tehnike. 
Znova smo slišali njegove besede 
iz Postojne o smislu življenja. V 
ušesih nam še vedno odzvanjajo 
besede:"Korajža velja!" 
Za koga smo pripravljeni zastaviti 
življenje? V to razmišljanje nas je 
popeljal dr. Stane Gerjol, profesor 
na ljubljanski Teološki fakulteti. Z 
glasom, ki kar vabi k poslušanju, 
nam je govoril o tem, na kakšen 
način smo lahko preizkušanj. Pri 
teh preizkušnjah nikoli nismo sami, 
z nami so ljudje, brez katerih ne 
moremo doživeti trpljenja in vesel
ja. Ko trpimo, se za pomoč obr
nemo na soljudi, ko pa smo veseli, 
delimo veselje z drugimi inje ve
selje zato še lepše. Ravno zato lah
ko življenje zastavimo samo za lju
di in ne za stvari. Zastaviti življenje 
pomeni, da si nekomu zvest in to 
ne zaradi pogodbe ali podpisa, 
ampak zaradi besede, ki si jo dal, 
zaradi obljube. 
Kar vleklo nas je v cerkev, tam smo 
se namreč pridružili Čukom, oziro-

b so se oni pridružili nam. S 
pesmijo so dodali lemu dnevu kro

no, ki je dan naredila še lepši. V 
sproščenem pogovoru smo izvede
li nekaj več o skupini, predvsem 
pa o njenih članih. Marsikdaj 

pomislimo samo 
na skupino, 
pozabimo pa, da 
za vsem tem 
stoji delo ljudi, 
posameznikov. 
S i m p a t i č n i 
fantje - Čuki so 
bili ravno prav 
razpoloženi, da 
so se tudi šalili 
in ozračje je 
postalo nabito z 
veseljem in 

pozitivnimi mislimi. 
V veselem vzdušju smo začeli 
mašo. V njej smo se spomnili na
šega popoldneva in se zanj zahva
l i l i , prisluhnili smo pogovoru o 
pravi molitvi in želji, da bi znali 

dajati, ne da bi šteli. Skozi celo 
mašo so prepevali Čuki, ki so v 
cerkev privabili precej ljudi, kijih 
sicer ni bilo na popoldanskem 
srečanju, tako da je bila cerkev 
polna. Fantje so po maši zapeli še 
nekaj pesmi. Seveda smo jim pri 
tem "pomagali", a so prehitro 
končali svoj mini koncert. 
Ker nas je kar precej zeblo, je bil 

čaj, ki nas je čakal, zelo dobro
došel, pa tudi piškoti niso manjka
l i . Prav prijetno je vzvalovilo po 
prostoru, ko sta na čaj prišla Čuka 
Jože in Marko. Še dolgo smo se 
zabavali ob harmoniki, skečih, 
pogovoru in smehu. V nas je bila 
tiha želja, da bi bilo takih srečanj 
več. 

Alenka Oblak 

zavod za pratonko, kcnauoaiuo 
is ttHkovaojifco arejacje crocaplje, <Lo.o. 
taborska 3, 1290groaup0e 

INFORMACIJI 
na t$L 

763-078 
762-246 

V CENTRU GROSUPLJA 
bomo zgradili 3 stanovanjske kiit 

(z možnostjo prizidave poslovnih prostorov) 
do 111. gradbene faze. 

Rok dokončanja del - oktober 1996 

PRAZNOVANJA SE PRIČENJAJO 
VI. MISSOV VEČER Z OD
LIČNIMI GOSTI 
Za prijeten uvod v decembersko 
praznično vzdušje so v petek, 6. 
decembra, poskrbeli mladi iz 
MISS-a s 6. MISS-ovim večerom. 
Zc sama scena - delo oblikovalke 
Katarine Drobnič in njene skupine, 
srebrnih zvezd in luči je pričarala 
prijetno božično - novoletno vz
dušje. Tudi vsebina programa je 
bila skrbno izbrana. Kadar zapo
jeta Irena Vrčkovnik in Ivan Hud-
nik, predramita čustva in resnično 
ni treba posebej napovedovati pri
hajajočih prazničnih dni. Vse tiste, 
ki sodijo v "mlajše občinstvo", pa 
jc navdušil Vili Resnik, ki je tako 
razgibal publiko, da je pesem 
napolnila še zadnji kotiček šolske 
avle. Tudi "naša L i l i " nas vedno 
znova navdušuje s svojim angels
ko milim glasom. Prihajajoče 
božične dneve so s svojim petjem 
"napovedali" fantje Stiš-kcga 
kvarteta, prepeval je tudi domači 
Oktet Mladika, predstavili so se 
tudi odlični plesalci - državna pr
vaka v mini kategoriji Alma Kri
zman in Anžc Jakopin ter pokalna 
zmagovalca lanske tekmovalne 
sezone Nataša Žnidar in Marko 
Kjuder, plesalci Plesnega studia M . 
Za humor pa sta poskrbela člana 
humoristične skupine M O D R A 

K R O N I K A Brajdimir in Berta. 
Skratka, v polni avli osnovne šole, 
ki vedno znova op-ozarja, kako 
nam manjka velika večnamenska 
dvorana, gotovo ni bilo nikogar, ki 
bi ne našel nečesa zase, za svoje 
dobro počutje, razvedrilo. Odličen 
program pa jc še bolj odlično pov
ezovala prijetna Saša Einsicdler -
Štrumbelj. Omeniti pa velja, daje 
bil generalni sponzor VI. M1SS-
ovega večera radio ZELENI V A L , 
da pa jc bila šc vrsta sponzorjev, 
ki za vsako organizacijo MISS-
ovih večerov prispevajo nekaj 
sredstev in tako pripomorejo k iz
vedbi. Zato so sc organizatorji na 
koncu vsem "od-dolžili" z lepo 
gesto - podelili so jim priznanja. 
In še nekaj so zaupali zvestemu 

občinstvu - po dveletnem vodenju 
Matjaža Tron-tlja, MISS-ovo 
krmilo prevzemata nova "zagnan-
ca" - Leon Lobe kot predsednik in 
Marjan Štrus kot podpredsednik. 
Bilo je prijetno. In prav gotovo bo 
prav tako tudi v bodoče... 
Prijetno je pisati o prireditvah, ki 
jih pripravljajo mladi. V Grosupl
jem imamo društva mladih, ki s 
svojimi dejanji dokazujejo, da jim 
ni žal ne truda in ne časa. Uspehi 
so tu in lahko sc samo veselimo z 
njimi ali pa, povedano drugače: 
mladi so v Grosupljem prebudili 
kulturno mrtvilo in kakšen večer 
"ugasnili televizorje" ter poskrbe
li za naša skupna srečanja. 

A. ADAMIČ 
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SVET V JAMI - JAMA V SVETU 
nedeljo, i. decembra, so Zu

panovo jamo obiskali pomembni 
gostje. Po uspešno izpeljani prired
itvi, na kateri je Fondacija Ana 
zbirala sredstva za pomoč nadar
jenim študentom in dijakom, je 
ustanovitelj fondacije Josip Jesih 
popeljal člane upravnega odbora in 
donatorje te akcije v našo občino. 
Gospod Jesih je namreč sorodnik 
Permetovih iz Ponove vasi. 
Pred Županovo jamo so se zbrali 
britanski veleposlanik gospod Gor-
don Johnston, italijanski velepo
slanik gospod Massimo Spinetti, 
oba s soprogama, častni generalni 
konzul Jordanije gospod Samir 
Amarin, člani upravnega odbora 
Fondacije Ana: predsednica Tea 
Valenčič, državna sekretarka za šol
stvo, Tomaž Rozman iz mednar
odne firme za oskrbo avionov Air 
roating in Janez Železnikar, direk
tor Žitne skupnosti Slovenije ter 

sponzorji prireditve: predstavnik 
Kolinske Mladen Loboda, direktor 
Telekoma - mobitela Tone Majzelj, 
založništvo otroških revij Čebljan-
ča in Ajapaje zastopal Andrej Suš
nik. 
Pred jamo je ugledne goste po
zdravil župan Občine Grosuplje 
Rudolf Rome in jim predstavil obči
no, o sami jami pa je spregovoril 
predsednik Turističnega društva 
Županova jama Grosuplje Miroslav 
Vreg. V jami je bila ob pozvanjan
ju na kapnike prvič recitirana pe
sem Branka Žužka Balada o jami, 
ki je bila napisana posebej za leto
šnjo obletnico. Gostje, domači in 
tuji, so bili nad jamo navdušeni, saj 
sojo večinoma videli prvič. 
Gostili smo eminentne ljudi iz sve
ta in upamo, da bodo ponesli glas o 
Občini Grosuplje in o lepotici 
Županovi jami v svet. 

Marija SAMEC 

TICNA AGENCIJA GULI V E R VAM. PREDS' 

N O V O L E T N I I Z L p f t š . 

I S T E R D A M 
PARIZ 
AŽURNA O B A L A 
M U N C H E N 
D U N A J 
RIM -NE A PEL J 
BUDIMPEŠTA 

29.12. -6 DNI, 32.900 SIT 
29.12. - 6 DNI, 34.900 SIT 
30.12. -4 DNI, 355 D E M 
30.12.-3 DNI, 399 D E M 
31.12.-2 DNI, 14.500 SIT 
29.12. - 5 DNI, 359 D E M 
30.12. - 3 DNI, 19.500 SIT 

NA VOLJO SO V A M TUDI: - KATALOGI SMUČANJA 96/97 
- KATALOGI K A N A R S K I H 

OTOKOV, K A RIB I 

Informacije in rezervacije: 
Turistična agencija G U L I V E R 

Taborska 6, Grosuplje, tel: 763 442,tel/fax: 061 771 327 
Delovni Čas: PON-PET: 09.00-12.00, 15.00-17.00 

Vsem bralcem želimo prijetne Božične praznik 
to in uspešno novo leto 1997! 

SO TAKO PREPROSTE OTROŠKE 
Ž E U E URESNJIČUIVE? 

Mala prvošolka Tadeja z Udja je 
nadvse srečna v šolski klopi. 
Njene očke zvedavo zrejo v 
učiteljico, skrbno prisluhne vsaki 
besedi, da bi le kaj ne zamudila. 
Njeni zvezki so lepo urejeni, črke 
in številke zapisane s spretno 

Foto: I. Kralj 

otroško ročico. Tadeja je le ena 
izmed 24 učencev šentjurske 
podružnične šole. Rada se smeji, 
rada poje, rada ima svoje sošolce. 
Rada ima učiteljico, najraje pa 
mamico, očka in 4-letno sestrico, 
s katero se najraje igra. Tadeja 
rada riše, piše, računa, rada ima 
pravljice. Samo za žogo mala Ta
deja ne more steči, ne more se z 
otroki poditi po zelenih poljan
ah... Pa je tudi Tadeja tako kot vsi 
njeni vrstniki nekoč naredila prve 
samostojne korake, sama spo
znavala okolje... Vse dokler ni pri 
svojih šestnajstih mesecih začela 
čudno "klecati". Tedaj so se po
javili prvi znaki bolezni. In kal-
varija mladih staršev, ki bi 

naredili vse, da bi bila njihova 
punčka spet zdrava, da bi j i bilo 
lepo. 
Tadeja poje pri pevskem zboru, 
nastopala je tudi na prireditvi 
Miklavževega večera. 
Vendar vedno in povsod jo mora 
spremljati stolček. In ko so otroci 
izpovedali svoje novoletni želje, si 
je Tadeja zaželela barbiko, pa hi
šico za barbi. In nazadnje je tiho, 
plaho dejala: "Da bi bila nekoč 
spet zdrava..." 
Vsi skupaj se pridružujemo njeni 
otroško pobožni želji. In ji želimo, 
da bi j i bilo lepo.... Bomo morda 
kaj naredili tudi za to?!.. 

A.Adamič 

A B C T A B O R 
Mednarodno trgovsko 
podjetje d.d. 
Adamičeva 14 
1290 GROSUPLJE 
Na osnovi odločitve uprave 
zbiramo: 

PONUDBE 
za prodajo naslednjih nepremič
nin: 
1. Poslovni prostor gostišča "Ta
borska jama" skupaj neto površ
ine 365 m2. 
2. Poslovni prostor "Bife" ob tr
govini Obolno v Stični v veliko
sti 81,72 m2, izgrajen do III. po
daljšane gradbene faze. 
3. Poslovni objekt "Gostilna Br
davs" Vidcm-Dobrepolje skupaj 
313,16 m2 koristne površine. 
Ponudbeno gradivo je možno 
dvigniti vsak dan na upravi pod
jetja od 20.12.1996 pa do konca 
leta. 

VSEM ČLANICAM DRUŠTVA 
PODEŽELSKIH ŽENA 

SONČNICA", GROSUPLJEt 66 

SREČNO NOVO LETO 1997 TER 
VELIKO SODELOVANJA V NOVEM LETU. 

ZAHVALJUJEM SE VSEM ČLANICAM, KI STE 
MARLJIVO SODELOVALE V LETU 1996 

NA RAZSTAVAH IN PRIREDITVAH, KI J I H 
NI BILO MALO. 

PREDSEDNICA DPŽSONČNICA, GROSUPLJE: 
Stanka A H LIN 
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ifcečiije imeti o/r $e//i 

Življenje vsakemu od nas nalaga Smp inv alidskega vozička. 
Za njihovo nesebično in humano-

MIKALVŽ JE PRIŠEL TUDI V MALO V 

težka bremena, ki j ih moramo 
seveda nositi sami . Toda nem
alokrat se nam zgodi, da nam del 
bremena odvzamejo dobri ljudje, 
ki živijo in delajo z nami. 
1. septembra sem se zaposlila na 
Podružnični šoli Št. Jurij. Tu sem 
si našla novo zaposlitev zato, ker 
imam hčerko Tadejo, ki je letos 
začela obiskovati 1. razred. Hčer
ko vsak dan pripeljem v šolo z 
avtom in jo odnesem do razreda, 
kjer jo posadim na stolček. Tadeja 
je namreč 100 % invalid. Potrebov
ala bi invalidski voziček, pa do 
sedaj z možem nisva mogla zbrati 
dovolj denarja zanj. Cena tega in
validskega pripomočka presega 
najine finančne zmožnosti. 
V OŠ Louisa Adamiča Grosuplje, 
kamor Podružnična šola Št. Jurij 
spada ,so pedagoški in drugi delav
ci začutili našo stisko in organiz
irali humanitarno akcijo. Zbrali so 
velik del finančnih sredstev za na-

pomoč se vsem iskreno zahval
jujem, t 
Še prav posebej se moram zahval
iti gospe Ireni Kogovšek, kije hu
manitarno akcijo med delavci OŠ 
Louisa Adamiča Grosuplje v celo
ti izpeljala. 
Vsem še enkrat iskrena hvala . 

Hvaležni mamica Marjana 
Virant in hčerka Tadeja 

Zahvala oh smrti moža in očeta 
Staneta Zalarja iz Rožnika pri 
Turjaku. Iskreno se zahval
jujemo vsem, ki so nam kakorkoli 
pomagali in nam stali ob strani. 
Še posebno se zahvaljujemo GD 
Škocjan in njihovemu poveljni
ku Antonu Kraljicu za pretresljiv 
govor in lepo opravljen pogreb. 
Še enkrat vsakemu in vsem Hva
la. 

Žena Pepca, hčerki Joži in 
Olga z družinama 

Tudi letos smo v naše vrste pov
abili sv. Mikalvža. S svojim obis
kom nas je razveselil v petek, 6. 
decembra. 
Učenci OŠ Št. Jurij so pripravili 
prisrčen program. Slišali smo dva 
pevska zbora: 
"mlajši" pevski zbor zastopajo 
učenci 1. in 2. razreda, "starejši" 
pa učenci 3. in 4. razreda. Otroci 
so recitirali, zapeli, povedali kaj 
imajo radi, na koncu pa so tudi 
zaplesali vsem dobro znani ples 
"macarena", mlajši pa so zaplesali 
na simpatično pesmico o medved
kih. Potem pa smo vsi skupaj 
poklicali Miklavža. 
Med našim klicanjem seje ogla
sil zvonček, zarožlčjale so verige 
in v dvorano je prišel sv. Miklavž. 
Bi l je visok, z belo brado in brki, 
ogrnjen v rdeč plašč, na glavi pa 
je imel škofovsko kapo in v roki 
zakrivljeno škofovsko palico. 
Spremljali so ga trije angeli, par-
keljnov pa nismo pustili v dvora
no, saj so bili letos otroci več ali 
manj pridni. Miklavž je otroke 
pohvalil, jim naročil, da morajo še 
naprej ostati pridni, dobri in poš

teni. Nato pa je odšel n 
otroci pa so hodi l i k n 
Vsakemu je namenil lepo b< 
in seveda dari lo.Na konc 
otroke lepo pozdravil in odš 
naprej, da razveseli še druge 
otroke po svetu. „ . . 

Kristina Blagus 

V A B I L O 
vas na občinsko prireditev ob 
26. decembru, Dnevu samos
tojnosti in pred Bož i čn imi 
prazniki, ki bo v P O N E D E L 
J E K , 23. D E C E M B R A 1996 
ob 18,00 uri v Kulturnem do
mu, Adamičeva 14, Grosupl
je. 
S kulturnim programom in 
našim skupnim druženjem se 
bomo tako pripravili globoko 
doživeti velike predpraznične 
in praznične dneve. 
Bodimo te dneve, ko se poslav
ljamo od starega, in delamo 
načrte za prihodnje, ljudje do
bre volje, ljudje tihe sreče... 
vaš 

ŽUPAN RUDOLF ROME 

A B C T A B O R -
A B C T A B O R -

T J t G O V I N A , G O S T I N S T V O 
in TURIZEM, p. o. 

ADAMIČEVE 14 
AL290 GROHIPIJ« 

:>; 1.7/2-IM. 77M31, fam 77S-S8S 

NOVOLETNA AKCIJA 

1. VINO ROSE H A L O Z E 0,75 L K K PTUJ 
2. VINO PENEČA R E B U L A 0,75 L 

K Z GORIŠKA B R D A 
3. D A N POMARANČNI SOK 100% 1/1 D A N A 
4. KRAŠKI PRŠUT KOSI B .K. K R A S SEŽANA 
5. PREKAJENI V R A T B . K . V A K U M PAK1R. MIR. 
6. SIR Z A R E Z A N J E BIM 

M L E K O P R O M E T L J U T O M E R 
7. T H O M Y M A J O N E Z A 630 g, D R O G A 
8. K A V A L O K A M L E T A 100 g. L O K A 

za vas vedno najugodnejši 
v a m vedno ponuja ugodne plačilne pogoje v 
trgovinah z ž i v i l i , tekstilom, p o h i š t v o m ter 
gradbenim materialom. 

s T A B O R O M 
srečnejši v leto 1997, zato za vas 

Novoletna akcija 
od 9.12. - 31.12.1996 

v vseh naših trgovinah z živili 

MPC+PD 9. N A P O L I T A N K E S U N N Y 100 g, N A P R E D E K 228,00 
375,90 10. M I L K A MLEČNA ČOKOLADA 100 g 

A B C TRGOVINA 113,40 
312,60 11. A N A N A S K O M P O T K O L U T I 825 g. A B C TABOR 179,70 
145,60 12. M A N D A R I N E E R A V E L E N J E 148,60 

3.466,90 13. SERVIETE 33X33/20 BOŽIČNO 
1.122,90 NOVOLETNI TISK 123,70 

14. M A C H O MOŠ. KOZM/PENA+VODICA/ L E K 1.175,80 
809,10 15. ČISTILO Z A POSODO K E O PIATI 
538,20 SPECIAL 1500 ml 175,20 
119,00 16. OMO PRALNI PRAŠEK 2.4 kg VIGROS 788,30 

V predprazničnih dneh pa boste gotovo našli nekaj zase in za svoje najdražje 
tudi v trgovinah: " M o d a " Grosuplje, "Papirnica in obutev" Grosuplje, 
"Manufaktura" Ivančna gorica, "Tekstil" Šentvid pri Stični, "Elita" 
Škofljica, "Tehnika" Videm Dobropolje. ^ 
Prijazno vas bodo sprejeli tudi v trgovinah "Opreme" Grosuplje, " P o h i š t v o " , ^ £ ^ # i ^ 
Ivančna gorica, " Ž e l e z n i n a " Ivančna gorica. • 

i* 



G O S T M E S E C A * * G O S T M E S E C A 

l i g g ^ Ž E T O M GALETOM O G R O S U P U U , IGRI, FILMU, O K E K C U . 
spomini na Kekca 

oživijo, 
ZETU GALETU 

i ponovno zaiskrijo 
in naenkrat ni več tis

tih 83 let, 
ves mlad je , z radostjo 

prežet 
Z Jožetom Galetom sem se prvič 
srečala kot srednješolka. Najmanj 
petindvajset let je že minilo od 
tedaj, pa je vendar v meni še živ 
spomin na tisto prijetno srečanje. 
In kadar se je spomin ustavil ob 
njem, so mi pozvanjale besede nje
govega pozdrava: "Pozdravljena, 
naša Grosupeljčanka!" Ne vem, kaj 
je bilo v tistih besedah, ki sem jih 
"osvojila" tedaj, mnogo pozneje pa 
so se začele vračati in me na nek 
skrivnosten način opozarjati, da 
imamo naše Grosupeljčane, ki že 
dolgo ne živijo več na ulicah naše
ga mesta, pa so morda s srcem bolj 
predani Grosuplju kot marsikdo 
izmed nas samih. Ker so od tu 
pognali korenine v svet... 
Nekje v daljavi se zrcalijo prelepe 
slovenske gore, od tam prihaja 

dičarjev (Gale), Galetov (Vodičar-
jev) oče je bil moj stric. Mama je 
bila doma pri Žitnikovih (Ledrar-
jevih). Naša hišaje stala na mestu, 
kjer so danes prostori Kovinastro-
ja. Razkropili smo se vsak na svoj 
konec in dom je ostal prazen. Hišo 
smo prodali. Pravzaprav - ali je 
prazna hiša dom?" In vendar se zdi, 
da se kljub desetletjem oglaša 
domotožje, da se v njegove besede 
spominov tihotapi nostalgija. 
IGRALEC V DRAMI, MEST
NEM GLEDALIŠČU LJUBL
JANSKEM, REŽISER... 
Po končani osnovni šoli seje Jože 
Gale vozil v Ljubljano v gimnazi
jo. Nadaljnja pot študija pa gaje 
vodila v Prago, kjer je leta 1938 
diplomiral iz režije in igre. Potem 
je postal član ljubljanske Drame. 
Tu ga je zajela vojna vihra in ga 
privedla med kulturnike. Živo 
pričevanje o krvavih, temačnih in 
hkrati svetlih trenutkih tega obdob
ja je pravkar izšla njegova knjiga 
"Igralci so prišli." Po vojni se je 
vrnil v ljubljansko Dramo, kjer je 
začel kot igralec in nadaljeval kot 
režiser. Že leta 1947 se ponovno 
vrne v Prago na izpopolnjevanje iz 

navihani Kekec in njegova preču
dovita Kekčeva pesem... Nasproti 
mene pa sedi JOŽE G A L E . Visok, 
postaven. In ko spregovori, ima 
vsaka beseda, vsak glas tako pra
vo barvo, zven, da mu prisluhneš... 
JOŽE G A L E . Prav takšen, kot pred 
davnimi petindvajsetimi leti.... 
SE PREDSTAVI 
"Pred 83. leti sem bil rojen v 
družini s sedmimi otroki, jaz, edi
ni sin. Rod mojega očeta je Vo-

filmske režije. Po vrnitvi se z novi
mi znanji in izkušnjami zaposli v 
Triglav filmu in se povsem posve
ti filmu. 
O K E K C U KOT O SVOJEM 
SINU 
V pogovoru obstaneva pri filmu. 
Z neprikrito radostjo pripoveduje: 
"Moj prvi film "Kekec"je bil sploh 
prvi film za mladino pri nas, Kekcu 
je sledil "Srečno,-Kekec," najmla
jše in tudi malo manj mlade so nav

dušile "Kekčeve ukane"." Potem 
so tu še ostali njegovi celovečerni 
umetniški f i lmi: Tudja zemlja 
(Tuja zemlja), Vratiču se in Dru
žinski dnevnik. 
NJEGOVO ŽIVLJENJE - BO
GATA UMETNIŠKA POT 
Govoriti o Jožetu Galetu kot umet
niku je težko. Povedati vse je nem
ogoče, še težje pa je izbrati bistva. 
Kajti umetniku vsaka njegova 
stvaritev pomeni delček njegove
ga življenja. In vendar: JOŽE 
G A L E : gledališki igralec, gledal
iški režiser, filmski igralec, films
ki režiser, predavatelj, profesor na 
Akademiji ( A G R F T ) in avtor 
številnih strokovnih člankov. Mor
da le nekaj njegovih misli: 
"Rad, zelo rad sem igral... Ko en
krat oblikuješ v sebi lik, je to nekaj 
čudovito lepega... Vsak človek, 
vsak igralec je svet zase... 
JOŽE G A L E , ČLOVEK GLO
BIN IN NEIZMERNIH ŠIR.IAV. 
ČLOVEK GLOBOKIH ČUS
TEV. 
In v teh čustvih je še vedno pros
tor tudi za njegovo in naše Grosu
plje. "Leta so minila, prijateljev ni 
več, spomini pa so ostali... Na star
še. Na mojo nesrečno umrlo mla
do sestro - pesnico Ano Galetovo. 
Na očeta in najino prvo povojno 
srečanje. Vrnil sem se in ga opa
zoval pred domačo hišo. Komaj mc 
je prepoznal. Toda že naslednji tre
nutek sva si, polna čustev, kakršnih 
pri nas nismo bili vajeni, planila v 
objem. To so bili nepozabni trenut
ki. . . Rad prihajam v Grosuplje. 
Počasi merim korak in premišl

jujem. Saj bi ga človek komaj pre
poznal. In vendar so spomini tako 
živi. Tudi na tista študentovska 
leta, ko sva si z dr. Francetom Ad
amičem služila "študentovski di
nar" z delom pri gradnji mostu ob 
tovarni Motvoz in platno. Prihajam 
na grob svojih staršev in sester, 
poklepetam s sorodniki. In ko grem 
mimo starega gasilskega doma, se 
z nostalgijo spomnim svojih mla-
ih let: v tem domu je bil oder in tu 
so vedno veliko igrali. Še kot otrok 
sem komaj čakal, da sem lahko 
opazoval dogajanja na odru in to 
tako globoko doživljal, da sem bil 
čisto zgubljen. Morda je bil to moj 
prvi navdih in tako sem prišel med 
igralce. 
ČAS ZA LITERATURO 
Pri svojih 83 letih je Jože Gale še 
vedno čil, poln energije. Njegov 
nemirni, ustvarjalni duh mu nc da 
mirovati. Saj bi tega ne zmogel! 
"Na Babni gori (pri Horjulu) imam 
hišo. Tam je vse polno navdihov 
za moje literarno ustvarjanje," 
pravi. Tam so pravi trenutki za 
spomine. Morda se iz okoliških 
hribov kdaj pa kdaj oglasi Kekec, 
morda kot župnik (vloga Ko bi 
padli oživeli v Mestnem gledališču 
ljubljanskem) ali Krčmar v Blat
nem dolu (iz Martina Kačurja) 
spregovori tedaj, kadar bi za hip 
spet rad postal igralec... 
Kako polno in bogato je življenje 
ljudi, ki so življenje posvetili bo
gastvu umetnosti... 
Srečno, Kekec! Srečno, naš rojak 
Jože Gale! 

Alenka ADAMIČ 

z a v o d z a p r o s t o r s k o , k o m u n a l n o 
in s t a n o v a n s k o ure jan je g r o s u p l j e , d .o .o . 
t a b o r s k a 3 , 1 2 9 0 g r o s u p l j e 

U R E D I M O V A M K U P O P R O D A J O 
VAŠE IMEPRIMIČNIIME 

- cenilcv nepremičnine 
- ureditev davčnih obveznosti 

- sklenitev kupoprodajne pogodbe 
- zemljiškoknjižni prepisi 

P r o j e k t i r a m o s t a n o v a n j s k e , 
p o s l o v n e i n g o s p o d a r s k e o b j e t e 

T e l e f o n : 0 6 1 / 7 6 3 - 0 7 8 , 7 6 2 - 2 4 6 



D O B R O J E V E D E T I * 

O T R O K P O T R K A J A M O E N K R A T . . . 
"Otrok potrka samo enkrat... Ko 
obsojamo otroke, preradi po
zabljamo, kolikšen delež svoje 
družine nosijo v sebi: in to v do
brem in v slabem. Najhuje je 
seveda, kadar ta prtljaga ni niti 
lepa niti se v nahrbtniku ne zna
jde najnujnejše. Potem pa gre
do po svetu, in jih neodporne, kot 
so, premetava sem in tja. Nekat
eri se ujamejo, mnogi pa ne..." 
besede, ki so se mi ob nedavnem 
prebiranju družinske revije Naša 
žena vtisnile globoko v zavest. Če 
se le zamislimo ob njih, potem nam 
lahko odgovorijo na š tevi lna 
vprašanja, ki često gledajo v nas. -
Majhni otroci, majhne skrbi, veli
ki otroci, velike skrbi - starodavni 
rek, za katerega z gotovostjo lah
ko trdimo, da ne velja. Kajti, naše 
skrbi so za otroka vedno velike. 
Prav novi časi pa nam upravičeno 
prinašajo nove skrbi. Narkoman. 
Mamila. - To so besede, ob kat
erih se zdrznemo in zgrozimo. 
Spoznanje, da je otroka ugrabil 
svet narkomanije, je za družino 
nepopisna tragedija. Žal je teh 
tragedij danes vse več. 
Upravičeno smo zaskrbljeni tudi v 
Grosupljem. Koliko je naš strah 
upravičen, sem se pogovarjala s 
S A M O M KOŠIRJEM iz kriminal
is t ične s lužbe Ministrstva za 
notranje zadeve, ki se z navedeno 
problematiko spopada, kot pravi 
"noč in dan". Zavedajoč se, kako 
pereča je problematika, človeku 
marsikdaj ne da spati. 
- Ne gre prezreti dejstva, da so 
starši zaskrbljeni nad tem, koli
ko nevarnosti preži na našo mla
dino. Kaj lahko rečete o tem? 
O tej ugotovitvi pa g. Samo Košir 

takole: 
"Ko v poznih večrnih urah opažam 
odraščujoče, celo majhne otroke, 
zunaj, prepuščene ulici, se spra
šujem, kje so starši. Otroci, tako 
kruto prepuščeni okolju, žal ne 
čutijo pripadnosti družini. Tako 
otrok začne poslušati najstnike. Če ' 
starši ne vedo, kje je njihov otrok, 
s kom se druži, kakšne težave ima 
morda, potem je težko reči, da gre 
za zaskrbljenost." 
-Kako poznate občino Grosupl
je in njeno bližnjo okolico, če 
vzamemo mladino in drogo?" 
"Ne gre zatiskati oči pred resnico: 
mehka droga je tudi tu gotovo pris
otna. Tako smo našli že tudi man
jše "posevke", verjetno namenjene 
interni uporabi. Vendar pa velja 
poudariti, da pri "uporabnikih" 
mehke droge ni fiziološke potrebe 
po trši drogi, ampak daje tu pred
vsem vprašanje družbe in seveda 
velik problem dilerjev, preproda
jalcev, ki jim gre v prvi vrsti za 
zaslužek. 
Panika za enkrat ni potrebna! Gro
suplje je namreč v neposredni 
bližini Ljubljane, zato smo tu 
"delali" predvsem toliko, kolikor 
smo obravnavali tiste "zasvo
jence", ki se gibljejo v Ljubljani, 
stalno prebivališče pa imajo v Gro-
suplju." 
- Vemo, da se naši "najstniki" 
gibljejo predvsem v ljubljanskih 
srednjih šolah in v šolskem "cen
tru" v Ivančni gorici. Kako 
imate centre, kjer so množice 
mladih, pod "drobnogledom"? 
"Mreža za preprečevanje narko
manije je dobro organizirana, čer
avno ugotavljamo, da skupine 7 
kolegov, ki se s to problematiko 

V A B I L O 
Krajevna skupnost Grosuplje vabi vse krajane Grosuplja in okolice, 
da obiščejo novoletni sejem na Kolodvorski ulici na Grosupljem v 
času od 21. do 30. decembra 1996. 
Na sejemskih stojnicah boste lahko kupili darila in različne uporabne 
stvari. 
Vsak večer bo otroke obiskoval in obdaroval Božiček. Po dogovoru z 
zadolženimi člani sveta KS pa bo lahko obdaroval tudi otroke staršev, 
zaposlenih v grosupeljskih podjetjih, ali otroke ostalih krajanov, ki 
bodo izrazili to željo. 
Nastopale bodo skupine mladih z različnimi programi. 
Poskrbljeno bo za zabavo in bogato gostinsko ponudbo. 
Ponovno pa vabimo podjetja in samostojne podjetnike k sodelovan
ju. S svojo ponudbo na stojnicah lahko bogato popestrijo naša skupna 
prizadevanja za prijetne predpraznične dni. Oglasite se nam! 

Za Svet KS Grosuplje 
Lojze POTOČNIK 

* D O B R O J E V E D E T I 

vo, da je po prvem, drugem uži
vanju mamila še tisti "pravi čas", 
potem pa je pot vsebolj strma. 
Žal..." - pravi naš sogovornik. 
- Morda vzpodbudno besedo 
mladim... 
"Naj rečejo N E ! Naj ne bodo 
"junaki"! 
Marsikdo pravi: meni se pa to ne 
more zgoditi! Takrat, ko se zbudiš 
, omamljen, takrat, ko so želje in 
potrebe večje, takrat je prepozno. 
Tedaj je pot nazaj tako zelo strma, 
dajo malokdo še premaga.!" 
Tako, marsikdaj z neprikrito priza
detostjo govori človek, ki se dan 
za dnem srečuje s tragedijami 
pretežno mladih ljudi. 
In kaj smo za to našo mladino nare
dili mi sami? 
Po besedah ravnatelja OŠ L . A . 
Grosuplje Dareta Gabrijela so na 
vseh 3 OŠ (enota Tovarniška, Ad
amičeva in Šmarje - Sap) za učence 
7. in 8. razredov organizirali pre
davanja po programu ŠOLA Z A 
ŽIVLJENJE in sicer za učence 7. 
razredov na temo "ODRAŠČAM", 
za učence 8. pa "ODVISNOST" v 
izvajanju dipl. psihologinje VES
NE ŠIROK. Seveda pa s tem kn
jige odraščanja še ne smemo zapre
ti, kajti vsak list nam prinaša nova 
spoznanja... 

ukvarjamo, kmalu ne bo več kos 
vsemu. Gre namreč za en sam cilj: 
čimbolj zatreti narkomanijo in pred 
zlom stoletja obvarovati čimveč 
mladih. Vse šole in mesta, kjer se 
mladina zbira, so pod strogo kon
trolo. Povezani smo tudi s peda
goškimi delavci; poskrbeli smo za 
njihovo informiranost, da znajo 
opazovati in spremembe opaziti ter 
nas po potrebi tudi obvestiti." 
- In kako so v nevarnosti naši os
novnošolci? 
"Kaže, da so primeri posameznik
ov, ki pa jih ni težko prepoznati. 
Prav zato stremimo za tem, da bi s 
pomočjo organiziranih predavanj 
osvestili učitelje oz. profesorje, 
starše in tudi policaje na policijskih 
postajah in jih opozorili, na kaj pri 
mladini morajo biti pozorni. Loči
ti je treba mlade z vzgojnimi prob
lemi in tiste, pri katerih gre za 
uživanje droge. Vsaka mladostni
ška objestnost še ni narkomanija!" 
- poudarja g. Samo Košir. 
- Kje tiči srž problema? 
"Kljub temu, da problematiki 
družba posveča veliko pozornosti, 
pa je splošna neinformiranost in 
nepoznavanje še vedno prevelika. 
Težko je reči, kdaj je še pravi čas 
za preprečitev, gotovo pa je dejst- Alenka ADAMIČ 

V BODOČE BREZ CIGARETE 
19.11.1996 je pričel veljati zakon, 
ki prepoveduje kajenje na delovnih 
mestih, zdravstvenih ustanovah, 
šolah in nekaterih drugih javnih 
prostorih. Gostinski lokali pa ima
jo pol leta časa, da označijo pros
tore za kadilce. Tako označene 
prostore imamo že dalj časa na 
naših vlakih in ugotavljam, da so 
ljudje to sprejeli in v vagonih za 
nekadilce resnično ne kadijo. 
Istočasno zakon tudi prepoveduje 
reklamiranje kakršnih koli to
bačnih izdelkov. Zakon je pov
zročil veliko hude krvi, zlasti med 
kadilci, pa tudi med nekaterimi 
nekadilci. Verjetno ni človeka, ki 
ne bi verjel, daje zdravje naše na
jvečje bogastvo. Še pregovor 
pravi: zdrav človek ima tisoč želja, 
bolan le eno. Vemo katero, da bi 
bil zdrav. Zato tako zdravniki, kot 
vsi pametni ljudje, ki cenijo zd
ravje, ta zakon pozdravljamo. 
Obžalujemo le to, da ni bil sprejet 
že dosti poprej. Ne bi našteval 
bolezni, ki so dokazane veliko pog

ostejše pri kadilcih. Tisti, ki ste že 
videli umirati človeka s pljučnim 
rakom, boste lahko razumeli, zakaj 
smo zdravniki tako proti kajenju. 
Najhuje pri tem je bilo, da so kadil
ci na delovnih mestih ogrožali ne 
le svojega zdravja, pač pa tudi 
zdravje svojih sodelavcev nekadil
cev, ki so, hočeš nočeš, morali vdi
havati isti zrak v zadimljenih pros
torih. 
Čeprav nerad dajem nasvete, bi 
vseeno naredil izjemo in svetoval 
tistim, ki si še naprej na vsak način 
žele kvariti svoje zdravje s kajen
jem, naj to počno zunaj ali v pros
torih, kjer bodo ogrožali le svoje 
zdravje, ne pa zdravje tudi tistih, 
ki so kajenje že opustili, ali sploh 
še niso posegli po cigareti. 

dr. Janez Mervič 



NEVARNOSTI PRI UPORABI PIROTEHNIČNIH SREDSTEV 
Bližajo se božični in novoletni prazniki. S 
praznovanjem teh je povezana tudi povečana 
uporaba raznih pirotehničnih izdelkov - pe
tarde, rakete in podobno. Čeprav je njihova 
uporaba enostavna, zahteva veliko pazljivosti. 
Zaradi nestrokovne in nepremišljene uporabe 
so bile že v več primerih povzročene telesne 
poškodbe in materialna škoda. Največ nesreč 
zaradi nestrokovne uporabe pirotehničnih 
izdelkov je med otroki in mladostniki, ki, ra
zumljivo, te najrajši uporabljajo. 
Kljub aktivni vlogi policije in carine na mejnih 
prehodih, kontroli s strani inšpekcijskih služb 
in policistov v notranjosti, je problematika gle
de uporabe pirotehničnih izdelkov še vedno 
pereča. 
Zakonodaja otrokom in mladoletnikom do 16. 
leta prepoveduje uporabo pirotehničnih izdelk
ov razreda I. in II. kategorije po Pravilniku o 
kategorizaciji in preizkusu priotehničnih izdelk
ov glede na kakovost in količino eksplozivne
ga polnjenja, brez nadzorstva staršev oziroma 
skrbnikov. Prav tako Pravilnik o pravicah in 
dolžnostih učencev v osnovni šoli določa, da 
se za težjo kršitev učenca šteje uporaba pirote
hničnih sredstev v šoli, na zunanjih površinah 
šole ali na šolskih ekskurzijah. 
Uporaba petard in drugih pirotehničnih izdelk
ov moti ljudi pri delu, razvedrilu in počitku, 

predvsem v strnjenih naseljih, zato jih upora
bljajte na mestih in krajih, kjer s tem ne boste 
resnično nikogar motili. 
Policija svetuje, da starši otrokom ne kupujejo 
in dajejo v uporabo pirotehničnih izdelkov, ker 
bomo le tako preprečili poškodbe in material
no škodo, ki imajo lahko daljnosežne posledice. 
Če se temu ne morete izogniti, bodite pri upo
rabi teh sredstev skupaj z otroki skrajno prev
idni in ne motite okolice. Prav tako ne mečite 
pirotehničnih izdelkov proti domačim živalim, 
ker tudi te lahko postanejo napadalne in nam 
lahko povzročijo hude poškodbe. 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 

( Č B N A K R O N I K A ] 
31.10.96 Mladoletnika iz Grosuplja sta se tega 
popoldneva pijana nespodobno vedla na jav
nem kraju tako, da sta na Adamičevi cesti odtr
gala koš za smeti in vsebino koša raztresla ob 
fontani v parku. Zatem sta plezala na ulično 
svetilko in jo z malo truda izruvala. Ker škode 
še ni bilo dovolj, sta pred trgovinama Mačkon 
in Zlati dragulj, poškodovala in odtrgala rek
lamna svetlobna napisa. Da bi njuno delo kdo 
opazil, sta zraven močno vpila. Končno se je 
mimoidoči občan le spomnil in o njunem počet
ju obvestil policijo. 
22.11.96 ob 12.40 uri se je v križišču regional
ne Ljubljanske ceste in lokalne ceste za Pero-
vo v Grosupljem zgodila prometna nesreča, 
zaradi izsiljevanja prednosti. Nesreča se je 
zgodila, ko je voznica opel omege vozila po 
Ljubljanski cesti in v križišču priključka na 
avtocesto, ni upoštevala prometnega znaka 
"križišče s prednostno cesto", ter je zapeljala v 
križišče v trenutku, koje iz smeri Jerove vasi 
pravilno po svoji desni strani pripeljal voznik 
opel vectre in trčil v prednji desni del omege. 
Po trčenju je voznico omege odbilo v levo, kjer 
je trčila še v vozilo Renault 5, kateri je pripel
jal iz smeri Police in čakal pred križiščem na 
prosto pot. 
23.11.96 ob 04.35 uri je mladoletnik iz Ljubl
jane vlomil z namenom izvršitve tatvine v stano
vanjsko hišo v Zagradcu, v času, ko so domačini 

spali. Ker je bil pri vlamljanju glasen, je zbudil 
domačine, ki so ga v hiši prijeli in zadržali do 
prihoda policije. Storilec je bil s kazensko ovad
bo priveden dežurnemu preiskovalnemu sod
niku. 
23.11.96 Neznani storilec je vlomil skozi vrata 
v stanovanjsko hišo na Prešernovi cesti v Gro-
suplju, tako daje odlomil vložek cilindrične 
ključavnice. V hiši je storilec pregledal vse 
prostore in pri tem našel 1500 D E M ter jih 
odnesel v hladno jutro. 
25.11.96 Rom iz Grosuplja je za železniško 
postajo postavil hlevček za svojih sedem kon
jev. Policistom ni znano, če je imel za gradnjo 
dovoljenje, ve pa se, daje potreboval les. Nekaj 
tega je kupil, pet kubikov desk pa je vzel na 
Industrijski cesti v Grosupljem, brez vednosti 
lastnika. Z opisanim dejanjem je občana iz 
Žalne oškodoval za petdeset tisočakov. 
28.11.96 Neznani storilec je poskušal vlomiti 
v kiosk Dela na Adamičevi cesti v Grosuplju. 
Pri vlomu je storilec odtrgal ključavnico obe
šanko in odstranil kovinsko prečko, vendar kl
jub temu mu v prostor ni uspelo priti. Podjetju 
Delo je povzročil manjšo škodo. 
01.02.96 ob 00.30 uri seje predrzni vlomilec 
splazil skozi odprto okno v garažo stanovan
jske hiše na Levstikovi cesti v Grosuplju. Pri 
vstopanju je povzročil hrup, zaradi česar je 
zbudil stanovalce, ki so ga prepodili s kraja. 

VARNA 
ZIMSKA V O Ž N J A 
Pred vrati je koledarska zima. Daje ta že nas
topila, pa nam pove prvi sneg. Da bi vozniki 
jeklenih konjičkov varno vozili v teh zimskih 
mesecih, bo policija v času od 29.11.96 do 
20.12.96 izvedla akcijo " V A R N A Z I M S K A 
VOŽNJA". Cilj akcije je kontrola vozil z na
menom ugotovitve, ali so tehnično sposobna 
za varno zimsko vožnjo s poudarkom na gu
mah, lučeh in zavornem sistemu, ter ugotavl
janju, ali imajo vozniki predpisano zimsko 
opremo. Policisti bodo med akcijo voznikom, 
katerih vozila ne bodo ustrezala tehničnim pred
pisom ali ne bodo imeli predipsane zimske 
opreme, delili zloženko z istim naslovom. Za 
manjše odkrite napake bodo policisti voznike 
opozarjali, za hujše pa represivno ukrepali. Z 
napovedjo akcije želimo, da bi vozniki pred 
vožnjo vozila pregledali in jih ustrezno opre
mili, da bi se tako v zadnjem mesecu tega leta 
res varno vozili in zdravi stopili v Novo leto 
1997. 
Srečno! 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi moža, ata, dedka in pradeda 

JOŽETA NEREDA 
se iskreno zahvaljujemo vsem prijateljem, sos
edom in znancem, ki so nam izrazili sožalje 
in bili z nami ob slovesu. Posebno se zahval
jujemo za vso pomoč ga. Jani Jeršin, sose
dom Pečnik in Zadnik, Krajevni organizaciji 
ZZB NOV Grosuplje, Občinski organizaciji 
ZLSD, Društvu upokojencev Grosuplje ter 
zdravstvenemu osebju. 
Neizmerno ga pogrešamo: žena Marija, otro
ci: Jožica z možem Jožetom, Jože z ženo Ma
jdo in Majda z možem Nikotom; vnuki: Bo
jan z Jano, Vlasta, Mojca z Marjanom, Vesna 
z Boštjanom, Aleksander in Nataša; pravnuč-
ka Matic in Mike. 
Grosuplje, Št. Jurij, Šujica 



R A D I Ž 

S T O R I T V E V C E N T R U " P A R A D I Ž " 

Šli POSEBEJ S K R B N O SMO SE LOTILI P R O G R A M O V - PROTI 
C E L U L I T U , KI SO SESTAVLJENI IZ: 
- DIETE 
- LIPOLIZE (STIMULACIJA MIŠIC, KJER DOSEŽEMO 
R A Z G R A D N J O MAŠČOB; O D P L A V L J A CELUL1T, O B L I K U J E 
TELO IN ZNIŽUJE TELESNO TEŽO). 
V NAŠEM S A L O N U U P O R A B L J A M O NAJNOVEJŠE SODOBNE 
PRIPOMOČKE, KI SO N A TRŽIŠČU. 

PRESOTERAPIJA - PERFECTA 
JE L IMFNA DRENAŽA Z A P A R A T O M , KI D ELU JE T A K O , D A Z 
VPIHAVANJEM Z R A K A V POSEBNE S E G M E N T E - MANŠETE 
Z A T R E B U H , ZADNJICO, N O G E IN R O K E , IZBOLJŠA PRETOK 
LIMFNE TEKOČINE. U P O R A B L J A SE PRI L J U D E H , KI IMAJO 
P R O B L E M E Z 
RAZŠIRJENIMI V E N A M I , S P O K A N J E M K A P I L A R , Z O T E K A N 
JEM NOG OZIROMA VSEGA TELESA. PRESOTERAPIJA DOPOL
NJUJE ANTICELULITNO TERAPIJO. 

TURŠKA SAVNA 
B L A G O D E J N O DELUJE N A D I H A L A IN KOŽO TER JE ŠE POSE
BEJ PRIPOROČLJIVA V 
OBDOBJU, K O SE NAS LOTEVA P R E H L A D . 
AROMA TERAPIJA 
JE POSTOPEK ZDRAVLJENJA OZ. T R E T M A N A Z ETERIČNIMI 
OLJI, KI KREPIJO 
S A M O O B R A M B N I M E H A N I Z E M O R G A N I Z M A , OMOGOČAJO 
BOLJŠE IZLOČANJE STRUPENIH SNOVI IZ TELESA IN VZPOD
B U J A J O P R E T O K ENERGIJE V S A M I CELICI . OB T E M SE 
SPROSTIMO, OSVEŽIMO. V S E TO D O K A Z U J E , DA JE TERAPI
JA UČINKOVITA Z A NAŠE ZDRAVJE, LEPOTO IN NEGO. 

PRIČAKUJEMO VAS, SAJ VAM ODPIRAMO POT 
DO NARAVNE LEPOTE IN DOBREGA POČUTJA! 

N O V O P R I M A S /x/fo/?oč4A/o, 

£>ASVO/ 

SOLARIJ - ERGOLANJ 
KREPI ODPORNOST T E L E S A IN V KOŽI TVORI " D " VITAMIN 
P O S E B N I FILTRI PREPUŠČAJO S A M O Z D R A V E U L T R A V I 
JOLIČNE ŽERKE. SOLARIJ N A M Z A G O T A V L J A LEPO Z A G O R E 
LO POLT. IZKORISTIMO PRIJETNO S KORISTNIM! 

LASERSKA 
AKOPUNKTURNA 
STIMULACIJA: 
- PROTI APETITU 
-POMOČ PRI 
ODVAJANJU OD 
KAJENJA 

OB/SJ? 
M4/AV/TBFO 
7BLBFOM/ 
7đ2-đ20 

TJ5LO V4MBO 
/fV4L£Ž/VO/ 

KLASIČNA NEGA OBRAZA - DEKOLTEJA 
U P O R A B L J A M O Z E L O P R I Z N A N E P R E P A R A T E " D E C L E O R " , 
"PAUL1" IN LINIJO SHEEVA, KI VSEBUJE EKSTRATE B L A T A IN 
SOLI M R T V E G A MORJA IN R A Z N I H ZELIŠČ. 
V S A L O N U "PARADIŽ" - IZVAJAMO TUDI MASAŽO C E L E G A 
TELESA 
- D E L N E MASAŽE 
- R E F L E K S N O MASAŽO 
- EPILACIJO - TRAJNO ODSTRANJEVANJE DLAČIC Z A P A R A 
T O M SUPER B L E N D 
-DEPILACIJA 
- PEDIKURA 
- M A N I K U R A 
- O B L O G E - IZ A L G IN BLATA M R T V E G A M O R J A 
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* * * N A S A PROHODIMOST J E C I S T O O K O L J E * * * 

DOBER DAN, DIMNIKAR 
NE PREZRITE, KURILNA SEZO
NA 1996/97 SE JE ŽE ZAČELA 
Obveščamo vse občane, podjetja in ostale 
pravne osebe občine GROSUPLJE, da se je 
kurilna sezona 1996/97 že pričela. Dimnikar
ske storitve na območju celotne občine GRO
SUPLJE bo tudi v letošnji kurilni sezoni 
opravljalo DIMNIKARSKO PODJETJE 
VIČ, d.o.o., s sedežem v Ljubljani, Linhar
tova 62.a., s sledečimi telefonskimi številka
mi: 

- naročila s tel. tajnico 061/137-22-17 
- direktor in tehnični sektor 137-22-15 
- faks 137-23-29 
Ponovno vas prosimo, da omogočite našemu 
dimnikarju prost dostop do vaših kurilnih 
naprav, saj bo le tako lahko svoje, z zakonom 
zahtevano delo opravil v obojestransko 
zadovoljstvo. Poleg opravljanja svojega dela 
pa vam bo rade volje z raznimi nasveti, v ko
likor boste to želeli, tudi svetoval, kaj vse je 
potrebno postoriti, da bo vaša kurilna naprava 
delovala še bolje, s čim boljšim izkoristkom, 
kar bo vplivalo tudi na varčevanje z gorivom, 
kakor tudi na onesnaževanje okolja. V kolikor 
pa bo problematika kompleksnejša, vas bo na 
vašo željo lahko obiskal tehnik, problematiko 
razrešil in vam svetoval najprimernejšo rešitev 
iz strokovne, pa tudi cenovne strani. 
Ker se boste z dimnikarjem srečevali vsak dan, 
vas ponovno prosimo, da ga sprejemate dobro
hotno, saj bo opravljal samo z zakonodajo 
zahtevana dela, tako imenovano javno službo, 
katero mora opravljati, saj bi jo v nasprotnem 
primeru opravljal nekdo drug, nikakor pa ne 
vsak posameznik, ki se čuti dovolj usposobl
jenega opravljati to delo. 
NAŠ D I M N I K A R VAS BO V LETOŠNJI 
KURILNI SEZONI 1996/97 OBISKOVAL PO 
SLEDEČEM R A Z P O R E D U , STORITVE PA 
L A H K O NAROČATE TUDI IZVEN OBJAV-
L J E N E G A R A Z P O R E D A , N A Z G O R A J 
O M E N J E N O T E L . ŠTEVILKO NAROČIL: 

DIMNIKARSTVO 
VIČ D. O. O. 

Ljubljana, Linhartova 62a 

RAZPORED D E L A 
Meseci: Januar, Marec, Maj 
1. teden 
P O N E D E L J E K 

T O R E K 
SREDA 

ČETRTEK 

P E T E K 

SOBOTA 
2. teden 

Veliko Mlačevo, Malo 
Mlačevo, 
Spodnja Slivnica 
Velika Račna, Mala Rač 
na, Čušperk 
Gabrje, Velika Ilova gora, 
Mala Ilova gora 
Luče, Mala Žalna, Velika 
Žalna 
Naročila 

'UV107 

PONEDELJEK Gatina, Spodnje Blato, 
TOREK Grosuplje pri Mostu, Ket

tejeva ul., Za gasilskim 
domom, Ul . A . Galetove, 
Adamičeva 

SREDA Ob Grosupeljščici, Hrib 
arjeva c , Cesta Cankar 
jeve brigade, Kozinova d. 

ČETRTEK Erjavčeva d., Šuligojeva 
ul., Prešernova c , Koza 
kova c , Rodetova c , 
Seliškarjeva c., Vodniko 
va d. 

PETEK Jerova vas, Murnova, 
Ljubljanska c. (od. trg. 
Plinarna) 

SOBOTA Predole 
3. teden 
PONEDELJEK Ljubljanska c , Brinje c. 

i II 
TOREK 

i . i i . 
Lobček, Plešivica, Za 
gradeč 

SREDA Stranska pot I. II. III., Pod 
gozdom I. II. III. 

ČETRTEK Adamičeva c , Pod goz 
dom IV. V. VI. VII. VIII., 

PETEK Brvace, Paradišče, Hra-
stje, Podgorica 

SOBOTA Velika Loka, Mala Loka 
4. teden 
PONEDELJEK Perovo, Zgornja Slivnica 
TOREK Mala stara vas, Dobje, 

Velika stara vas, Dole 
SREDA Zgornje Duplice, Spodn 

je Duplice, Peč 
ČETRTEK Polica, 
PETEK Blečji vrh, Kožljevec, 

Troščine, Mali konec, G. 
vas, D. vas 

SOBOTA Naročila 

Meseci: December, Februar, April 
/. teden 
PONEDELJEK Mali vrh, Tlake, Gajniče 
TOREK Rimska c , Ljubljanska 1 

(Šmarje Sap) do šole 
SREDA Ljubljanska II (parne), 
ČETRTEK Jurčičeva, Lahova, Lju

bljanska III (neparne), 
Gregorčičeva, Lipoglavs 
ka 

PETEK Cikava 
SOBOTA Naročila 
2. teden 
PONEDELJEK Sela, Brezje 
TOREK Veliki vrh, Huda polica 
SREDA Župančičeva, Kolodvors 

ka, Levstikova 
ČETRTEK V. Lipljene, Rožnik, Že

leznica, M . Lipljene, 
Škocjan 

PETEK Prečna ul., Veselova [.-
III., Trubarjeva, 

SOBOTA Udje - Vino 
3. teden 
PONEDELJEK Jurčičeva 1,11,III, Jurčiče 

va pot 
TOREK Tovarniška, Partizanska, 

Levstikova 
SREDA Partizanska, Prečna pot, 

Hribska pot, 
ČETRTEK Pod hribom I,II,III 
P E T E K Kadunčeva, Taborska, 

Ponova vas do št. 17, 
Cerovo 

SOBOTA Vrbičje, Gornji Rogatec, 
Medvedica 

4. teden 
PONEDELJEK Pri nadvozu, Jakhlova 
TOREK Kovačičeva, Cesta na 

Krko 
SREDA Rožna dolina, Obrtniška 
ČETRTEK Ponova vas, Pece, Bičje, 

Podgorica 
PETEK Mala vas, Št. Jurij 
SOBOTA Naročila 

IZVAJANJE ZIMSKE 
SLUŽBE 

v naselju Grosuplje 
V mesecu novembru je zapadel prvi sneg, kije 
mnoge lastnike jeklenih konjičkov našel ne
pripravljene na zimsko sezono. Izvajalci zim
ske službe pričnemo s pluženjem, koje na ces
tah 15 centimetrov snega, zato smejo v zim
skih razmerah na vožnjo le vozila z zimsko 
opremo, pod katero se štejejo: zimske gume, 
verige, lopata in topla odeja. 
V naselju Grosuplje izvajamo dejavnost zim
ske službe Cestno podjetje Ljubljana, Komu
nalne gradnje in Javno komunalno podjetje 
Grosuplje. Cestno podjetje Ljubljana pluži vse 
regionalne ceste v občini Grosuplje. V naselju 
Grosuplje so to: Adamičeva cesta, Ljubljanska 
cesta in Cesta na Krko. Komunalne gradnje iz
vajajo dejavnost zimske službe na vseh lokalnih 
cestah v občini Grosuplje, v naselju Grosuplje 
pa na Taborski cesti in Cesti ob Grosupeljšči
ci. Na vseh ostalih ulicah v naselju Grosuplje 
izvaja dejavnost zimske službe Javno komunal
no podjetje Grosuplje, ki pluži tudi javna parkir
išča pri davčni upravi in občini Grosuplje, av
tobusno postajo in pločnike ob naslednjih uli
cah: Adamičevi cesti, Ljubljanski cesti, Cesti 
na Krko, Cesti ob Grosupeljščici, Taborski ces
ti, Kolodvorski cesti, Stranski poti in Zu
pančičevi cesti. Javno komunalno podjetje Gro
suplje izvaja dejavnost pluženja in posipanja z 
dvema kamionoma in rovokopačem. Pluženje 
v naselju Grosuplje poteka po dogovorjenem 
prioritetnem redu, po katerem so v prvi prior
iteta vse regionalne ceste, lokalne ceste in ul
ice: Pod gozdom I, Kolodvorska, Trubarjeva, 
Partizanska, Zupančičeva, Tovarniška, Bevko
va, Gasilska, Brinje c. II in Industrijska ulica. 

Javno komunalno podjetje Grosuplje 



* * * N A Š A P R O H O D N O S T J E ČISTO O K O L J E * * * 

ODVOZ KOMUNALNIH ODPADKOV ZA LETO 199Z 
ZA OBČINO GROSUPLJE 
Javno komunalno podjetje Grosuplje bo v letu 
1997 odvažalo komunalne odpadke po že ust
aljenem planu odvoza. 
V okviru ločenega zbiranja odpadkov v nasel
ju Grosuplje ponovno pozivamo krajane naselja 
Grosuplje, da se držijo navodil, ki so bila dana 
ob uvedbi ločenega zbiranja. 
V posodo za papir lahko odlagamo le: 
- časopise, revije, prospekte, listine, knjige, 

kataloge, pisma, pisemski in ovojni papir 
- kartonske škatle in embalažo za prehrambene 

artikle (riž, sol, testenine in otroške hrane) 
- kartonsko embalažo pralnih praškov 
- valovito lepenko 
V posodo za steklo lahko odlagamo le prazne 
in čiste: 
- steklenice 
- kozarce 
- votle steklene posode 
- razbite kozarce in razbite steklenice 
V posodo za kovine in železo lahko odlaga
mo le: 
- pločevinke 
- konzerve 
- pločevinasto posodo 
- doze od pijač (iz aluminija in bele pločevine) 
- pločevinaste igrače 
- vse druge majhne kovinske odpadke (baker, 
cink, aluminij, bela pločevina) 

V naselju Grosuplje se bodo komu
nalni odpadki v letu 1997 odvažali po 
naslednjem planu: 
Ostali odpadki Papir Steklo Kovine 
J A N U A R 
02.,03.,06.,07.,08.,09., 
13.,14.,15.,16., 20.,21. 
,22.,23.,27.,28.,29.,30., 
F E B R U A R 
03.,04.,05.,06.,10.,11., 
12.,13.,17.,18.,19.,20., 
24.,25.,26.,27. 
M A R E C 
03.,04.,05.,06.,10.,11., 
12.,13.,17.,18.,19.,20., 
24.,25.,26.,27. 
AP R I L 
01.,02.,03.,07.,08.,09., 
1().,14.,15.,16.,17.,2L, 
22.,23.,24.,28.,29.,30. 
MAJ 
02.,05.,06.,07.,08.,12., 
13.,14.,15.,19.,2().,21., 
22.,26.,27.,28.,29. 
J U N I J 
()2.,03.,04.,05.,09.,10., 
ll . ,12.,16.,17., 18.,19., 
23.,24.,25.,26.,31. 
J U L I J 

10. 

24. 

17. 31. 

07. 
21. 

14. 28 

07. 
21. 

14. 

04. 
18. 

03. 
25. 

28 

11. 

09. 
23. 

16. 30. 

06. 
20. 

05. 
27. 

13. 

01.,02.,03.,07.,08.,09., 04. 
10.,14.,15.,16.,21.,22., 18. 
23.,24.,28.,29.,30.,31. 

25. 11. 

AVGUST 
04.,05.,06.,07.,11.,12., 01. 08. 29. 
13.,14., 18.,19.,20.,21., 22. 28 
25.,26.,27.,28., 
SEPTEMBER 
01.,02.,03.,04.,08.,09., 05. 12. 26. 
10.,11.,15.,16.,17.,18.," 19. 
22.,23.,24.,25.,29.,30. 
OKTOBER 
01.,02.,06.,07.,08.,09., 03. 10. 24. 
13.,14.,15.,16., 20.,21., 17. 30. 
22.,23., 27.,28.,29.,30. 
N O V E M B E R 
03.,04.,05.,06.,10.,1L, 07. 14. 28. 
12.,13.,17.,18.,19.,20., 21. 
24.,25.,26.,27., 
D E C E M B E R 
01.,02.,03.,04.,08.,09., 05. 12. 18. 
10.,11.,15., 17.,18., 19. 

K S Mlačevo, Žalna, 

22.,23.,24.,26.,29.,30.,31. 
Kosovni odvoz odpadkov se bo vršil 2-
krat letno. Med kosovne odpadke sodijo 
Kosovni odpadki iz gospodinjstev 
-pohištvo 
-sanitarni elementi 
-gospodinjski aparati 
-drugi kosovni predmeti iz gospodinjstev 

Kosovni odpadki niso: avtomobilske školjke 
in pa odpadki zbrani iz očiščevalnih akcij, ki 
se organizirajo ločeno od kosovnega odvoza. 
Spomladanski odvoz kosovnih odpadkov bo v: 
torek 01/04-1997 - K S Šmarje, Grosuplje 
sreda 02/04-1997 - K S Polic, Št. Jurij, 
Škocjan, Sp. Slivnica 
četrtek 03/04-1997 -
Račna, Ilova Gora 
Jesenski odvoz kosovnih odpadkov bo v: 
ponedeljek 06/10-1997 - KS Šmarje, Grosu
plje 
torek 07/10-1997 - K S Polica, Št. Jurij, 
Škocjan, Sp. Slivnica 
sreda 08/10-1997 - K S Mlačevo, Žalna, 
Račna, Ilova Gora 
Javno komunalno podjetje Grosuplje se ob iz
teku leta zahvaljuje svojim uporabnikom za 
okolju prijazno ravnanje z odpadki, hkrati pa 
upamo, da bomo v čimkrajšem času lahko pri
pomogli k takšnemu ravnanju tudi v odročne-
jših krajih z namestitvijo ustreznih posod. 
VESEL BOŽIČ IN SREČNO NOVO LETO 
1997 VAM ŽELI 

JAVNO KOMUNALNO PODJETJE 
GROSUPLJE 

L9 
L9 
L9 
L9 
L9 
L9 

V Z D R Ž E V A N J E LOKALNIH CEST V ZIMSKEM ČASU 
Kot vzdrževalci lokalnih cest v Občini Grosu
plje obveščamo občane o prioritetah in režimu 
pluženja cest, ki jc v skladu s Pravilnikom o 
obnavljanju, rednem vzdrževanju in varstvu cest 
(UL.RS 11/88). 
II. PRIORITETA 
Lokalne ceste, na katerih poteka linijski prevoz 
potnikov. Na teh cestah se izvajajo dela za zag
otavljanje prevoznosti cest v času med 5. in 22. 
uro. Začasne ustavitve prometa so možne pred
vsem v času med 22. in 5. uro ter dela prostih 
dnevih. Stalno odvijanje prometa jc omogočeno 
z uporabo verig. 
L9 -2901 Grosuplje - Škocjan 
L9 - 2904 Grosuplje - Spodnja Slivnica 
L9 - 2909 Veliko Mlačevo - Žalna - Loka 
L9 - 2909 Čušperk - Velika Ilova gora 
L9 - 2940 Grosuplje - Pcrovo 
L9 - 2906 Grosuplje - Polica 
III. PRIORITETA 
So ceste, katere splužijo, dokler jc to možno z 
normalnimi plužnimi sredstvi, potem pa sc 
zapro. Zapore cest so možne do dveh dni oziro
ma krajevnim prilikam ustrezno. Odvijanje 
prometa jc omogočeno z uporabo verig. 
V ta prioritetni razred spadajo sledeče ceste: 
L9 - 2902 Ponova vas - Kobiljek 
L9 - 2903 Št. Jurij - Medvcdica 
L9 - 2934 Št. Jurij - Bičje - Ponova vas 
L9 - 2934 Št. Jurij - Udje 
L9 - 2936 Velike Lipljcne - Rožnik 
L9 - 2937 Male Lipljcne - Škocjan 
L9 - 2944 Veliko Mlačevo - Zagradcc 
L9 - 2909 Velika Loka - Na šoli - Velika Ilova gora 

L9-2945 Na šoli-Luče 
L9 - 2910 Velika Loka - Mala loka 
L9 - 2906 Cikava - Motel Grosuplje 

2940 Perovo 
2929 Perovo - Zgornja Slivnica 
2905 Lipoglav - Šmarje 
2941 Perovo - Dobje 
2927 Drobnič - Dole 
2907 Polica - Troščinc - Drobnič 

IV. PRIORITETA 
So ceste, ki se v zimskem času nc morejo 
vzdrževati in se z zapadlim snegom zapro za 
promet. 
V to prioriteto spadajo sledeče ceste: 
L9 - 2902 Ponova vas - Taborska jama 

2910 Mala Loka - Peščenik 
2942 Polica - Blcčji vrh 
2906 Polica - Spodnje Brezovo 
2935 Grosuplje - Brezje 

L9 - 2928 Velika Račna - Mala Račna 
L9 - 2943 Spodnje Blato - Gatina 
V 54. členu Pravilnika jc določeno, da v času 
pluženja višina snega na cestah II. prioritete nc 
sme presegati višine 15 cm. 
Kljub Pravilniku se bomo kot vzdrževalci 
lokalnih cest trudili, da bo za vsa vozila s prim
emo zimsko opremo vožnja omogočena v čim 
krajšem času. 
Vse dodatne informacije o izvajanju zimske 
službe lahko dobite pri vodji izvajanja zimske 
službe g. Francu Pajku, tel. (061) 764-400 ali na 
mobitel (0609) 612-696. 

KOMUNALNE GRADNJE d.o.o. 
GROSUPLJE 

L9 
L9 
L9 
L9 
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66 PESEM JE NASMEH, 
JE POLJUB, 
JE STISK ROKE, 
PESEM JE SRCE, 
ČE GA IMAŠ" 

Zvesta in odprta srca za vse lepo 
in dobro so se v petek, 22. novem
bra, zbrala na prvi medobčinski 
reviji manjših vokalnih skupin 
občin Dobrepolje, Grosuplje in 
Ivančna Gorica. Milo je spet zaz-
venela slovenska pesem. 

Na reviji je častno prvo mesto pri
padlo Zagoriškim fantom, pevcem, 
ki ohranjajo našo pristno ljudsko 
pesem. Skupina deluje od leta 
1948, od takrat do danes prepeva
ta v njej Ivan Kralj in Stane Škulj 
st. Pojejo vsepovsod in za svoje 

odlično izvirno petje so prejeli vi
soko evropsko nagrado. 
Iz zelene doline, ki slovi po 
odličnih pevcih, je na reviji spet 
zablestel Dobrepoljski oktet. 
Dvajset let skupnega ubranega 
petja, mnogo imenitnih nastopov, 
še več navdušenih poslušalcev. 
Preizkusila so se tudi dekleta, vsa
ka skupna vaja, vsaka pesem je 
čudovit doživljaj. Rodila se je 
Mavrica. Naj se dolgo ohrani. 
Številčno najmanjša skupina na 
reviji, a gotovo najbolj vztrajna, 
z največ nastopi doma in v tujini, 
Vokalni kvartet Stična. Ganljivo 
so zapeli pesmi dveh domačinov 
- Miha Kamnikarja in Miha Kas-

Zavarovalnica Triglav bi se rada zahvalila 
vsem svojim zavarovancem in poslovnim partnerjem 

• za zvestobo in zaupanje. 
Odločili smo se, da denar za voščilnice in poslovna darila 

namenimo za izgradnjo pediatrične klinike. 
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Vam in vašim družinam želimo prijetno praznovanje in 
uspešno novo leto / 9 9 7 . 

ĵ== zavarovalnica triglav, d.d. 

telica, vneto pa se pripravljajo na 
peto obletnico svojega delovanja, 
prva srečanja manjših vokalnih 
skupin je Zveza kulturnih organiza
cij izvedla v Županovi jami in Šent-
jurju. Takrat je nastala tudi skupi
na Šentjurski oktet s koreninami v 
moškem pevskem zboru. Lepi 
fantje, odlični glasovi. 
Veseli Prlek je razgibal glasbeno 
življenje Dolenjcev in ustanovil 
Mešani oktet Polica. Pevci z ve
seljem sežejo tudi po instrumentih 
in po dveh marljivih letih se že 
pohvalijo z vrsto nastopov in sa
mostojnima koncertoma. 
Prav gotovo je neutemeljena sod
ba o kulturnem nedogajanju v Gro
supljem, saj delujejo v Kulturnem 
društvu kar štiri vokalne skupine 
in vse tudi pogosto nastopajo. Na 
reviji sta se predstavili dve - moš
ki oktet Mladika in dekliška voka
lna skupina Orhideja. Skupni 
Božični koncerti so njuni odlični 
uspehi. Orhideja je šestletna skupi
na čednih deklet, šolanih glasov, 
milega petja, mladostnega veselja. 
In tudi zato se jim fantje - Mladika 
- tako radi pridružijo. Prav oni so 
večer imenitno zaključili. 
Občinstvo je bilo navdušeno, prav 
tako tudi predstavnik Pevske zveze 
pri Z K O Slovenije gospod Janez 
Močnik. 
Pevke in pevci so nadvse dostojno 
počastili tudi sveto Cecilijo, zavet-
nico petja, ki je godovala ta dan. 
Tudi župana grosupeljske in dobre-
poljskc občine, gospod Rudolf 
Rome in gospod Tone Jakopič, sta 
bila navdušena nad uspešnim 
večerom in zglednim sodelovan
jem občin na kulturnem področju. 
Pogrešanemu ivanškemu županu 
pa smo podelili kazensko točko za 
dosledno neprisotnost na pevskih 
revijah. 
Našemu prijatelju, ravnatelju OŠ 
Grosuplje gospodu Daretu Gabr
ijelu, ki nam gostoljubja nikoli ne 
odreče, se toplo zahvaljujemo, 
prav tako Urošu za prijetno voden
je-
Pesem je... 
Pevke in pevci, vedno znova se 
veselimo srečanj z vami. 

Tatjana LAMPRET 
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D O D A J M O U S T V A R J A L N O S T I N O V A Z N A N J A 
Znanje velja, ugotavljamo vedno 
znova. Ne samo tisto, ki si ga na
biramo v šolskih klopeh, znanje in 
učenje nas spremlja vse življenje, 
je zahteva časa, če hočemo v ko
rak z njim. In tako tudi dejavnostim 
na ljubiteljskem kulturnem področ
ju dodajamo nova znanja in veden
ja. Izobraževalne seminarje, kij ih 
organizira ZKOS, posamezniki iz 
K D redno spremljajo. Ker pa neka
tere izobraževalne oblike trajajo 
tudi sedem do deset dni in običa
jno še v oddaljenem kraju, je večje 
število udeležencev težko zagoto
viti. Odločili smo se, da organiz
iramo seminarje v domačem okol
ju-
Tako je bilo v organizaciji Z K O 
občin Dobrepolje, Grosuplje in 
Ivančna Gorica izvedenih več sem
inarjev. 
V sodelovanju s Kulturnim dru
štvom in Pihalnim orkestrom Do
brepolje ter ob strokovni po
moči prof. Josipa Mihelčiča je bilo 
izvedeno nadvse uspešno izo
braževanje članov PO Stična in PO 
Dobrepolje. Kar šestdesetim god
benikom je bila uslišana goreča 
želja po znanju, rasti, kvaliteti. In 
dva dneva prijateljevanja v gostol-
jubnem Dobrepolju. Dirigent 
Maks Kozole in Josip Mihelčič 
nista prikrivala navdušenja nad 
uspešnima dnevoma. Dobrepolje 
je bilo počaščeno z velikimi imeni 
slovenske glasbe, piko na i pa je 

dodal evropsko priznani dirigent, 
simpatični Anglež, Simon Robin-
son. 
Imeniten koncert pihalnih or
kestrov v Dobrepolju v nedeljo, 17. 
novembra, je bil rezultat dveh 
napornih, a lepih dni. 
Da, znanje velja tudi zborovodjem. 
Z gospodom Igorjem Švaro, diri
gentom in prijateljem šentviškega 
Tabora slovenskih pevskih zborov, 
smo v šolske klopi povabili naše 
zborovodje. Skupaj so premlevali 
notno gradivo in iskali rešitve za 
čimboljše izvajanje. 
Kako dragoceno je ob ustvarjanju 

znanje, se še posebej zavemo, ko 
začutimo nemoč ob pomanjkanju 
zborovodij. Trenutno kar trije 
zbori, dva mešana in eden moški, 
iščejo vodje. 
Zborovsko petje, to plemenito 
množično delovanje, si zasluži 

.večjo pozornost in skrb. 
Nova znanja, ki jih je Simona Zore 
- Ramovš osvojila na akademiji 
Gitis - Rati v Moskvi, je razgrnila 
v gledališki delavnici Prebujanje. 
Navdušena umetnica uči mlade 
sproščati telo in govorila, pravilno 
dihati, se gibati, skratka osvajati 
veščine, ki so temelj za delo v gled

ališču. Tudi fizično naporno izo
braževanje mladim ne jemlje ve
selja, zaupajo vase, se prepuščajo 
svetu domišljije, drznim pticam 
sanj. 
Dajmo jim živeti, njihova moč je 
neslutena. Vse v življenju ima svoj 
smisel. 
December bo vesel in radoživ, 
prazničen, v novem letu pa spet k 
novim ciljem, novim spoznanjem 
in znanjem. 
Pričakujemo in si želimo, da bo 
Ministrstvo za kulturo R Slovenije 
tudi vnaprej znalo prisluhniti našim 
potrebam in izobraževalne akcije 
finančno podpiralo. 

Tatjana LAMPRET 

" I g r a l c i s o p r i š l i " 
dreti skozi zunanjo skorjo do nji
hovih misli. Večina je sproščena. 
Iskreno navudšenje jim berem iz 

Tokrat v Knjižnico Grosuplje. Pr- (Kekec, Pustota, Družinski dnev- oči. 
ijetno srečanje je pregnalo hlad in 
pustoto mokregajesenskega večera 
in poročna soba ob knjižnici v 
Koščakovi hiši je bila ta večer še 
posebej prijazna. Uvodni zvoki 
harmonike simpatičnega Deana 
Zavašnika so nas popeljali v ra
dostni svet čiste narave - v Kekče-
vo deželo, kamor nas je tolikokrat 
in nas vedno znova vabi s svojo 
filmsko trilogijo o Kekcu naš ro
jak, gost večera, gospod Jože Gale. 
Gospod Galeje bil igralec, režiser, 
redni profesor in rektor na AGR-
FT. Pred leti smo se v Grosupljem 
srečali z njim kot režiserjem 

Stopimo v novo leto z lepoto v srcu, 
kajti lepota je vse, 

kar na zemlji vemo 
in kar je treba vedeti 

STRANKE SLOVENSKE POMLADI 
v občini GROSUPLJE 

V A B I J O 
svoje članice, člane in simpatizerje 

• na prireditev ob DNEVU SAMOSTOJNOSTI, 
23. DECEMBRA 1996, ob 18,00 (Kulturni dom Grosuplje) 
(pogostitev bo pripravil A K T I V KMEČKIH ŽENA); 
• na BOŽIČNO-NOVOLETNO SREČANJE, 
27. decembra, ob 18,00 (Družbeni dom Grosuplje). 
Skupaj z Vami želimo počastiti državni praznik D A N S A M O 
STOJNOSTI in nazdraviti prihajajočemu letu 1997, da bi bilo ZDRA
V O , USPEŠNO, V E S E L O IN Z A D O V O L J N O . 

Vabijo STRANKE SLOVENSKE POMLADI 

Socialdemokratska stranka (SLS) 
Slovenska ljudska stranka (SLS) 

Slovenski krščanski demokrati (SKD) 
in župan g. RUDI ROME 

nik, Tuja dežela, Onkraj, Vrnil se 
bom, Ljubezen nam je vsem v 
pogubo), sedaj pa je med nami kot 
pisatelj. Franci Šali, direktor Do
lenjske založbe, pesnik in goreč 
kulturni delavec je v sproščenem 
pogovoru z avtorjem predstavil 
njegove spomine Igralci so prišli. 
Vabljiva knjiga spominov na par
tizanska leta, na življenje partizan
skega kulturnika - igralca. To je 
barvita izpoved o usodi sloven
skega naroda v usodno nevarnih 
časih; o igralstvu kot o svojevrstni 
čarovniji. 
"Med mitingom v grosupeljskem 
sokolskem domu opazujem obraze 
v dvorani. Krajan sem, poznam jih 
in oni mene. Čeprav so leta odsot
nosti opravila svoje, skušam pro-

Neprestano potujemo. Ivančna 
Gorica, Višnja Gora, Šmarje, Škof
ljica. V teh dneh se nam je prikl
jučila še Ema Starčeva. Pred Nem
ci je pribežala v Ljubljano iz 
Maribora in se vključila v Dramo 
SNG. Kvartet sester Stritarje slov
el že v predvojnih dneh po izjem
no ubranih, kultiviranih glasovih in 
odličnih interpretacijah. Zdaj je 
popestril in obogatil naš program." 
Knjigoje izdala Dolenjska založba 
Novo mesto, s katero Z K O Grosu
plje že več let sodeluje in seveda 
prijateljuje s prijetnimi Dolenjci. 
Vsi , ki so si želeli srečanja z roja
kom Jožetom Galetom, so doživeli 
prijeten večer in v svoje domove 
ponesli "Igralce". 

Tatjana LAMPRET 

V živahni ljubiteljski kulturni de
javnosti že daljši čas pogrešamo 
ples, saj ni društva oz. skupin, ki 
bi se z le - tem kontiunirano uk
varjala. 
Z K O Slovenije že vrsto let orga
nizira in izvaja dokaj izvirne ob
like sodobnega plesnega izo
braževanja, odziva iz našega okol
ja pa ni. 
Ponovno vabimo posameznike in 
skupine, da se nam oglasijo, nam 
sporočijo ali se želijo izobraževati 
kot vodje, mentorji ali plesalci. 
- Spomladanska plesna šola '97 
bo v Ljubljani od 28. aprila do 2. 
maja 1997, 

- poletna pa od 24. junija do 4. juli
ja; 
- Plesna miniatura '97 - rep. tek
movanje mladih plesnih ustvarjal
cev bo 18. maja v Celju. 
Načrtovanih je še več manjših sem
inarjev in srečanj. 
Pričakujemo vaš odziv! 

ZVEZA KULTURNIH 
ORGANIZACIJ 

OBČINE GROSUPLJE 
Tatjana LAMPRET 
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SEGE IN NAVADE OB BOŽICU 
Kljub dejstvu, da Božič ni največji 
in najstarejši krščanski praznik, mu 
ljudje pripisujejo velik pomen, saj 
je v stoletjih zvezal nase celo vrs
to najrazličnejših kulturnih prvin-
šeg in navad. Praznovanje tako 
velikega praznika kot je Božič ima 
zlasti družinsko obeležje. S tem, ko 
se praznik ohranja kot družinski, 
se poraja vprašanje, zakaj ga ljud
je doživljajo prav na ta način;nanj 
skušam odgovoriti s podrobnejšim 
pregledom oblik tega praznovan
ja. 
Po vseh hribih in gričih naše dežele 
so dolga stoletja v spomin na ta 
stari praznik goreli kresovi. Naši 
predniki so tisti dan pričakovali, da 
pride sin starega Svaroga, mladi 
Svarožič, ki seje kasneje v krščan
ski dobi preimenoval v Božič. 
Tako v naših kot v ostalih krajih je 
bilo značilno, da je bil dan pred 
Božičem tako v cerkvenem bo
goslužju kot v verni slovenski 
družini radosten in poln pričako
vanj. Zjutraj so se ljudje številno 
udeležili svete maše. Po njej so si 
v cerkvi natočili blagoslovljene 
vode za kropljenje na sveti večer 
in še za večer po njej. Dan pred 
Božičem je strogo zapovedan post 
in te zapovedi so se zlasti verni 
ljudje zelo strogo držali. Gospod
inje so bile na ta dan zelo delovne. 
Poleg čiščenja, so imele tudi peko, 
speči so morale poseben praznični 

kruh, takoimenovani Božični kruh; 
ta je ležal na mizi vse božične 
praznike do Svetih Treh kraljev. 
Najvežnejše opravilo so predstav
ljale jaslice. Vsi otroci so se skrbo 
držali doma. Pomembne so bile, 
ker se je ob njih družina na sveto 
noč, sveti dan in vso božično dobo 
zbirala, molila in prepevala. Po 
starem izročilu so imele jaslice 
svoje častno mesto, kije bilo v kotu 
za mizo pod križem, v takoimeno-
vanem "Bogkovem kotu". Okoli 
križa so spletli venec, pod njim so 
naredili hrib -Betlehem, ob vzno
žju hriba pa so postavili hlevček s 
sveto družino in pastirji. Pod strop 
so obesili še angela z napis-
om:"Slava Bogu na višavah in na 
zemlji mir ljudem". 
Takšen Betlehem je še dan danes 
prisoten v marsikateri kmečki hiši, 
le da se mu je pridružilo še božično 
drevesce. 
Prišel je sveti večer, ko so se vsi 
družinski člani zbrali pod domačo 
streho, da bi ob lepih običajih 
doživeli svetost božičnih praznik
ov. Mati je imela nalogo, da 
pripravi družinsko mizo. 
Pogled nazaj v preteklost nam 
pove, da so naši predniki v pogan
skih časih slovesno darovali bo
govom za srečo v novem sončnem 
letu. Med temi darovanji je bil zelo 
pomemben kruh, zato je bilo 
pomembno, da gaje mati dala na 

mizo. Zbrana družina je za mizo 
obvezno molila. 
Koje v cerkvi zazvonilo avemari-
jo, je bil čas za kropljenje. Iz bla
goslovljenega lesa so napravili 
ogenj v kako posodo, dali vanjo 
kadilo, mati pa je vzela še bla
goslovljeno vodo ter skupaj z 
možem odšla kadit in kropit po 
vseh prostorih. Namen tega zakra
menta je bil , da bi sebe, svojo 
družino, živino in vse imetje zavar
ovali pred zlimi silami. Tu gre za 
prastar krščanski običaj. V naših 
krajih je bila navada, daje gospo
dar poleg hiše pokropil tudi polja, 
travnike in gozdove ter jih s tem 
zaščitil pred nevarnostmi. K temu 
naj dodam, daje to delo opravljal 
tudi duhovnik. Ta obred je priso
ten še danes, vendar pa nič več v 
tolikšni meri kot nekoč. 
Po tem opravilu je bilo v navadi, 
da so prižgali blagoslovljeno 
svečo, kije klicala v spomin, da se 
je rodil Jezus Kristus. 
Na božično noč so obudili tudi spo
mini na pokojne. Mnogim se je 
zdelo, da se bodo pokojni vrnili. 
Pravili so, da obiščejo verne duše 
med polnočnico svojo rojstno hišo 
in da takrat mora biti miza lepo 
obložena. 
Veliko veselje pa je predstavljalo 
tudi obiskovanje polnočnic. Kaj je 
bilo lepšega, kot z gorečimi bakla
mi iti k polnočkam. Obiskovanja 
so se navadno udeležili vsi dru
žinski člani, razen najmlajših ter 
starejših ljudi. 

Pri vseh naštetih šegah in navadah 
pa so ljudje v naši okolici poznali 
številne vraže, ki so bile povezane 
s tem praznikom. 
-Na sveti večer med 11. Jn 12. uro 
se med seboj pogovarja živina. 
-Pod prt daj denar, vse leto ti ga nc 
bo manjkalo. 
-Na Božič ne jej jabolk, da ne do
biš lišaja. H^^*2J^fA}':.-'-' tfjkt* 
-Če je bila božična noč jasna, so 
zahajala dekleta rada k stoječi 
vodi, da bi videle svojo prihodnost, 
predvsem obraz bodočega moža. 
-Če se dekle ni moglo omOžiti, je 
bilo najbolje, daje šla na božični 
večer v drvarnico po drva, ko je 
zvon prvič vabil k polnočnici; 
ženin je zagotovo prišel. 
Vse naštete šege in navade so 
kljub skromnejšemu praznovanju 
pomenile družinam veliko, globlje 
so tudi dojemali vsebino in pomen 
praznika, kar je bila posledica in
tenzivnejše verske vzgoje. Nave
zanost na praznovanje božiča je 
utemeljena s tradicijo, saj je med 
odraslimi veliko takih, ki praznu
jejo božič že zaradi tega, ker je to 
edini praznik, ki so ga res prazno
vali vsako leto že od otroštva. 
Kljub temu, da so mnoge sesta
vine praznika izgubile svoj značaj, 
pa dan danes vse več družin zo
pet daje poudarek prav Božiču, 
ker gre za prijeten družinski 
praznik, ko se druž ina zbere 
skupaj, ker vlada praznično V-
zdušje. 

Vladka TRONTEU 
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Grosupeljska gamsja družina na Grossglocknerju in M I Blancu 
Naj cilja sezone članov PD Grosu
plje sta bila najvišji vrh Avstrije 
Grossglokner, ki je visok 3798 m 
in najvišji vrh Evrope Mt. Blanc, ki 
jc visok 4807 m. Ker oba vrhova že 
krepko presegata mejo večnega sne
ga, istočasno pa sta tudi izjemno 
strma, smo se kar nekaj časa pri
pravljali na oba podviga. Vzpon na 
vrhove blizu 4000 ali nad 4000 
metrov zahteva ne samo dobro 
telesno kondicijo, ampak tudi psi
hično. Zrak je v teh višinah že red
kejši, število utripov srca se že v 
mirujočem stanju poveča za okoli 
20, nekoliko naraste tudi krvni tlak 
in telo za to potrebuje še več kisi
ka, ki pa gaje v razdredčenem zra
ku manj. Kondicijo za oba ciljasmo 
tako nabirali na Škrlatici 2738m, 
Bavškem Gamsovcu 2392m, Ra-
zorju 2601m, Poliškem Špiku 

2753m, Špiku Hude police 2420m 
ter še po številnih nižjih kucljih 
alpskega in predalpskega sveta. V 
ta namen smo primerne izkušnje 
nabirali tudi že pozimi z zimskimi 
vzponi na Višcvnik 2050m, Koto-
vo sedlo 2200m, Prvi Vogel 2182m, 
Snežnik 1796m, Visoko Ponco 
2602m in še kaj. Iz vseh višjih 
vrhov smo ob jasnem vremenu v 
daljavi iskali naš Grossglokner, do 
Mt. Blanca pa naše oko nc seže. 
Tako smo tudi s Škrlatice poslali 
pozdrav v daljino proti severu in že 
nestrpno pričakovali naš prvi naj 
cilj sezone. Še en teden! Kaj vse še 
potrebujem! Kondicije bo gotovo 
dovolj.! Pa še dereze, plezalni pas, 
vrvi, vponke, pri pregledu opreme 
pa potarnajo še stari čevlji! Res so 
stari in prestali so marsikaj, vendar 
še niso za staro šaro, a za Gross-

glockncr so potrebni boljši. Čevlji 
so najpomembnejša oprema. Oble
ka mora biti primerna za zimske 
ture. Ledeniki, strmine in visoke 
stene zahtevajo drugačno opremo. 
Vreme? Nekam kislo se drži, a 
napoved jc vzpodbudna. Še zadnji 
pozdrav in odrinemo zgodaj zjutraj. 
Poti sledimo samo po napisih, zdani 
se šele onkraj Spittala v dolini reke 
Moli, v Hciligcnbluttu pri znamen
iti cerkvi Sv. Krvi še vsi spijo! 
Francclj kaže pot naprej. Ovinkov, 
da se ti zvrti, volan komaj vse sle
di, cesta pa kar gor in gor. Že smo 
nad 2000, avtomobilski cilj pa se 
kaže še daleč visoko pred nami. 
Avto žc malo kiha, ko proti višini 
Mojstrovke (2332m) sopiha. Kako 
težki so nahrbtniki! Le kaj vse smo 
naložili? Pod 20 kg nobeden! Gre
mo! 

Vrh, ki je šc ves v oblakih, že kliče. 
Hofmanshuttc, ledenik Pasterzc in 
nato strmo navzgor. Kdo ve, kaj jc 
pravi ledenik? Široka dolina kot 
Radensko polje, led prekril bi Ko-
panjski grič čez in čez. Pa razpoke, 
da sam nc prideš ven. Tam na ledu 
ogromna skala - balvan - zastonj sc 
pelje v dolino. Tam žubori potoček 
in izgine sredi ledu v globino. Pa 
visoko gori naokoli vse polno ledu, 
kot da bil bi sredi ledene dobe. Po 
dveh urah grizenja kolen so za nad
aljevanje potrebne dereze, vrvi, 
cepin. Kondicije, za katero smo 
mislili, da jc jc dovolj, počasi zman
jkuje. Kolona se ustavi. Kaj jc? 
Sopiham, sopiha, sopihajo, oddah
nem, pa zopet sopiham, noge pa vse 
bolj težke. Nc samo moje! Število 
vdihov sc močno poveča, srčni utrip 
sc podvoji! 3300! Atojcto! Redek 
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zrak! Tega nismo vajeni, saj so naši i« Martin osvojili tudi Mt. Blanc -
kuclji 1000 metrov nižje! Višje gori 4807 m visok vrh na meji med Fran-
zaglcdamo naš dnevni cilj - Alder- j im in Italijo! Tam je zrak še bolj 
shiittc. Še pol ure. Ne! Šc eno " r * 3 $ l l & i n P° P o r o č i l i n S T A t u d i n i 

in pol se vlečemo, kot da bi bi\$M$mbz povečanega srčnega utripa 
prvič v hribih! Končno koča! 3450 
metrov nad morjem! Dolina je 
globoko pod nami. 6 ur! Počitek 
tekne, pa tudi Nudellsuppc, Bicr, 
Tcc, a Barcaffc šc najbolj. 
Najbolj zagnani in navdušeni kar 
niso imeli obstanka. Na vrh bi na
jraje šc isto popoldne. Vrh seveda 
vleče, mladi bi šli, starejši mladin
ci pa pravijo, da bo zjutraj sonce. 
Po^panju bo šlo lažje naprej, pa 

•.aBU&iatizacija jc potrebna. In 
xg8prcj veliko lažje, tudi 

p po triglavsko. Str-
Iš Rblena, strogo varo-

$)fc(̂ fhko tudi nevarna, 
ši tudi zdrsa. Nc gre in 
ojiš in čakaš. Zakaj? 

Gncčc"ža 4 ure do vrha! Končno 
vrh! 3798 m! A l i jc res? Pa saj 
naprej ni ničesar več! Gleda oko|j 
in "nc veš, kaj bi počel"! Bravc»jjiHM 
Čestitke in cmoki, poziranje, 
kanje! Obljubljena gora! Lcpo?» 
Megla! Nič zato. To vrhu nc od
vzame njegove veličine. Nam pa jc 
gora kljub temu omogočila dostop 
in nas ni zavrnila. Hvala! Umakni 
se! Kam? Ja, dol! Aaa!? Šc drugi bi 
radi gor! Pa zopet potistem ozkem 
grebenu, ko nimaš; sfllrap: 
piti, pa se mo 
ki lezejo na o K ^ ^ ^ i e 
navpično, dc^n 
odsekano, z a ^ 
se del, ko nirn«* 
je šlo precej bolj htfSfesa 
samo leti, zlasti ko sna 
in tovarišu pobegneš z vrvi. Nc, ne! 
Dereze nazaj! Spodaj jc šc cn le
denik, po katerem šc nc gre brez 
ježevk! Nato šc malo kopne hoje, 
prečenje Pastcrzc, pa najhujši del 
ture! 200 metrov navzgor do avto
mobilov! Sanje? Skoraj bi rekel! Še 
skok in žc smo doma! Cmok! Kako 

m ' 0 ' ^ P c t g r c m o > drugo leto še 
*^V*šjc! 

8j "srce pa gor mi sili, 
nazaj v planinski raj! 
O, zlatih dni spomin 
me vleče na planine, 
po njih srce mi ginc, 
saj jaz planin sem sin! 
Tedaj nazaj, 
nazaj v planinski raj!" 
Gregorčič nam jc kar blizi*|^aj pog
osto zahajamo tudi 
ki gorski svet. £ \ 
Grossglockner, 3̂7 . 
Vera, Franci, Mp*a& 
Boštjan, Slavko, J-ul" 
in avtor članka. * 
Nekaj dni pred tem so^anejp^Tetnc 

P Srttgii 
dereze 

5tejrodvojcncga vdiha. Pravijo, da 
jc na Mt. Blancu za 2 litra kisika 
potrebno vdihniti kar 111 litrov zra
ka, na Triglavu pa malo manj kot 
70 litrov. Razlika je očitna! Bravo! 
Čestitamo! Malo pa tudi zavidamo, 
saj so nam kar potiho pobegnili, pa 
šc v takšnem vremenu, da sc nam 
jc kar odštekano zdelo! No, ja! Ti

soč kilometrov proti zahodu pihajo 
druge sapice. Drugo leto bodo nam 
kazali pot! Sicer pa jc tudi žc Mt. 
Blanc postal za mnoge samo tekaš
ki cilj in menda znaša čas vzpona 
iz Chamonixa in povratek le dobrih 
5 (pet) ur za 3800 metro^vzpona 
in ravno toliko spusta^JJtj&aSši 
junaki so na svojemTraSlKJSH^Ifl 
malo uživali v lepoMrj" 

•pokrajine. 
Dekletom in fantom raznih športnih, 
rekreacijskih, kinoloških in polhar
skih društev menda nc moremo 

konkurirati za športnika leta občine 
Grosuplje, ker planinarjenjc menda 
ne spada v športno rekreacijsko ude-
jstvovanje. Čestitkam dobitnikom 
tega odlikovanja se tudi mi pri
družujemo, vendar jc verjetno le 
malokdo od le teh sposoben opravi
ti vse te vzpone. Posamezni člani 
društva so v letošnjem letu opravili 
od 20 do 30 zahtevnejših vzponov! 
Naše geslo jc in ostane "Zdrav duh 
v zdravem telesu in v čistem planin
skem zraku!" 

Tine OBLAK 
v 

SKAKALCI SSK RAČNA ZAKUUČILI USPEŠNO SEZONO 
Za smučarsko skakalni klub "RAČ
N A " ni bilo leto 1996 samo prestop
no, bilo jc tud^r^^rtno, kajti ure
sničile so sc nam dolgoletne želje, 
zgraditi letno zTrasta^kakalni cen
ter, kije prvi na tem koncu Slovenije 
/Dolenjske/. Tako smo v letošnjem 
letu pripravili štiri skakalnice za 
pokritje s plasitčno maso /6m, 12m, 
20m, 30m/, tako, da bomo v leju 

ali997 začeli z normalnimi trcR 

plastično maso in dosegli za nas kar 
nekaj WWli^8ultatov. Pa si poglej
mo le nam^S^ uvrstitve: 
5. mesti Scjfa do 9 let -Dani MIŠ-

LUNOVIČ 
2. mesto dečki do 11 let -Bojan 

ŠTRUBELJ 
6. mesto dečki do 11 let -Marko 

ŠTRUBELJ 
3. mesto dečki do 

STARIČ 
dbma. Kajti brez plastičnih ska1 

sc tega športa ne da normalno razvi-* 
jati. Čakati samo na zimo in sneg ne 
gre več, saj se največje tehnike sko
ka otroci naučijo ravno čez leto na 
plastičnih skakalnicah. Zgradili smo 
tudi zajetje za vodo in hidrantno 
omrežje okrog skakalnic, tako, da 
imamo možnost zasneževanja v 
primeru suhe in hladne zime. Zgra
dili smo tudi klubske prostore, kjer 
imajo otroci garderobo in učilnico 
in kupili smo kombi za prevoz otrok 
na treninge in tekme. Skratka, poj
avili smo temelje, po katerih SOKUH 

smučarski skoki začnejo na teirfjji 
cu Slovenije normalno razvijati^Jp&ffckalca kluba, 
Kljub temu, da nismo imeli plas-~ T i sta skakala na 
ličnih skakalnic doma, smo čez leto 100 m skakalni-
trcnirali pri drugih klubih po Slov- ci. 
eniji, ki tc objekte žc imajo pokrite s Ob tej priliki va-

mesto dečki do 14 let - Grcgor-
V E R B A ^ S ^ 

12. mest©yjč |Sj^l5 let - Gregor 
P O ( 5 » ^ ^ S ^ 

Pet dnrpl^W(raMfc<|pnih priprav pa 
smo imen -(pora Avstriji, v Beljaku, 
kjer so zgradili najsodobnejši ska
kalni center v 
Evropi. Tako, da 
sta 13-lctni Gre
gor V E R B A J S 
in 15-lctni Gre
gor PODRŽAJ 
ifepcšno prestala 
SjJSSHpjjn klubski 

aj sta prva 

bim vse mlade, ki vasGpmx[ vese
l i , pridružite se nam /vsftf6premo 
dobite v klubu/v klubu na Čušperku 
ali na telefon kluba 764-261, kjer 
dobite vse informacije. , ifjf 
Seveda vsega tega no&£| 
sredstev naših sponzi 
občine Grosuplje, kajerl 

i_»#&valjujemo in srn" 
13 let - Tomaž gajo sredstva tud 

* ^|Svcdajo, kako pome 
za razvoj mladega človekH xKŠpi 
želja nas vseh, ki delamo v športu, 
jc , da naj bi sc vsak otrok ukvarjal s 
športom. 
Smučarski pozdrav! 

SSK RAČNA 
Lojze VERBAJS 

K O Š A R K A 
Zveza športnih organizacij Grosu
plje je v sodelovanju z ŠD Grosu
plje v mesecu novembru izvedla 
občinsko prvenstvo v košarki 
(trojke). Odziv ekip je bil pre
senetljiv, saj je bilo to tekmovanje 

KONČNA LESTVICA ZA LETO 1996 

organizirano prvič v ligaški obli
ki. Na prvenstvu je sodelovalo 8 
ekip. Tekme so bile zelo napete in 

Aj&lJ^JČ£ne, saj se je kar 8 tekem 
>)«MJgtt> z najmanjšo možno razli-
MJipjpi* 20). Prvouvrščeni ekipi pa 
sta si pridobili pravico nastopa na 
medobčinskem prvenstvu, ki bo 
letos decembra v občini Dobrepol-

je. Za nepristransko sojenje pa 
je potrebno pohvaliti košarkaša 
sodnika Alq j£ ž&an^fr Borisa 
Legana.J 
ŠMARJU' 
IGOR 
BORI 
C E G L A I ^ 

ŠMARJE STARI 
LOCTITE 
ŠD GROSUPLJE 
TA LESENI 
TOO FAST FOR Y O $ K i ^ 
ŠMARJE M L A D I 
P A L M A C L U B 
V E T E R A N I 

v p * £ > Č K 
l t f f b Č K 
8 TOČK 
6 TOČK 
4 TOČKE 
4 TOČKE 
0TOČK 
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"PROMET V NAŠEM KRAJU" 
POROČILO KOMISIJE ZA IZBOR LIKOVNIH IN 
LITERARNIH PRISPEVKOV 
Svet za vzgojo in preventivo v cest
nem prometu pri občini Grosuplje 
je v okviru svojih dejavnosti v ted
nu prometne varnosti objavil javni 
natečaj za likovna in literarna dela 
osnovnošolcev na temo "PROMET 
V NAŠEM K R A J U " . Na razpis so 
se javile naslednje šole iz občine: 
OŠ Adamičeva c , OŠ Tovarniška 
c. in podružnični šoli Polica in 
Žalna. Člani komisije v sestavi 
Olga Žitnik, Marjan Perme in Olga 
Tomažič, smo vse prispevke temel
jito pregledali in izmed dobrih na
log izbrali najboljše. 
Nagrade za likovne prispevke 
bodo prejeli: 
1. nagrada: NATAŠA VOJE, 8.A, 
OŠ Adamičeva c. 
2. nagrada: PAŽIN LUCIJA, 2.r, 
OŠ Polica 
2. nagrada: KATJA VIDIC, 2.B, 
OŠ Tovarniška c. 
3. nagrada: VITO KRIŽMAN, 
4. B, OŠ Adamičeva c. 
Nagrade za literarna dela pa so 
razdeljena takole: 
1. nagrada: BLAŽ G R U D E N , 2.b. 
OŠ Tovarniška c. 
2. nagrada: M I H A KORENČ, 6.b, 
OŠ Adamičeva 
3. nagrada: A N J A L A H , MONI-
K A P O T O K A R IN ERIKA BR-

L A N 3.r. OŠ Žalna 
Vse prejete literarne prispevke 
bomo odstopili časopisu Grosupel
jski odmevi ter radiu Zeleni val, ki 
jih bosta po svoji izbiri uvrstila v 
svoj program, oziroma jih javno 
predstavila. 
Člani komisije čestitamo vsem 
sodelujočim in njihovim mentor
jem, še posebno pa nagrajencem. 
Nagrade bodo prejeli naknadno. 

Za komisijo: Olga TOMAŽIČ 

PROMET V M O J E M KRAJU 
Vnašem kraju je zelo gost prom
et. Posebno kadar se vozniki 
vračajo iz tovaren. Takrat mo
ram pri prečkanju ceste zelo 
paziti. Želel bi si, da pri nas 
postavijo semaforje. Takrat bi 
lažje prečkal cesto. Tudi v moji 
u l i c i , Pod gozdom, si žel im 
pločnik. Poleti veliko kolesarim, 
zato si želim tudi kolesarsko ste
zo, ki j ih pri nas sploh ni. Pred 
železniškim prehodom v Brezjah 
bi morale biti zapornice. Vesel 
sem, kadar vidim policaje, da 
urejajo promet. Takrat se po
čutim varnejšega. 

Blaž GRUDEN, 2.B, 
Tovarniška cesta 14 

MOJA PROMETNA NESRE
ČA 
Ko sem bil star pet let, sem se 
naučil voziti s kolesom. 
Imel sem star poni, ki mije bil pre
velik. Sedež mi je segal do prsne
ga koša. Toda to me ni čisto nič 
motilo. Veselo sem se vozil s kole
som gor in dol. Takrat naša cesta 
še ni bila asfaltirana, zato sem 
nekajkrat tudi "zajčka ujel", kot je 
rekel moj ati. Dobil sem prasko ali 
dve, včasih je tekla kri, a je bilo 
kmalu vse pozabljeno, jaz pa spet 
na kolesu. 
Ko mi je bilo šest let, se je na sos
ednjo cesto priselil fant, s katerim 
sva se hitro spoprijateljila. Bil je 
eno leto in pol starejši od mene ter 
je imel boljše kolo - s 15 presta
vami. Kadar sva se peljala, je bil 
vedno hitrejši od mene in me je 
grizla rahla zavist. A je bila kmalu 
pozabljena tistega dne, ko mi gaje 
posodil do vrha ulice in nazaj do 
naše hiše. Takoj sem se usedel na 
sedež, seveda s prijateljevo po
močjo, ker sem bil premajhen, da 
bi zlezel sam na kolo. Mislil sem 
si: le poglej me, kje se peljem: na 
kolesu s petnajstimi prestavami. 
Zapeljal sem se, kot da imam to 
kolo že najmanj tri leta. Počasi in 
samozavestno sem se peljal ter 
gledal, če me kdo opazuje. Nikog
ar ni bilo, zato sem se užaljeno 
odpeljal nazaj. Prijatelj meje gled
al in mi zaploskal, ko sem prišel 
do njega, a sedaj se je zgodilo 

nekaj zelo hudega. Nisem našel 
zavor. Pozabil sem, da ima to kolo 
zavore pri krmilu in ne pri pedalih 
s potiskom nazaj. Našel sem jih še 
ravno pravi čas, da se nisem zale
tel v avto, ki je bil prakiran ob robu 
ceste. Po tem dogodku mu nisem 
več zavidal tega kolesa. Sam se 
imel še vedno svoje staro kolo, na 
katerega sem bil še vedno zelo 
ponosen, saj sem vedel, da nekoč 
niso imeli niti takega. Nato pa sem 
tri mesece po tem dogodku storil 
hudo napako. Prijatelju sem pred
lagal, da bi šla tekmovat po naši in 
njihovi cesti. Sprejel je. To pa je 
že druga zgodba, ki sem jo k sreči 
uspešno prestal, a sem zdaj mnogo 
previdnejši, kadar sem udeleženec 
v prometu. 

Miha KORENČ, 6.B, 
enota Adamičeva 

PREHITER PROMET 
Avto, avto, zakaj tako hitiš, 
saj lahko nesrečo povzročiš? 
Kolesar po pločniku hiti 
in brez glave se v pešca zaleti. 
Pešec ponoči brez kresničke hiti, 
zato se avto vanj zaleti. 
Dedek gluhi čez progo hiti, 
tam ga vlak dobi. 
Pazite se hitrega prometa, 
kajti lahko se zgodi nesreča. 
Anja L A H , Monika POTOKAR, 
Erika B R L A N 

3. razred OŠ Žalna, mentor: 
Lidija KASTELIC 

KOTIČEK Z A K M E T I J C E * * KOTIČEK Z A K M E T I J C E 

ORGANSKO BIOLOŠKO KMETIJSTVO V AVSTRIJI 

Pri nas v Sloveniji je kar precej 
kmetov, ki hočejo svoje pridelke 
pridelovati (in jih tudi pridelujejo) 
! ter tržiti na naravi prijazen način, 
kar pomeni uporaba samo do
ločenih pripravkov za gnojenje in 
zaščito, ki so dovoljeni. Vendar je 
problem ta, ko moramo reči, da pri 
nas žal še ni ustrezne zakonodaje 
in s tem tudi pravil, ki bi določala, 
kaj vse spada pod ta pojem. 
Pa poglejmo, kako to poteka v 
Avstriji, kjer so kar nekaj časa pred 
nami. 
Tako imenovano biološko oz. 
naravi prijazno kmetijstvo v sos
ednji Avstriji že od leta 1990 str
mo narašča. Leta 1995 je na tak 
način kmetovalo 22.875 kmetij na 
okoli 340.000 ha. Do konca leta 
1996 pričakujejo dvig na 35.000 

kmetij oz. 15 % vseh kmetij (vir: 
Okologie und Landbau, 1, 1996, s. 
27 - 32). 
Že v 60*-ih letih se je delo v ra
zličnih skupinah začelo odvijati 
intenzivneje. V tistem času ni bilo 
kontrolnih služb inje vse temelji
lo na zaupanju. S povečevanjem 
števila kmetij in ugotovitvijo, da se 
"bio" pridelki lažje prodajajo, je 
nastopila potreba po zakonski ure
ditvi. Leta 1985 so izdelali prve 
zakonske osnove za rastlinsko pre
delalo v avstrijskem prehramben
em kodeksu, 1990 pa so bila vne
sena pravila za živinorejo. Po 
priključitvi v EU so prevzeli tudi 
vse standarde E U , zapisane v 
pravilih EU VO 2092/91. Kljub 
temu pa so pravila nekaterih 
združenj še ostrejša. 

Subvencije 
Do leta 1989 je število bio kmetij 
počasi naraščalo, pridelke so v 
glavnem prodali na kmetijah, 
tržnicah ali v manjših specializ
iranih trgovinah. Leta 1989 so v 
treh deželah (Štajerska, Spodnja in 
Zg. Avstrija) pričeli s subvencijami 
takih kmetij, leta 1991 so začeli s 
premijami za vzpodbujanje preus
meritve iz konvencionalncga v or
gansko biološko kmetovanje na 
državni ravni, od leta 1992 dalje 
pa prejemajo subvencije tako 
kmetije v prehodni dveletni fazi, 
kot tudi že organsko biološke 
kmetije. V letu 1989 je bilo iz
plačanih 2 mio ATS subvencij, leta 
1994 pa že 214 mio ATS. Letos 
pričakujejo, da bo vsota presegla 
1 milijardo ATS. 
Za različne vrste pridelave so sub
vencije različne. Za ta naravi pri
jazen način kmetovanja dobi 

kmetija po ha: 
- specialnih kultur (tudi vinograd
ništvo) 10.000 ATS 
-vrtnin 6.000 ATS 
- poljščin 4.500 ATS 
- trajnega travinja 3.000 ATS 
Poleg tega prejmejo še dodatna 
nadomestila za plačilo kontrolnih 
služb in plačilo članarin v zdru
ženjih v višini 5.000 ATS ter tudi 
vse sicer običajne premije za 
kmetije npr. na nagnjenih terenih, 
vodozaščitnih pasovih. Dobivajo 
tudi degresivne premije kot pomoč 
zaradi znižanja cen kmetijskih 
pridelkov ob vstopu v EU. 
Subvencije za naravi prijazno - bio 
kmetovanje pokrivajo v enakih 
deležih država, dežela in EU. 
Naslednjič: Pravila in poslovanje 
ter kontrola v združenjih biopride-
lovalcev 

Kmetijska svetovalna služba 
Irma Lekan 

tlim w 



P I S M A B R A L C E V * * * P I S M A B R A L C E V 

G R O S U P L J E - K D O B O T E B E L J U B I L ? 
(osebno razmišljanje - III) 
Za uvod v moje razmišljanje bom vzel kot 
izhodišče novo Osnovno šolo v Šmarju Sap. 
Bil sem na otvoritvi, lepa stavba - govorim o 
notranjosti, toda kot arhitekturnega laika me pri 
vsem tem kompleksu šole v Šmarju Sap moti 
arhitekturna neskladnost z našo krajino in našim 
prostorom. 
Stara osnovna šola s primerno dvokapnico se 
lepo vključuje v naše urbano okolje, toda po 
mojem mnenju drugi del, to je novi prizidek s 
svojo streho popolnoma negira to skladje v tej 
celoti. 
Streha je obrnjena navznoter, zdi se mi, da to 
še ni najhujše - najhujša arhitekturna napaka 
se mi zdi, da vmesni del, ki je sedaj kot ravna 
streha ali terasa, ni pokrit. Težko si predstavl
jam, kaj bo, ko bo zapadlo meter snega in ko 
bo po nekaj letih - to vemo iz prakse - potrebno 
popravljati hidroizolacijo, s tem pa tudi 
notranjost avle v novem prizidku. Kot arhitek
turnega laika pa me pri tej stavbi moti tudi pre
več steklenih površin, ki so po mojem mnenju 
nepotrebne že zaradi ekološko ogrevalnih 
razmerij v novem prizidku. Še hujši pa se mi 
zdi pogled na prizidek telovadnice. Dograditev 
nekih izhodnih ploščadi za primer požara in 
postavljena zaščitna žična ograja na strehi te
lovadnice me vedno, ko se peljem mimo, spom
ni na zelo slabo rešitev tega problema. 
Zakaj to pišem? Pišem ko občan, kot davko
plačevalec in bi rad, da ostane napisano, ko 
bomo čez nekaj let zopet popravljali objekt v 
Šmarju Sap in seveda bomo pri tem davko
plačevalci tisti, ki bomo morali poravnati račune 
zaradi takih zgrešenih rešitev. 
Preselimo se v Grosuplje na bencinsko črpal
ko. Pred adaptacijo je imela nadstrešek, tako 
da so stranke in uslužbenci Petrola lahko ostali 
na suhem pod streho. 
Petrol je za svoje uslužbence poskrbel tako, da 
je uvedel samopostrežni način postrežbe in ti 
so v stavbi na suhem. Toda mi, občani in stranke 
Petrola, katerim naj bi bila bencinska črpalka 
namenjena, naj stojimo na dežju, snegu ali z 
dežnikom v roki, ko si bomo morali sami na
točiti gorivo. 
Vprašujem župana in občinsko upravo, kako 
zagovarja tako rešitev, naj da izčrpen odgovor, 
kdo je odgovoren in kaj bo ukrenjeno, da bo 
bencinska črpalka dobila ustrezen nadstrešek. 
Poglejmo šc na neko novo področje. Grosupl
je bo dobilo novo šolo v Brinju. Bilje izveden 
javni razpis in bila je imenovana komisija za 
izbor idejnega projekta. Z vsem dolžnim spoš
tovanjem do arhitekta in komisije, kije izbrala 
projekt, moram reči, da mi kot občanu ni na
jbolj všeč izbrani projekt. Moji pomisleki so 
sledeči: 
1. druge arhitekturne rešitve so bile lepše in 
uporabnejše (osebno mnenje), 

2. izbrani projekt je izdelan iz modulov, ki me 
spominja na barakarsko naselje, 

3. izbrani projekt je preveč razpotegnjen v hor

izontalni liniji in bi se lahko tlorisna površina 
občutno zmanjšala in koristneje uporabila tudi 
za prihodnje širitve, 

4. dvoetažnost in streha s 6% naklonom brez 
zaključne betonske plošče ne bo omogočala 
kasnejše racionalne širitve v vertikalni smeri 
za potrebe kraja, saj moramo vedeti, da bo 
potrebno, ker se bo Grosuplje širilo tudi v smeri 
severa in naselij Perovo, Hrastje in Brvace, da 
o strehi, ki nima dežnih in vetrolovnih na-
puščev, ki ščitijo tudi polovico fasadne stavbe 
v našem klimatskem področju niti ne omen
jam, 
5. sedežni del večnamenske športne dvoraneje 
po mojem mnenju premajhen, moral bi biti za 
cca. 1000 sedežev. 

In nazadnje poglejmo še statistiko gradenj in 
izdanih gradbenih dovoljenj v naselju Grosu
plje, ki se sklicuje na vizijo bodočega mesta. 
Statistika govori ravno obratno, da s tako di
namiko širitve naselja Grosuplje nima dolgor
očnih možnosti, da se razvije v samostojno 
mestno jedro, ampak se bojim, da bomo posta
li obrobno naselje mesta Ljubljane brez av
tohtonega jedra in z močno razvito okolico. 
Statistika: 
Upravna enota Grosuplje je izdala v letih: 
1990 169 gradbenih dovoljenj, od tega v 

naselju Grosuplje 6 
1991 149 gradbenih dovoljenj, od tega v 

Praznični december 
Smo v mesecu decembru in to je čas, v kater
em se bodo zvrstila sama praznovanja in pred 
njimi še prijetnejša pričakovanja. 
Najbolj priljubljen zimski svetnik je sveti N i 
kolaj ali Miklavž, ki bo obdaroval otroke, s 
prvo adventno nedeljo pa seje začelo božično 
obdobje, ki bo trajalo do praznika Jezusove
ga krsta. Božič je spomin na Kristusovo rojst
vo in gotovo med ljudmi najbolj priljubljen 
praznik. Na božič se kristjani pripravljajo šti
ri adventne nedelje, ki pomenijo štiri obdob
ja zgodovine stare zaveze, ki j ih ponazarja 
tudi adventni venec. Spleten je iz smrečja, 
na njem pa so štiri sveče in violetni trakovi. 
Ker krščanstvo meni, daje Kristus luč sveta, 
prižigajo vsako nedeljo eno svečo več. 
Manj seje ohranilo koledovanje, ko koled-
niki hodijo iz hiše v hišo, zapojejo pesem, 
nato pa pozdravijo vse v hiši in jim zaželijo 
vesele praznike, hiša pa jih obdari. 
Ko zazvoni avemarijo, nastopi sveti večer in 
praznovanje se začne s prenašanjem pri
žganega kadila po domu. Prenašanje kadila, 
škropljenje z blagoslovnjeno vodo in pri
žiganjem luči pomeni v krščanstvu nov čas, 
ki je nastopil s Kristusom. Pri obredu sodel-
jujejo vsi domači. Hišni gospodar vzame po
sodo z žerjavico in nanjo natrosi kadilo. Drug 

naselju Grosuplje 10 
1992 108 gradbenih dovoljenj, od tega v 

naselju Grosuplje 9 
1993 119 gradbenih dovoljenj, od tega v 

naselju Grosuplje 19 
1994 194 gradbenih dovoljenj, od tega v 

naselju Grosuplje 26 
1995 200 gradbenih dovoljenj, od tega v 

naselju Grosuplje 18 
Zavedati seje potrebno, da se številke za leto 
1993, 1994 in 1995 v naselju Grosuplje pov
ečajo zaradi zakona o črnih gradnjah in so pov
ečane številke v glavnem legalizacije črnih 
gradenj in manjše adaptacije stanovanjskih hiš. 
Poglejmo tudi zadnji predlog za plačevanje 
prispevka za stavbno zemljišče, ki zopet obre
menjuje naselje Grosuplje z najvišjo stopnjo, 
okolico pa z manjšo stopnjo, pa me v neustrezno 
politiko občinskega sveta do zidave naselja 
Grosuplje in obrtne cone Grosuplje še pre
pričuje. 
Zaključek iz tega naj si potegne vsak sam. Za
pis je dokaj kritičen, toda moj namen je do
bronameren, saj vsi živimo v tem okolju in prav 
je, da tudi delimo skrb za to okolje in vsi mora
mo začeti razmišljati s pozitivno kritično mis
lijo, da se napake ne bi ponavljale in da bi bila 
sedanjost in prihodnost v tem kraju lepša za 
nas in zanamce. 

Anton ŽITNIK 

vzame posodo z žegnano vodo in z vejico 
božičnega dreveščka sproti kadi. Sprevod 
stopi v vse hišne prostore, tudi v klet in na 
podstrešje, v hlev, gospodarska poslopja in 
okrog hiše. Med prenašanjem kadila navad
no molijo veseli del rožnega venca. V vsakem 
prostoru prižgejo luči in jih pustijo goreti. 
Ko nehajo prenašati kadilo, se družina zbere 
ob jaslicah do odhoda k polnočnici , prvi 
božični maši. Polnočnica se začne z znameni
to božično pesmijo Sveta noč, ki je najbolj 
znana in priljubljena božična pesem, uveljav
ljena povsod po krščanskem svetu in prevede
na v več kot sto jezikov. 
Božič ima tudi zunanja znamenja; ta so: 
božično drevesce, jaslice Kristusovega rojst
va ter voščilnice in obdarovanja. Božiček 
nosi darila na sveti večer 24. decembra pod 
božično smrečico. Med najstarejšimi zna
menji bož ičnega praznika je tudi peka 
božičnega kruha. 
Kot drugod v Evropi je tudi pri nas božič pov
ezan z neverjetno velikim številom šeg, na
vad in verovanj. Na sveti večer se voda 
spreminja v vino, v srebro in zlato. V tej noči 
govorijo živali, ker živali več vedo kot ljud
je. Ponekod na Dolenjskem je še znan običaj 
"skačejo jagenjčki". Sosedje vržejo skozi 
vrata v hišo lešnike, orehe, krhlje, ampak 
tako, da ostanejo nespoznani. Lešniki, orehi 

MISLI OB P R A Z N I K U 



ali krhlji so simboli za plodnost, srečo, obil
je. 
Božič je povsod po svetu tipičen družinski 
praznik in ljudje takrat ostajajo doma, za 
obiske pa je namenjen danjj&Jbol^jru^praznik 
sv. Štefana, 26. decerrdjjjjj.. 
ta dan še en razlog za«nriK 
dan na katerega smodi t©? 
zultate plebiscita, ko und&j 
za samostojno d r ž a * . 13$Sf 
obenem dan samostojno*^, iSf&i^^ 
vse, ki dom, domovino in saflitstojho državo 
pojmujemo kot veliko vrednoto. 
S tem sestavkom zaključujem rubriko "Mis l i 
ob prazniku", za katero meje zadolžil ured
niški odbor Grosupeljskih odmevov in se ob 

tej priliki zahvaljujem vsem, ki ste mi nak
lonili vzpodbudne besede. Če sem komu od 
bralcev pomagala odkrit i kakšno novo 
življenjsko vsebino ali ga spomnila na že 
pozabljeno, je imelo moje delo smisel. Pa 
tudi, če bo kdo zaradi priprave na praznik 
več časa preživel v krogu svojih najbližjih, 
namesto ob televiziji, je bil namen dosežen. 
Ob vsakdanjem delu in pehanju mora človek 
najti tudi smisel bivanja. Razna nasilna de
janja nas opozarjajo, da mnogi tega smisla 
ne najdejo. Mar ne? 
Glo8<j|^ćipživete praznike in življenjskega 
optimizma v novem letu vam želi 

Milka ŠKUFCA 

Ker bo naslednja 
številka grosupeljskih 
odmevov izšla šele v 
začetku februarja, je 
novoletna obširnejša. 
Prispevke oddajte do 

20. januarja 1997. 
Do takrat pa: frčftut 

ChriBtian Dior UTiganO CHANEL R O C H A S LANCOME Gtrtter 

NINA RICCI rvf^iNi/AijRfNi Laura Biagiotti G J V E N C H Y 

Stendhal JUVENA sans soucis ellen betrix 

H U B E R Triurnjih S>^~~? Xhca « S n ^ ^ ^ ^ 7 C i d L 
pierre car d in C/vo 9 7 / 

Vsem obiskovalcem na še trgovine se 
zahvaljujemo in jim želimo srečno in uspešno 

leto 1997. Tudi v prihajajočem letu bomo 
skrbno sledili novostim in vašim željam ter 

ustrezno Širili našo ponudbo. 

Hvala za zaupanje! 

erija PARIZ, trgovina za pozorne 

Hrani ln ica 

00 
L O N d.d. Kranj 
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Z j L o u L u N 
ODLIČNE OBRESTNE MERE ZA DOLGOROČNO 

VARČEVANJE 
Vsem komitentom želimo vesele praznike ter mnogo osebne sreče 

in zadovoljstva v Novem letu 1997 
Z A V S E INFORMACIJE SE OGLASITE ŠE DO K O N C A LETA V 

NAŠI POSLOVNI ENOTI OZIROMA NAS POKLIČITE NA 
T E L E F O N 764-300 IN 764-600 

Poslovna enota 
M A G R O 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 
Telefon: 061/764-600 

061/764-300 
Faks: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje -Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Pance, Andreja Podlogar, Matjaž 
Trontelj in Anica Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov 
uredništva Kolodvorska 2, Grosuplje - Računalniški prelom U & D Ulaga - Tisk GRAFIS Grosuplje -Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glasilo 
izhaja enkrat mesečno v nakladi 4.500 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno.Glasilo občine spada med proizvode, za 
katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5 odstotkov. 


